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Z A P I S N I K 
 

sa 9. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 27. veljače 2014. godine u Maloj 
koncertnoj  dvorani  Spomen doma  u  Pazinu. 
 
 Sjednicu je u 17,00 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske 
županije (IDS-HNS-ZELENI), koji je sjednici i predsjedavao. 
 Pozdravlja župana, zamjenice župana i sve suradnike župana, predstavnike  
sredstava javnog informiranja. 
 Moli tajnicu Skupštine Istarske županije, gospođu Vesnu Ivančić, da izvrši prozivku. 
 
PRISUTNI – ODSUTNI 
 

R.
br 

VIJEĆNIK 
LISTA PRIMJEDBE 

1. Davor  Komar 
IDS-HNS-Zeleni  

2. Furio Radin 
IDS-HNS-Zeleni  

3. Elvira Krizmanić Marjanović 
IDS-HNS-Zeleni  

4. Valter Drandić 
IDS-HNS-Zeleni  

5. Ivan Jakovčić 
IDS-HNS-Zeleni  

6. Sandra Ćakić Kuhar 
IDS-HNS-Zeleni  

7. Tedi Chiavalon 
IDS-HNS-Zeleni  

8.  Vili Rosanda 
IDS-HNS-Zeleni  

9. Nevija Poropat 
IDS-HNS-Zeleni  

10. Dragan Filipović 
IDS-HNS-Zeleni  

11. Josip Anton Rupnik 
IDS-HNS-Zeleni  

12. Osman Dželil 
IDS-HNS-Zeleni  

13. Vesna Šćira Knapić 
IDS-HNS-Zeleni  

14.  Vladimir Buršić 
IDS-HNS-Zeleni  

15. Zdenko Pliško 
IDS-HNS-Zeleni  

16. Slavica Popadić 
IDS-HNS-Zeleni  

17. Igor Merlić 
IDS-HNS-Zeleni  
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18. Tamara Brussich 
IDS-HNS-Zeleni  

19. Lirim Ramadani 
IDS-HNS-Zeleni  

20.  Eleonora Kotiga Vaš 
IDS-HNS-Zeleni  

21. Petra Kancijanić 
IDS-HNS-Zeleni  

22. Danica Miletić 
IDS-HNS-Zeleni  

23. Lino Kuharić 
IDS-HNS-Zeleni  

24. Stjepan Mraković 
IDS-HNS-Zeleni  

25. Damir Kajin 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr 

 

26. Danijel Ferić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

27. Tanja Vrbat 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

28. Silvano Hrelja 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

29. Branko Ružić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr Odsutan 

30. Sandro Jurman 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

31. Mirjana Galo 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

32. Evelina Biasiol Brkljačić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr Odsutna  (O) 

33. Maja Šarić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

34. Kemal Velagić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

35. Bojan Skočilić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

36. Nikola Dobrila 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

37. Miljenko Koroman 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

38. Marino Diminić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

39. Marino Roce 
HDZ – HDS  

40. Ivica Butorac 
HDZ – HDS  

41. Željka Hrlić 
HDZ – HDS  
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OSTALI PRISUTNI : 
 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica  župana Istarske  županije 
VALERIO DRANDIĆ,  načelnik  Županijske uprave Istarske županije 
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika  
MARIN GRGETA, pročelnik  Upravnog  odjela za decentralizaciju, lokalu i područnu 
(regionalnu )  samoupravu, prostorno uređenje i  gradnju  IŽ 
SLAVICA BENČIĆ,  pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ 
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodoprivredu IŽ 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
BRANKO CURIĆ, pročelnik  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu 
IŽ,  
ORIANO OTOČAN, pročelnik Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i europske poslove 
IŽ, 
DUŠAN KISBERI, šef Kabineta Župana Istarske županije, 
VEDRAN IVANČIĆ, predsjednik  Savjeta mladih  IŽ, . 
 

PREDSJEDNIK, Skupštine Istarske županije (IDS-HNS-ZELENI), VALTER 
DRANDIĆ (U nastavku PREDSJEDNIK (IDS), konstatira da je izvršenom prozivkom  
utvrđeno da sjednici prisustvuje 42 od 45 vijećnika, pa Skupština može punovažno 
raspravljati i odlučivati (Vijećnica Šćira Knapić došla je nakon prozivke). 
  
 Prije  početka sjednice daje slijedeće informacije. 
 1. Prema planu u sklopu predviđenog programa, predviđeno je da se za vijećnike  
nabave tableti, da se time pokuša uštedjeti na troškovima papira i ostalog materijala. Ako se  
vijećnici time slažu ići će se u postupak javne nabave za nabavu tableta. Ako ima vijećnika 
koji stvarno ne mogu ili ne žele ili imaju neki razlog da moraju dobivati materijale u pisanom 
obliku, moli da se jave Stručnoj  službi Skupštine  Istarske županije . 
 2. Vijećnici su na klupe uz materijale dobili očitovanje o poduzetim mjerama po 
nalazu revizije temeljem Zaključka Skupštine Istarske  županije od 11. mjeseca. Obveza je  
bile u roku 3 mjeseca dati  traženo očitovanje.  
 3. Skupština već dosta dugo radi, tehnički smo se uhodali, bio je dosta liberalan u 
vođenju sjednica, barem mu tako kažu, pa od ove sjednice nadalje trebat će se malo više  
držati Poslovnika u smislu vremena. Moli da se vijećnici koncentriraju u izlaganjima, kako u  
vijećničkim pitanjima, tako i u raspravama po točkama dnevnog reda na predviđeno vrijeme, 
predviđeno u Poslovniku, jer će u protivnom biti prisiljen prekidati raspravu, što stvarno ne bi 
bilo dobro. Mislim da se u vremenu koje je  predviđeno po Poslovniku mogu  postaviti  pitanja 
i odraditi diskusije po određenim točkama dnevnog reda, pa s te strane moli za suradnju. 

42. Tatjana Mrkonjić 
HDZ – HDS  

43. Damir Ilić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

44. Mario Radešić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

45. Ticijan Peruško 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  
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 Prelazi se na utvrđivanje dnevnog reda. 
 Vijećnici su prijedlog  dnevnog  reda dobili uz poziv za sjednicu.  
 Predlaže dopunu dnevnog reda sa točkom 30. Odluka o osnivanju antikorupcijskog   
povjerenstva na razini Istarske županije, te da se  točke 11. i 12. dnevnog reda odrade nakon 
pitanja vijećnika, prijedloga i informacija, s obzirom da Županijska skupština zasjeda i u  
svojstvu skupštinskih trgovačkih društava i s obzirom na neke obveze nadležnih pročelnika, 
predlaže da te točke odradimo na početku, a da se onda krene dalje s točkama koje su na 
dnevnom redu Skupštine Istarske  županije.  
 U nastavku naglašava da nije primio neke druge prijedloge ili dopune ili izmjene 
dnevnog reda. 
 Za riječ se javila vijećnica TANJA VRBAT (SDP), koja u ime Kluba vijećnika SDP-
HSU-SDSS-HSLS-SDA HRVATSKA, predlaže da se nadopuni dnevni red s točkom  
izjašnjavanja Istarske  županije o  sjedištu Istarske županije. Smatra da župan,  kao ovlašteni 
predlagatelj, može potaknuti donošenje takvog  zaključka, obzirom da je kao članica Sabora   
sudjelovala u raspravi o prijedlogu koji je podnio Klub vijećnika IDS-a, kao  zakonski prijedlog  
Hrvatskom saboru, smatram da je krajnje neozbiljno da se u roku od 8 mjeseci Skupština 
Istarske županije nije izjasnila po tom pitanju. Vjeruje da nitko od vijećnika koji sjede u 
Županijskoj skupštini ne smatram da se ta odluka  treba donijeti u Zagrebu. O sjedištu  
županije će odlučiti  građani Istre i posebno preko  Skupštine  Istarske  županije. Vlada RH  
pozvala je Skupštinu Istarske županije da se izjasni po tom pitanju. Mislim da je krajnje  
vrijeme da se oko tog pitanja provede rasprava i da se o tome odluči. Ukoliko to ne bude 
točka dnevnog reda 9. sjednice Skupštine Istarske županije, vjeruje da neće biti, Klub 
vijećnika SDP-ea će za slijedeću sjednicu pripremiti materijale za  tu  točku dnevnog  reda i 
pokrenuti to pitanje, jer  smatramo da je to  pitanje o kojem  ne treba politizirati dalje, nego da 
ga treba razriješiti i  da ga  ne treba ostavljati za slijedeće lokalne izbore. 
 

PREDSJEDNIK (IDS), kaže da nije shvatio  vijećnicu Tanju Vrbat da li  predlaže da 
se pitanje sjedišta Istarske županije stavi na dnevni red 9 sjednice  ili  na dnevni  red  
slijedeće sjednice Skupštine Istarske županije. Po Poslovniku za 9. sjednicu ta se točka  ne  
možemo staviti na dnevni  red, jer je trebalo ranije dati prijedlog. Preozbiljna je tema da bi se 
je  ad hoc stavilo na dnevni red. Treba pripremiti materijale. Mišljenja je da se apsolutno svi 
slažu oko tog pitanja 

Od Vlade RH do dan danas Skupština  Istarske  županije nije ništa dobila. Informacija 
s kojom se barata da je Vlada tražila od Skupštine Istarske županije neko  izjašnjavanje  nije 
točna. Od Vlade se nije ništa dobilo do danas službeno. Naravno, to nije isprika da se o tome 
ne raspravlja, dapače, nego  samo  želi reći  točnu informaciju.   

Uvažava inicijativu vijećnice Tanje Vrbat, pripremit će se materijali za sjednicu  
Skupštine Istarske  županije. 
 Daje na glasanje predloženi dnevni red  s nadopunama, te nakon glasanja konstatira 
da je za 9. sjednicu  Skupštine  Istarske  županije utvrđen  slijedeći 
  

D N E V N I  R E D : 
 

1. Verifikacija  zapisnika sa 8. sjednice  Skupštine  Istrske županije  
2. Pitanja  vijećnika, prijedlozi i informacije 
3.  

a. Prijedlog  Odluke o povećanju  temeljnog  kapitala trgovačkog  društva AZRRI 
d.o.o. Pazin 

b. Prijedlog  Odluke o izmjeni Izjave o osnivanju  trgovačkog  društva AZRRI- 
Agencija za  ruralni  razvoj  Istre d.o.. Pazin 

4. Prijedlog  Odluke o  izmjeni Izjave o osnivanju  trgovačkog  društva ARENA d.o.o 
Labin  

5. Prijedlog  Zaključka o prihvaćanju  Izvješća o  stanju  sustava zaštite i spašavanja na 
području Istarske županije za  2013. godinu 

6. Mandatni program župana Valtera Flega za  '13. – '17. – Radimo za  Istru zajedno 
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7. Prijedlog Odluke o produljenju trajanja Županijske razvojne strategije Istarske 
županije 2011.-2013. na razdoblje  od  2011.-2014. godine 

8. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa energetske učinkovitosti u neposrednoj  
potrošnji  energije  Istarske županije 2014.-2016. godine 

9. Prijedlog  Odluke o prihvaćanju Plana energetske učinkovitosti u neposrednoj  
potrošnji  energije  Istarske županije   za  2014. godinu 

10. Prijedlog  Plana davanja  koncesija na pomorskom  dobru na području Istarske  
županije  za  2014. godinu 

11. Prijedlog  Srednjoročnog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području  
Istarske županije  za razdoblje  od 2014. do  2016. godine 

12. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Plana rashoda za nabavu materijala, dijelova i usluga  
tekućeg  i investicijskog  održavanja  osnovnih i srednjih škola, te učeničkih  domova  
Istarske županije za  2014. godinu 

13. Prijedlog  Zaključka  o  davanju  suglasnosti  Lučkoj  upravi  Poreč na potpisivanje 
Ugovora  o izvođenju  radova na  sanaciji i dogradnji postojećeg lukobrana i molova  
luke javnog prometa Červar Porat – II  faza 

14. Prijedlog  Odluke o kriterijima , mjerilima i  načinu financiranja domova za starije i  
nemoćne osobe u  2014. godini 

15. Prijedlog Odluke o  kriterijima , mjerilima, načinu  financiranja i  rasporedu sredstava 
za  decentralizirane funkcije za  zdravstvene  ustanove u  2014. godini 

16. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja  materijalnih i  financijski  
rashoda centara za  socijalnu  skrb i  pomoći za  podmirenje troškova  ogrijeva 
korisnicima koji se  griju  na drva u  2014. godini 

17. Prijedlog  Zaključka o utvrđivanju  Popisa prioriteta za  raspored sredstava 
decentraliziranih funkcija u  2014. godini  između zdravstvenih ustanova nad kojima  
Istarska  županija ima osnivačka prava 

18. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijenos koncesije na pomorskom dobru u  
svrhu gospodarskog korištenja morskih  površina  za uzgoj školjaka i riba 

19. Prijedlog Odluke o davanju koncesije u svrhu gospodarskog korištenja morske plaže 
«Crvena uvala» u Zambratiji 

20. Prijedlog  Odluke o  davanju koncesije u  svrhu  gospodarskog korištenja dijela 
morske plaže s aquaganom  u TN «Červar – Porat» 

21. Prijedlog Odluke o izmjenama  Odluke o davanju koncesije  na pomorskom dobru u  
svrhu gospodarskog korištenja morskih  plaža u sklopu hotela, turističkih naselja i 
kampova tvrtke PLAVA LAGUNA d.d. Poreč 

22. Program  rada Savjeta mladih  za  2014. godinu 
23. Prijedlog Odluke o  davanju  suglasnosti na odluku Upravnog vijeća zdravstvene 

ustanove  Istarski domovi zdravlja  o  darovanju  nekretnina Gradu  Novigradu 
24.  

a. Prijedlog Odluke o  davanju  prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o  
izmjeni  Statuta   Osnovne škole Vodnjan – Scuola elementare Dignano 

b. Prijedlog Odluke o  davanju  prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o  
izmjeni  Statuta   Osnovne škole Svetvinčenat 

c. Prijedlog Odluke o  davanju  prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o  
izmjeni  Statuta   Osnovne škole Juršići 

d. Prijedlog Odluke o  davanju  prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o  
izmjenama i dopunama  Statuta   Osnovne škole Mate Balote Buje 

e. Prijedlog Odluke  o  davanju  prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
izmjenama i  dopunama Statuta  Osnovne škole Vitomir  Širola – Pajo 
Nedešćina 

25. Prijedlog  Odluke o  davanju  prethodne  suglasnosti  na  prijedlog Odluke  o 
izmjenama i dopunama Statuta  Škole za  turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula 

26. Prijedlog  Odluke o promjeni  adrese sjedišta Srednje škole Zvane Črnja Rovinj, 
Scuola  media superiore «Zvane Črnja» Rovigno 
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27. Prijedlog  Zaključka o prihvaćanju  Izvješća o kakvoći mora na morskim plažama  u 
Istarskoj  županiji  u  2013. godini 

28. Prijedlog  Rješenja o  imenovanju  ravnatelja  Povijesnog i pomorskog muzeja Istre – 
Museo storico e navale dell'Istria u  Puli 

29.  
a. Prijedlog  Rješenja o  razrješenju  ravnatelja  IKA-e – Istarske kulturne 

agencije – Agenzia culturale Istriana 
b. Prijedlog  Zaključka o imenovanju  Natječajnog  povjerenstva za provođenje 

javnog  natječaja  za imenovanje  ravnatelja /ice IKA-e – Istarske kulturne  
agencije  - Agenzia culturale Istriana 

30. Odluka o osnivanju  antikorupcijskog povjerenstva na razini Istarske županije.   
 

ORDINE DEL GIORNO 

1.  Verifica del verbale dell'8a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3.  

a. Proposta di Delibera sull'aumento del capitale sociale della Società 

    commerciale AZRRI s.r.l. Pisino 

b. Proposta di Delibera sulla modifica della Dichiarazione d'istituzione della società 

commerciale AZRRI- Agenzia per lo sviluppo rurale dell'Istria s.r.l. Pisino 

4. Proposta di Delibera sulla modifica della Dichiarazione d'istituzione della società 

commerciale IRENA s.r.l. Albona 

5. Programma di mandato del Presidente della Regione Valter Flego per il periodo ‘13 – 
‘17 – Lavoriamo assieme per l'Istria 

6. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sullo stato del sistema di 
protezione e salvataggio sul territorio della Regione Istriana per il 2013  

7. Proposta di Delibera sulla proroga della durata della Strategia regionale di sviluppo 
della Regione Istriana 2011-2013 al periodo dal 2011 al 2014 

8. Proposta di Delibera sull'approvazione del Programma di efficacia energetica nel 
consumo diretto di energia nella Regione Istriana dal 2014 al 2016 

9. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano di efficacia energetica nel consumo 
diretto di energia nella Regione Istriana per il 2014 

10. Proposta del Piano di assegnazione delle concessioni sul demanio marittimo sul 
territorio della Regione Istriana per il 2014 

11. Proposta del Piano a medio termine sull'assegnazione di concessioni sul demanio 
marittimo sul territorio della Regione Istriana per il periodo dal 2014 al 2016 

12. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano delle uscite per l'acquisto del 
materiale, dei pezzi di ricambio e dei servizi di manutenzione corrente e degli 
investimenti nelle scuole elementari e medie superiori e delle case dell'alunno della 
Regione Istriana per il 2014 

13. Conclusione con cui si dà il consenso all'Autorità regionale di Parenzo a firmare il 
Contratto d'esecuzione dei lavori di risanamento e ampliamento del frangionde 
esistente e dei moli del porto aperto al traffico pubblico Porto Cervera - II fase 

14. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle case per 
anziani e infermi nel 2014 

15. Proposta di Delibera sui criteri, le misure, le modalità di finanziamento e la 
disposizione dei mezzi per le funzioni decentrate per le istituzioni sanitarie nel 2014 

16. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle spese 
materiali e finanziarie dei centri per l'assistenza sociale e dei sussidi per sopperire 
alle spese di riscaldamento per gli utenti che si riscaldano a legna nel 2014  

17. Proposta di Conclusione sulla determinazione della Lista delle priorità per la 
disposizione dei mezzi delle funzioni decentrate nel 2014 fra le istituzioni sanitarie 
nelle quali la Regione Istriana ha i diritti costitutivi  
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18. Proposta di Delibera con cui si concede l'approvazione al trasferimento della 
concessione sul demanio marittimo ai fini dello sfruttamento economico delle superfici 
marittime per l'allevamento ittico e di conchiglie 

19. Proposta di Delibera sull'assegnazione della concessione sul demanio marittimo ai 
fini dello sfruttamento economico della spiaggia marina “Crvena uvala"di Zambrattia 

20. Proposta di Delibera ai fini dello sfruttamento economico di parte della spiaggia 
marina con acquascivolo nel Villaggio turistico“Porto Cervera“.  

21. Proposta di Delibera sulle modifiche della Delibera sull'assegnazione della 
concessione sul demanio marittimo ai fini dello sfruttamento economico delle spiagge 
marine nell'ambito degli hotel, dei villaggi turistici e dei campeggi dell'impresa PLAVA 
LAGUNA S.p.A. Parenzo 

22. Programma di lavoro del Comitato consultivo giovanile per il 2014 
23. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso alla delibera del Consiglio 

d'amministrazione dell'ente sanitario Case istriane della salute a donare gli immobili 
alla Città di Cittanova 

24.  
a. Proposta di Delibera sulla concessione della previa approvazione alla proposta di 

Delibera sulle modifiche dello Statuto della Scuola elementare Dignano– Osnovna 
škola Vodnjan  

b. Proposta di Delibera sulla concessione della previa approvazione alla proposta di 
Delibera sulle modifiche dello Statuto della Scuola elementare Sanvincenti 

c. Proposta di Delibera sulla concessione della previa approvazione alla proposta di 
Delibera sulle modifiche dello Statuto della Scuola elementare Juršići 

d. Proposta di Delibera sulla concessione della previa approvazione alla proposta di 
Delibera sulle modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola elementare Mate 
Balote Buie, 

e. Proposta di Delibera sulla concessione della previa approvazione alla proposta di 
Delibera sulle modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola elementare Vitomir 
Širola – Pajo, S. Domenica 

25. Proposta di Delibera sulla concessione della previa approvazione alla proposta di 
Delibera sulle modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola per il turismo, 
l’industria alberghiera e il commercio Pola, 

26. Proposta di Delibera sul cambiamento d'indirizzo della sede della Scuola media 
superiore „Zvane Črnja“ Rovigno - Srednja škola Zvane Črnje Rovinj,  

27. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sulla qualità del mare per 
la balneazione sulle spiagge della Regione Istriana nel 2013 

28. Proposta del Provvedimento di nomina del direttore del Museo storico e navale 
dell'Istria - Povijesni i pomorski muzeja Istre a Pola 

29.  
a. Proposta del Provvedimento di destituzione della direttrice dell'IKA Agenzia culturale 

Istriana - Istarska kulturna agencija 
b. Proposta di Conclusione sulla nomina di una Commissione concorsuale per 

l'attuazione del concorso pubblico per la nomina del direttore/della direttrice 
dell'Agenzia culturale Istriana - Istarska kulturna agencija 

30. Proposta di Delibera sull'istituzione della Commissione anticorruzione a livello della Regione 
Istriana 

 
 AD- 1 Verifikacija  zapisnika  sa  8. sjednice  Skupštine Istarske županije 
 
 Skupština je bez primjedbi jednoglasno verificirala zapisnik sa  8. sjednice  Skupštine  
Istarske  županije 
 
 AD -  2  Pitanja  vijećnika, prijedlozi  i informacije 
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 Za postavljanje vijećničkih pitanja prijavili su se: Tedi Chiavalon, Danijel Ferić, Sandra 
Čakić Kuhar, Marino Roce, Zdenko Pliško, Ticijan Peruško, Elvira Krizmanić Marijanović, 
Marino Diminić, Stjepan Mraković, Damir Kajin, Dragan Filipović,  Mirjana Galo, Josip Anton 
Rupnik. 
 
 Vijećnička pitanja  traju sat vremena,.  
 
TEDI  CHIAVALON (IDS): 
 
 Poštovani predsjedniče Županijske skupštine Istarske županije, poštovani  župane sa 
suradnicima, poštovani  predstavnici medija, poštovani kolegice i  kolege.  
 Svjedoci smo da nas posljednjih  nekoliko mjeseci  na sva usta hvali  praktički  u  
svakom svom nastupu Predsjednik Republike Hrvatske, hvali nas kao regiju. Ekonomski 
institut u nizu svojih radova  ističe Istru kao perjanicu hrvatskoga turizma, gospodarstva. 
Kada se uspoređuju brojevi zaposlenih u javnom sektoru i privatnom sektoru Istra je pri  vrhu  
u  Hrvatskoj. Kada o nama pišu strani mediji i izjašnjavaju se strane agencije svi pišu u 
superlativima, stavljaju nas u top ljestvice, ne Europe, nego  svijeta. Kada o nama  progovara 
Ministarstvo regionalnog razvoja stavljaju nas u najrazvijenije područja  Republike  Hrvatske i  
tako, barem oni tvrde, netko od koga se ostali  krajevi  Hrvatske  trebaju ugledati. I to je ona  
pozitivna, lijepa strane Istre, to je ono što svima godi, to je ono što nas čini ponosnima da 
živimo ovdje. 
 Međutim, među  nama žive  pojedinci koji  svoj  politički rad temelje  na tome da  blate 
sve što jer Istarsko, da temelje svoj politički kredo na objedama. Pa isto tako u zadnjih  
nekoliko mjeseci, dok nas sve ove  institucije, mediji, Predsjednik Republike hvale, oni  se 
trude svim sredstvima  koja imaju na raspolaganju stvoriti  atmosferu da sve što se  dešava u  
Istri je nekakva  afera, da li je to Mirna, dali  je Arena trikotaža, da li  su u pitanju droge, da li 
je to Rovinjska bolnica, da li je to nekakva uljara ili sutra nekakav drugi pogon ili nekakav  
drugi projekt pokrenula ova  županija. Ja vas molim  župane da izrazite jasan stav o tome da 
li smo mi ovo prvo i da li mi želimo biti ovo prvo i da li vi  radite s vašim suradnicima da 
budemo ovo prvo ili mi pripadamo jednoj kaljuži iz koje dolaze oni koji nas žele u tu kaljužu 
uvaliti.  
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
 Upozoravam na vrijeme.  
 Izvolite  gospodine župane, imate riječ. 
 
Mr.sc.VALTER  FLEGO (IDS) ( U daljnjem tekstu: ŽUPAN (IDS): 
  

Hvala  predsjedniče, dame i gospodo, signore  e signori, buon giorno, buona sera a 
tutti, dobar večer svima.  
 Da mislim da je tema koja nažalost u  posljednje vrijeme zaokuplja  pažnju naše  
javnosti i ja ću biti slobodan reći da u posljednje jesmo svi zajedno  svjedoci jedne neviđene, 
reći ću, hajke na našu  županiju i  na sve naše institucije, a nažalost, upravo zbog toga  šteta 
se nanosi svim našim građanima. Naime, činjenica je isto tako da  s jedne strane se 
najavljuje i reorganizacija kompletnog državnog aparata, državnog sustava za kojeg, 
naravno, saznajemo iz tih istih medija, a koja najavljuje ukidanje različitih naših tijela, 
premještanje državnih institucija, da ne nabrajam kojih, jer to već, evo, svi  znamo, naravno, 
iz  Istre u  Rijeku. 
 S druge strane, ono što je činjenica, pojedinci uz pomoć, opet naravno određenih 
interesnih grupa, sustavno blate, kao što je  i gospodin Tedi  Chiavalon rekao sustavno blate, 
nažalost, sve što je  istarsko. Ne možemo  se oteti  domu  da su ti procesi povezani i da u biti 
ova medijska  hajka, koja  se i vodi u zadnje vrijeme, naravno, od strane nekoliko  oporbenih  
političara, ima za  cilj oslabiti, razjediniti našu  Istru, kako bi se  naravno provela  jedna nova  
centralizacija  Lijepe naše.   
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Ono što je  činjenica, pokušava se  stvoriti od  Istre problem, kako  bi se opet 
pokušalo slomiti  naše jedinstvo i naše zajedništvo i  skrenuti  pažnja  sa pravih  konkretnih  
problema kojih itekako ima, jer smo svjesni  da živimo u  državi  u  kojoj ima preko 380.000 
nezaposlenih, jer smo svjesni da ekonomski pad traje  punih  6 godina. Isto tako svjesni smo 
da  smo ušli u  prekomjerni deficiti, u cijelu tu proceduru. I upravo zbog toga slijedi, nažalost,  
daljnji pad  standarda svih naši građana. Ali umjesto, kažem, da se bavimo tim konkretnim 
projektima, problemima, pokušava se izmišljati nove probleme, nove afere, kako bi se 
skrenula  slika sa tih životnih problema i  sustavno obmanjivala  javnost.       
 Ono što isto tako želim reći, da, bez ikakvih, nažalost, moralnih, ljudskih  ograničenja, 
politički se poeni sakupljaju lažima, podmetanjima, klevetama, blaćenjem. Ali, u redu, svatko  
gradi svoj put, svatko gradi  svoju  karijeru  na svoj  način. No, međutim, treba paziti na štetu 
koja se radi svima oko nas, a najviše onima upravo za koji se  predstavljaju  njihovi zaštitnici- 
I znate, neupućeni bi mogli sasvim sigurno i reći i zaključiti da se nalazimo zbilja u  
najproblematičnijoj, u najzaostalijoj hrvatskoj regiji u kojoj caruju pljačka, droga, opijati, 
nezaposlenost itd., loša politika, a ne upravo obrnuto, da desetljećima po svim  tim 
parametrima govorimo o najnaprednijoj hrvatskoj regiji. Ali jasno je, dakle, da treba odrađivat 
političke zadatke i jasno je da naši ljudi shvaćaju na koji način se pokušavaju politički  bodovi 
sakupljati. 
 I ja ne bih bio iskren kada ne bih vrlo konkretno o čemu se radi, jer mislim da je to  
tema o kojoj treba razgovarati u ovoj Županijskoj skupštini, jer u posljednje vrijeme se 
periodično otvaraju «nove» afere, nevažno da li je to uljara San Lorenzo, da li  je to kaznena 
prijava protiv ovog Upravnog  vijeća naše bolnice u  Rovinju, da li je optužnica protiv mene 
osobno, da li je to što smo postali u  Istri  narko destinacija itd., itd.  Dakle,  to su te  teme o 
kojima  treba razgovarati i ja ih hoću ovdje  pred vas staviti, a vjerujem da i vi i  naši  
slušatelji i  čitatelji jeste dovoljno  savjesni da  sami  donesete zaključak. I kao što sam i 
rekao treba krenuti najprije od sebe i prvi koji sam bio na udaru, naravno, našao sam se ja  
osobno, jer je USKOK podignuo optužnicu protiv mene zbog slučaja za koji vjerujem da svi  
znate, koji se vuče još od pred leto dan, odnosno još iz vremena, naravno, predizborne  
kampanje. Nisam nikada i  nikada neću ni  sada, a ni  ubuduće, naravno, komentirati  sadržaj  
optužnice, ali  želim jasno reći da danas se u  Hrvatskoj  mnoge  stvari  preispitaju, pa neka 
se naravno preispita i taj moj  predmet, a ja  ću  svoj  posao i dalje  raditi svaki dan  sa puno  
gušta, raditi časno i odgovorno, a u postupku koji se  vodi protiv mene, naravno da hoću 
upotrijebiti sve pravne alate, sva pravna sredstva i siguran da hoću dokazati da  sam u  
pravu.  

Rovinjska bolnica. 
Rovinjska bolnica još je jedna od  tema koja  je punila novinske  stupce i još  je  jedan 

primjer  stvaranja, naravno, afera, na prvenstveno  naše televizije. Na taj  način nije  stvar 
medijskog prostora, nije stvar afera, stvar je stvaranja jedne velike štete ustanovi koja 
itekako tržišno posluje. Napominjem i treba reći da se tu radi o županijskoj ustanovi, o jednoj 
od rijetkih hrvatskih bolnica koja nema zaduženja, o jednoj od rijetkih hrvatskih  bolnica  koja  
nema dugovanja. I naravno jedan od  razloga što je  to sve  skupa  tako da velik prihod  
ostvaruje na tržištu od privatnih  pacijenata i  ne visi, što  je odlično, što  je dobro, o samom  
HZZO-u. I velika je buka podignuta oko kaznene prijave koja je upućena Državnom 
odvjetništvu da se opet, kažem, preispita jedna odluka  iz još 2005. godine kojom  su plaće 
bolnice usuglašene sa novom Uredbom, novim kolektivnim ugovorom. I neka se to ispita, 
zašto  ne. Ali, ono što je opet zanimljivo, da kaznene prijave protiv Upravnog vijeća su  
jedinstvene u  hrvatskoj  povijesti, budući da krovni zakon u  zdravstvu,  ako  ga temeljiti 
pročitati, kao što  sam si ja  dao  truda, onaj o  zdravstvenoj  zaštiti, dakle, jasno govori  da  
Upravno vijeće ne odgovara za zakonitost rada ustave već isključivo i  jedino ravnatelj. I 
bolnica, ja sam siguran, nije nikakav  slučaj, jer ona danas ima  vrlo  stabilno poslovanje i 
ona danas ima kvalitetne  razvojne projekte što će se siguran sam u  budućnosti  i realizirati. 

Ali, problem  bolnice u  Rovinju, osnovni  problem  bolnice  u  Rovinju jesu, nažalost,  
derutni objekti i oprema koja iziskuje  velika  ulaganja  i šoldi  kojih  nema, sigurno  ni  
bolnica, ni  grad ni  županija, a nažalost ni  država. I upravo iz  svih tih  razloga mi idemo 
prema Ministarstvu regionalnog razvoja da dobijemo sredstva iz Europskih fondova upravo 
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za pripremu dokumentacije i kasnije  za ulaganje u  našu bolnicu u  Rovinju. I  želim reći  da 
je priprema dokumentacije u završnoj fazi. Ali isto tako želim reći  da je sukladno svim 
postojećim  prostornim planovima, a to možete vidjeti  Prostorni plan grada, županije, bolnica  
je označena kao centar medicinskog  turizma, što znači  da će našem lokalnom  stanovništvu 
ona  uvijek biti  dostupna  kao i  do sada. I  želim ovdje jasno reći, dati jedno  veliko priznanje 
novom  ravnatelju. I to je jedna  priča, ja bih rekao, za onu bolju Hrvatsku na nekoj  od  
televizija. Danas kada mnogi odlaze, kao što je premijer rekao  pameti za  kruhom ili  u 
inozemstvo, evo, taj mladi  čovjek, taj  veliki stručnjak, čija je  karijera bila u usponu odlučio  
se vratiti ovdje  doma u Istru i hvala mu  na tome.  

A ono što isto želim reći  i tu  ću zaključiti  temu  Rovinjske bolnice, da  nikakva 
prodaja  te zgrade ne dolazi u obzir i zato po tom pitanju  svi koji  šire paniku, nažalost, 
nemaju šuga, nemaju mesa.   
 Ista je situacija, naravno, opet stara priča oko uljare San Lorenzo, gdje naravno neki 
režiraju i kaznene prijave, a da mi županija  kao osnivači, AZRRI nemamo pojma o tome, 
odnosno informacije. 
 Reći  ću  vrlo kratko, jer mislim da ova  Skupština to treba znati kako su stvari ovdje 
išle još od  2009. godine kada je upravo ova  Skupština prihvatila  na tematskoj  skupštini  
Strategiju ruralnog  razvoja  gdje jesu  zacrtani i definirani pravci  razvoja poljoprivrede u 
našoj  županiji.  

Naime, planom poslovanja  AZRRI-a još iz  2011. godine Skupština je jasno definirala  
razvojne  centre po  uzoru na razvijene države Europske unije kako  će se po  Istri  razvijati 
poljoprivreda, pa  je  definiran plan razvojnih  centara  sa Centrom maslinarstva u Vodnjanu, 
sa Centrom za  stočarstvo u  Pazinu, za  gljivarstvo u  Buzetu, za vinarstvo u  Poreču itd., itd.  
I  za taj  Centar za  razvoj  maslinarstva u  Vodnjanu potpisan je sporazum  sa Gradom 
Vodnjanom. I isto tako u taj  Centar spreman je bio uključiti se taj poznati  stari mlin do  uljare 
San Lorenzo i na  čijem bi se području, na području Grada Vodnjana  podigao  maslinik od  
180  hektara, o kojem  jednom drugom zgodom mogu  vam ispričati cijelu za sada nesretnu 
priču oko  tog  maslinika, za kojeg je  AZRRI-u  bila odobrena koncesija.   

Ali, ono što je važno reći, kako je uljara San Lorenzo bila na prodaju zbog  činjenice 
da su investitori ostali bez 3,5 milijuna kuna predviđenih  poticaja iz Ministarstva 
poljoprivrede, onda je županija, a vi to dobro znate,  išla u pregovore  sa vlasnicima, iako je 
postojala procjena vrijednosti  uljare, županija je  naručila novu procjenu i oborila cijenu za  
više od 1,5 milijun kuna. Zatim je, naravno, napravljena  Studija utjecaja, odnosno 
opravdanosti ulaganja i sva ta dokumentacija je bila  predmet ovdje ove  Županijske 
skupštine razmatranja, a koja je zbog pogodnosti kupnje, zbog  dobre lokacije i zbog  svega 
onoga što sam prije rekao i  donijela odluke o kupnji uljare.     
 Ali, ono što je  važno, uljara je budući dio  budućeg Centra za maslinarstvo koji  mora  
postati središnji logistički  centar za  sve maslinare  uljare Istre i to ona  će i postati. 
 I ono što je, naravno, važno gdje se priča onda  zakomplicira to je, ja  bih rekao, dvije 
muhe sa jednim udarcem, jer se lukavo, naravno, ulazi u HBOR u tu priču sa onim providnim 
ciljem, ja bih rekao, jer s jedne strane, naravno, da  se na taj  način diskreditiraju  projekti  
Istarske  županije, a s druge  strane napravi se na taj  način pokušava zaljuljati, odnosno 
osloboditi  atraktivna  fotelja  predsjednika Uprave  HBOR-a, jer naravno  postoje pretendenti 
za tu uvijek atraktivnu  funkciju.  
 Ono što  daje želim reći je  jedna činjenica, a to je da politički  cilj je jasno kakav je, ali 
ono što  treba voditi  računa kada govorimo o politici je šteta koja se na taj način  radi, šteta 
prema  HBOR-u, šteta prema AZRRI-u, jer nažalost  HBOR i  sam trpi  štete, a mene je strah 
da će zbog reakcije Svjetske banke i EIB-a upravo prema toj «banki» slučaju, što nažalost 
neki bi htjeli da HBOR i postane, ugrožavaju se  različite investicije, između ostalih, i  gradnja  
naše bolnice u Puli. 
 Dvije rečenice  samo oko ovoga dalje, što ste rekli, to je  Trikotaža Arena. Nažalost, 
Mirna je upravo, evo, pred  sata vremena  završio  sastanak  u Ministarstvu  financija, važan 
sastanak, na kojem  su i predstavnici Grada Rovinja i  predstavnici i  naše Istarske županije, 
neću tu duljiti, poštujem vrijeme, ali biti ću kasnije kraći. Uglavnom vezano za Arenu  
trikotažu vjerujem da je samo jedna stvar važna svima nama, nastavak proizvodnje i  da ne 
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špekuliramo o ničemu drugome, ali podsjećam, ono što vi znate, da i županija, da li grad, 
imaju jedno oružje u svojim rukama, a to su prostorni planovi  i upravo nam je to oružje protiv 
poduzetnika sumnjivih  namjera, ja bih rekao, bilo koje  vrste. 
 I za sam kraj ja ću reći vezano za droge gdje se pokušava stvoriti isto tako jedna 
negativna štetna slika da u našoj Istri postoji nestabilnost, nesigurnost oko zlouporabe droga 
i da postajemo turistički nesigurna situacija, a zna te što to znači prema turistima koji  se 
odluče za svoje ljetovanje. Ja sam sazvao koordinaciju svih istarskih gradonačelnika, našeg 
isto tako Policijske uprave, gospodina Dragutina Cestara i ovo što je važno struke dr. Ante 
Ivančića, dvije gospođe profesorice Helene Mitrović, da razgovaramo  rječnikom  
argumenata, rječnikom brojki  odnosno vrlo konkretnih  podataka.  
 I ono što je važno, a to ste mogli i pročitati, jesu statistički podaci koji daju jednu 
sasvim drukčiju sliku nego ona koja se pokušava prikazati u javnosti. Ali ja  želim reći da mi, 
naravno, ako imamo bilo tko od  nas bilo kakvih saznanja kada je riječ o uporabi u  predmetu 
zlouporabe droga, prodaje droga, u počinjenju drugih kaznenih  dijela, trebamo to prijaviti 
policiji. Jer, ja  ne želim braniti prekršitelje zakona i nikada to  raditi, jer netko  ako se je 
ogriješio o zakon on to  mora, naravno,  za to i odgovarati. Ali, isto tako neću dozvoliti, ova  
županija neće dozvoliti, da se  blate, prozivaju  nedužni i nevini , jer iznesene riječi  u  našim 
političkim  prepucavanjima ako nisu provjerene, ako nisu istinite, nanose  štetu i  ostavljaju 
posljedice  i prema ljudima i  prema njihovim obiteljima  i prema  tvrtkama. I zato  moramo biti 
i apeliram na sve vas da budemo odgovorni, da budemo  savjesni i svjesni u svom političkom  
diskursu. 
 Zaključno, situacija u našoj domovini je složena, je  nepovoljna i od nas zahtjeva da  
uložimo maksimalan napor da sutra živimo bolje, da pronalazimo rješenje i odgovore na 
mnoge kompleksne teme koje nas okružuju i upravo zato ozbiljnost situacije nas obvezuje  
da se ne osvrćemo, iako to neću činiti, na podmetanja, na provokacije, već da zajedno 
radimo, da tražimo najbolja rješenja kako bismo opet  dignuli, ja se nadam, barem 10-ti 
mjesec BDP nakon 9 mjeseci uzastopnog pada. Jer, mi u Istri jesmo  naviknuti  raditi i tako  
ćemo i  nastaviti  graditi Istru, jer je Istra zemlja  marljivih  ljudi i odgovornih  poduzetnika, ali 
dozvolite mi da kažem. Jedne dugoročno promišljene odgovorne politike koja je  stvorila, 
stvara i  stvarati  će okvir i pretpostavke zbog kojih  jesmo toliko  različiti od ostatka Lijepe  
naše i zbog čega  jesmo  najuspješnija  regija  u  Hrvatskoj i tako  ćemo  dalje i raditi. 
 Hvala. (Aplauz).  
 
PREDSJEDNIK (IDS) : 
 
 Hvala lijepa.  
 Trajalo je  dosta duže od planiranog, ali sam shvatio da je županu posebno važno da 
nas informira. 
 /D.Kajin:  Isto toliko vremena za odgovore). 
 Gospodine Kajin, imate prvu opomenu. Molim da uđe u zapisnik.   
 Prva opomena  gospodinu  Kajinu  zbog ometanje  rada sjednice.  
 Slijedeći  se javio za riječ za pitanja vijećnika vijećnik  Danijel Ferić. 
 
DANIJEL FERIĆ (SDP): 
 
 Poštovani predsjedniče, poštovani vijećnici, gospodine župane sa suradnicima. 
 Zahvaljujem vam na ovom izlaganju, ali  moram vam reći  da je meni  izuzetno  žao 
da ste vi dužni braniti nešto o čemu niste osobno sudjelovali. Zahvaljujem vam i na 
spremnosti da se otvori rasprava o temi Rovinjske bolnice, uljari  San Lorenzo 
 Unatoč percepciji vaše stranke koja je kakva je, smatram da s obzirom na činjenicu  
da je protiv odgovornih u bolnici podignuto 5 kaznenih prijava te da se vrši izvid u slučaju  
kupnje  Vodnjanske uljare od strane Policijske uprave istarske. Predlažemo da sazovete 
tematsku sjednicu Skupštine Istarske županije vezano za ove dvije županijske ustanove, te 
da se raspravi način na koji se troše javni novci, jer ukoliko je način taj da se posao dogovara 
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u  Kabinetu župana pitanje za vas da li biste vi na taj  način išli, potrošili  svoj  vlastitih  13,6 
milijuna kuna.  
 Drugi prijedlog je upućen vama vezano za  članstvo u  Upravne odbore  i  Nadzorna 
vijeća je da možda i županija sukladno, po meni dobroj praksi  Zakona o sprječavanju  
sukoba interesa, limitira broj  članstva u Upravnim vijećima i Nadzornim odborima na  najviše 
dvije ustanove, jer danas imamo  poplavu  funkcija od strane pojedinaca.     
 Moram iskoristiti ovu priliku da se ispričam kolegi vijećniku  Tedi  Chiavalou, jer me je 
upozorio na jednu  činjenicu, a to je premda na današnji  dan još uvijek figurira  u  Sudskom 
registru kao predsjednik Nadzornog odbora AZRRI-a i MIH-a, kako mi je rekao prije  20 dana 
to više  nije, dao je ostavku, ako da koristim priliku da mu se ispričam.  
 Zahvaljujem. 
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
 Hvala lijepa.  
 Odgovor na pitanje. 
 Gospodine župane izvolite, imate riječ.  
 
ŽUPAN (IDS): 
 
 Hvala na inicijativama. 
 Prije nisam imao vremena odgovoriti gospođi Tanji Vrbat, ali isto tako reći ću i 
gospodinu Danijelu Feriću kako smatram da ovo nisu teme za  tematsku sjednicu  
Županijske skupštine i moj prijedlog sigurno neće ići u tom smjeru, apsolutno podržavam 
vašu inicijativu i tako i hoće biti da članstvo u Nadzornom odboru po pojedincu ne prelazi broj 
preko 2. 
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
 Hvala.  
 Gospodine Feriću imate pravo  na dopunsko pitanje.  
 (D. Ferić : Nema potrebe). 
 Hvala lijepa.   
 Riječ ima  vijećnica  Sandra Ćakić Kuhar, 
 
SANDRA ČAKIĆ KUHAR (IDS)  : 
 
 Dobar večer svima. 
 Ja bih imala jednu inicijativu za koju smatram da  će doprinijeti boljoj kvaliteti  života 
mladih, ne samo  Grada Poreča, već i  cijelog  područja  Zapadne  i Sjeverne Istre, a radi  se 
o osnivanju srednje glazbene škole u Poreču. Naime, za osnivanje  ove  škole postoje  
prostorni uvjeti, postoji 450 m2 novoopremljenog prostora, postoji profesorski kadar koji je  
educiran za ovaj posao. Veliki broj učenika, ove školske godine ih je 290, koji postižu  
izvanredne uspjehe, pa smatramo da će se s time srednjoškolska glazbena naobrazba 
postati dostupna mladima. Dakle, kako sam rekla sa Zapadne i Sjeverne Istre. 
 Hvala.  
 
PREDSJEDNIK (IDS) : 
 
 Na postavljeno pitanje će odgovoriti Patricia Smoljan, pročelnica Upravnog odjela  za 
obrazovanje, sport i tehničku kulturu, 
 
PATRICIA SMOLJAN (pročelnica) : 
 
 Dobar večer svima, buona sera a tutti. 
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 Zahvaljujem na inicijativi. 
 No, sam kronološki  podsjetnik. 
 Sve ovo što je vijećnica Kuhar rekla stoji. Dakle, radi se o inicijativi koju su  zajednički  
ustvari pokrenuli Grad Poreč i Istarska  županija  još 2005. godine kada nadležno  
Ministarstvo načelno dalo suglasnost i zeleno svjetlo za formiranje  umjetničke  škole 
«Slavno Zlatić» u Poreču. Od tada do 2010. godine  možemo  reći da se radilo   malo ili 
puno, no ono u smjeru na kojem se radilo je bilo formiranje mreže osnovnih i srednjih  škola. 
Istarska županija je  2010. godine donijela  mrežu ustanova za  svoje  područje, kako 
osnovnih tako i srednjih škola i ova je  škola uvrštena  u tu mrežu. Dakle, škola o kojoj 
govorimo je predmet i nalazi se u našoj mreži. Međutim, godinu dana poslije toga  2011. 
godine Ministarstvo je nije uvrstilo u svoju mrežu. Dakle, bez obzira na to što su  2005. 
godine dali  načelnu  suglasnost.  
 U  periodu od  2011. do  danas održali  smo veći  dio  sastanaka. Uključeni su bili i 
zamjenica župana, gospođa Viviana Benussi prošle godine . Sada, naravno,  novi  župan, 
Gradonačelnik  Poreča. Dake,  podrška sa te strane županija  i dalje stoji. Mi smo prošle 
godine, krajem 12. mjeseca bili  na sastanku na temu  područne škole Galižana i Glazbene 
škole u  Poreču.  Usmeno obećanje koje smo tada dobili je da ćemo dobiti zeleno svijetlo. 
Kako se ništa značajnije nije događalo uputili smo dopis krajem 12. mjeseca, požurnicu 
početkom  siječnja i  najnovija informacija koja  je  tiče se  rektorskih mjera koje  Vlada 
provodi u razdoblju do  2010. godine da nema novih  škola, ali to vrijedi samo  za osnovne  
škole. Dakle, za srednje  škole još uvijek nismo dobili  povratnu informaciju. Ja se 
optimistično  nadam da će se ovdje  napraviti određeni  ustupak samim time što su 
suglasnost dali još 2005. godine. Dakle, gotovo pred  10  godina.  
 Zahvaljujem.  
 
PREDSJEDNIK (IDS):   
 

Hvala lijepa. 
Gospođo Kuhar imate li dopunsko pitanje ? 
Nemate. 
Hvala.  

 Slijedeći je na redu za postavljanje vijećničkog pitanja  vijećnik  Marino  Roce. 
 
MARINO ROCE (HDZ): 
 
 Gospodine predsjedniče, župane sa suradnicima, kolegice i kolege. 
 Iniciralo  me je izlaganje  koje  je  bilo pripremljeno od gospodina  župana, pa malo 
me je dotaklo, spominjalo se puno one kaznene prijave, ali moramo konstatirati  da je  išlo  
dalje, znači,  da je Državno odvjetništvo pokrenule izvide, pa  je to malo  više od kaznenih 
prijava. Mislimo da je  negdje zaključeno  da ima i elemenata za istraživanje, pa  bi bilo dobro   
da nas možda informirate ako imate saznanja u kojem   dijelu je  županija  tu dotaknuta, gdje  
nas se tu  traži. Znači, krenulo  je dalje od kaznenih prijava. Nje to samo kaznena prijava u 
nekim dijelovima koliko ja imam saznanja.  

I u tom dijelu još ste spomenuli  i pohvalili  se da u  Rovinj je došao  čovjek izvana, a 
napomenuto je tu da smo mi  najrazvijenija  županija, pa je pitanje  ako  se može odgovoriti, 
ako smo  najrazvijenija  županija  kako mi stvaramo  svoje  kadrove da nam na mnogim 
ključnim mjestima moraju dolaziti ljudi  koji nisu educirani, koji nisu  stekli svoja  znanja u 
ovoj jako razvijenoj  županiji, na neću  nabrojati  samo to, reći  ću vam  i u Vodovod  smo 
doveli  čovjeka iz Moskve ili iz  Vojvodine, gospodina Višnjića, to je  nedavno, sada je u 
Hrvatskim vodama u Rijeci. Pa i na aerodrom nedavno  je  doveden čovjek  iz  Zagreba, tako 
da se pitam koliko smo mi toliko razvijeni kada moramo  kadrove  tražiti  van Istre, jer  u  svoj 
svojoj razvijenosti nema  prostora  da se ti kadrovi ovdje stvore i ojačaju.  

I drugo pitanje ja bih vas pitao, iako pokušavate stalno izbjeći, ali vi ste dio  te Vlade 
politički, koja je sada na vlasti, pa  konstantno  se pripremaju još i novi zakoni, stalno su  novi  
zakonu, pa ih mogu sada spomenuti, pripremi je Zakon o strateškim investicijama, pa Zakon 
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o prostornom  uređenju, pa  Zakon o regionalnom razvoju, Zakon o pomorskom dobru. Ono 
što iščitavamo to je da se priprema, oduzimaju se ovlasti lokalne samouprave, znači, sve 
više se ide u pravcu  ojačavanja centralizacije, a vaše deklarativno izjašnjavanje je  bilo dugi 
ni godina o decentralizaciji i  sada kada imate mogućnost  to provoditi vidim kako provodite, 
zapravo pitan ja vas kao župana da i ova  Skupština bi  možda o  tome to mogla povesti 
raspravu  ili je to  stvarno vaš program ovakvih  zakona da ni se pripremili.  

Hvala. 
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 

Gospodine župane izvolite, imate riječ. 
 

ŽUPAN (IDS): 
 

Hvala na inspirativnim pitanjima i lijepo koncipiranima.  
Dakle, ne, nije to naš  program. I meni je žao zašto Vlada daje uputu, kako smo čuli ili  

Sabor, da ova Županijska skupština valjda  prvi put u povijesti treba dati mišljenje valjda 
Saboru o sjedištu naše županije, a ne pita, dobro ste vi  rekli, za  stotine drugih  zakona  da 
se mi očitujemo. Ali, to radim ja kao župan, to rade  naši gradonačelnici. Itekako se očitujemo 
upravo o različitim zakonima. Ovaj tjedan jesmo se očitovali vezano za novi Zakon o  
šumama, jesmo se očitovali  vezani za novi zakon o pomorskom dobru. Ali, znate mi smo  
jedan komadić, jedan kamenčić cijele te priče i  radimo upravo  na tome , što  ste i vi rekli, a 
to je decentralizacija Hrvatske i tako  ćemo argumentirano sa svojim ljudima i  svim onim koji 
misle i dalje raditi. 

Ono što želim reći vezano za kaznene prijave i za sve to skupa jesam rekao  prije,  
nemam saznanja, ako vi imate saznanja, evo, dapače, podijelite ih. Ovo je javna Skupština. 
Ja osim onoga što sam prije  rekao ništa  drugo  ne znam. 

Vezano za kadrove, ja sam prije izrazio svoje zadovoljstvo s gospodinom u Rovinjskoj  
bolnici. I mislim da je svima jasno da, dapače, ako u Istri  imamo kvalitetnih  kadrova nitko  
sretniji od mene da oni i rade. Ako ne, dakle, činjenica je da živimo na globaliziranom tržištu i 
najbolji stručnjaci imaju otvorena vrata u Istri, tim više ako jesu ovdje rođeni, ali zbog  
različitih  razloga kruh su služili  negdje  drugdje.  
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
 Hvala.  
 Gospodine Roce imate li dopunsko pitanje, želite li izraziti svoje zadovoljstvo ili  
nezadovoljstvo s odgovorom? 
 
MARINO ROCE (HDZ): 
 
 Ja  bih samo ponovio da trebamo  se stalno  sjetiti  da vi ste dio te  Vlade i da sve ovo 
što se govori to nije prebacivanje u Zagreb, to je ovdje prisutno. IDS je sastavni dio te  Vlade. 
A s druge vi strane znate, direktor aerodroma mi je simpatičan, drag i dobar, mislim da 
zaslužuje to mjesto, ali to je ta Vlada, ali mi koji se hvalimo da smo najbolja  turistička  
destinacija, a mislim da aerodrom pripada  turizmu u jednom  dijelu, pripada svemu, ali kod  
nas je to ključni dio turizma, mi smo kadar iz  turizma doveli iz  Zagreba. Ništa  nemam protiv 
čovjeka, dapače, ali ne znam koliko smo mi  to onda razvijeni ako  nemamo za  takva mjesta  
kadrove stvorene evo baš na području turizma u Istri.  
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
 Hvala lijepa. 

Gospodine župane  želite li odgovoriti  na pitanje. 
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ŽUPAN (IDS):  
 

Vrlo  kratko.  
Predlažem rješenje, jedan dogovor između gospodina  Marina i mene, a to  je  znate 

da, nažalost,  negdje se rezultati  ne mogu mjeriti, negdje  mogu. Avioni  jesu  mjerljivi, brojke  
jesu mjerljive i taj  direktor  biti  će uspješan ako  iz godine u godinu  ostvari veći roj  letova. 
Idimo onda rezimirati  na kraju  mandata da li je on  pogođen ili  ne izbor.  
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 

Hvala.  
Slijedeće pitanje postavlja vijećnik  Zdenko Pliško. 
 

ZDENKO PLIŠKO (Istarska stranka umirovljenika): 
 

Dobar večer svima. 
Gospodine predsjedniče jedno pitanje imam   
Obiteljski centar u Puli prestao je s radom 31.12. 2013. godine. S tim danom   

poslove Centra i djelatnike  trebao je preuzeti  Centar za  socijalnu  skrb u Puli. Međutim, 
djelatnici još nisu preuzeti, a niti je  Centar socijalne skrbi još donio program rada u djelu  
poslova koji su se do sada obavljali u Obiteljskom centru.  Gašenjem  Obiteljskog  centra 
dovedeno je u pitanje i ostvarivanje prioriteta iz Županijskog plana  za  zdravlje i to Programu  
podrške obitelji, Programu  mentalnog  zdravlja  djece i mladeži, Program rane intervencije 
za  djecu na neurorizicima i prioriteti za osobe sa invaliditetom.  Ovi prioriteti u  najvećem 
dijelu trebali su se ostvariti kroz aktivnosti Obiteljskog  centra. 

Nadalje,  sigurno je  da  od  6 djelatnika dvoje neće biti  preuzeti od  Centra socijalne 
skrbi.  

Pitanje. 
          Molim odgovore na ovo što sam konstatirao u iznesenom.. 
          Inače moj komentar je  zašto nešto što dobro  funkcionira treba ugasiti, što je mnoge  
naše obitelji  danas, da tako kažem, su  sretne i  na kupu zahvaljujući pomoći upravo tog  
Centra.  Pa iniciram ideju da Centar nastavi  sa  svojim  radom, ali  kao  Županijski  obiteljski  
centar. Svi  bi osnivači  bili  jedinice lokalne samouprave i Istarska  županija i to za poslove 
koji  nisu  u koliziji  sa zakonima koji uređuju ova pitanja. 
           Potrudio  sam se pa sam provjerio Proračun ove ustanove. U 2013. godini je bio  
nešto ispod  900.000,00 kuna.  
           Zahvaljujem. 
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
Na postavljeno pitanje odgovor  će dati  SONJA GROZIĆ – ŽIVOLIĆ, pročelnica  Upravnog 
odjela  za  zdravstvo i  socijalnu  skrb IŽ. 
 
SONJA GROZIĆ – ŽIVOLIĆ (pročelnica) : 
 
Dobar večer, buona  sera a tutti. 
Da, istina je sa  31.12. je Obiteljski centar Istarske  županije prestao  s radom  temeljem  
izmjena Zakona o  socijalnoj  skrbi. Djelatnike  je  preuzeo  Centar za  socijalnu  skrb Pula. 
Oni se  fizički još uvijek nalaze u prostorima u kojima  su bili i do sada, a pitanje  daljnjeg 
korištenja prostora  vjerojatno će rješavati Grad Pula i Centar za  socijalnu  skrb međusobno.  
Donijeta je  odluka o izmjenama i dopunama Statuta  Centra za  socijalnu  skrb Pula u kojem 
je uvrštena djelatnost, praktično  Obiteljskog  centra kao  jedne od ispostave Centra za  
socijalnu  skrb Pula  i u cijelosti sve one  djelatnosti  koje je Obiteljski centar obavljao. 
Kako  će to u  praksi izgledati ovisi o  programu  rada samog  Centra za  socijalnu  skrb. 
Prema naznakama koje do sada imamo, preuzeti  radnici misle se uključiti  u  poslove Centra 
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za socijalnu skrb, a ne Obiteljskog centra. Logopedsko savjetovalište se već zapravo  na 
neki način premjestilo ili premješta u Dječje  vrtiće. To znači da će logoped biti  dostupan  
samo  djeci iz  vrtića, a ne i drugoj  djeci. A  tu  smo imali preko 120  djece u  tretmanu. 
Program rada zapravo tog Obiteljskog centra, odnosno  Centra za socijalnu  skrb nije donijet. 
Mi možemo  tražiti očitovanje. To smo namjeravali kao Upravni odjel za  zdravstvo i socijalnu  
skrb  da  nas upoznaju sa detaljima i namjerama programa rada. 
A o inicijativi  ako sam dobro  razumjela osnivanje  jednog  posebnog  centra, kao  posebne 
ustanove, može se raspravljati, možemo pripremiti neki  materijal za neku  slijedeću sjednicu 
Županijske skupštine.  
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
Hvala lijepa.  
Gospodine  Pliško imate li  dodatno pitanje ? 
Nemate. Sve je jasno. 
Hvala.  
Slijedeći je  na redu  za  postavljanje   pitanja Ticijan  Peruško.  
 
TICIJAN  PERUŠKO (Hrvatski  laburisti – Stranka  rada ) : 
 
Poštovani predsjednik Skupštine,  župane sa suradnicima, poštovane kolegice i kolege. 
Danas imam  jedan prijedlog i model koji ću  prezentirati u ovo  kratko vrijeme  što imamo  na 
raspolaganju. 
Odnosi se na osnivanje  Istarskog  centra poduzetnički  inkubator.  
Polazeći od  činjenice da u  svim strukturama nedostaje novaca, moramo  stvoriti sustave u 
kojima ćemo sa relativno niskim uloženim novčanim sredstvima  generirati rast 
gospodarstva. U takvim uvjetima moramo biti «alkemičari financija» stvaranjem  
samoodrživih sustava gdje će županija uz  pomoć države biti pokretač sustava koji će  se 
nakon pokretanja  moći samofinancirati. 
U tom  pravcu  ide i ovaj prijedlog. Naime, vrlo je bitno  generirati nova poduzeća sa novim  
znanjima i umrežavati istarske intelektualne i  financijske resurse. Značaj  poduzetničkih 
inkubatora ima vrlo  važnu ulogu. Ovih  nekoliko inkubatora u Istri nedovoljni  su za  
značajnije pokretanje  gospodarstva i  otvaranje novih  radnih mjesta. Stoga, nužno je  
neophodno oformiti istarski centar  poduzetničkih  inkubatora. Kao što je  navedeno u 
početku , dva su polazišna uvjeta: niska  početna izdvajanja iz  proračuna  i  nakon toga 
samofinanciranje sustava istarskog  centra poduzetničkih  inkubatora. Model  uspostave 
istarskog  centra  poduzetničkih inkubatora  išlo  bi u  tri  faze.:  
I faza – izbor lokacije -  napušteni vojni objekti (  na primjer derutni  objekt u  vojarni Šijana ili 
neki drugi). U ovoj  fazi  potrebno  je  tražiti  od države, ukoliko  još nije u  vlasništvu grada ili  
županije, darivanje za tu  namjenu – ulaganje 0 kuna.  
         II faza – opremanje , osposobljavanje  i financiranje  rada -  veći  dio potrebnih 
sredstava pridobiti donacijama fizičkih i  pravnih osoba, gradskih, općinskih i  županijskih  
tvrtki u iznosu do 1.000 kuna.  
          III  faza – samofinanciranje sustava – formiranje  fonda «Solidarnost za  bova  
poduzeća» gdje  će tvrtke  nakon  izlaska iz  takvih inkubatora uplaćivati određene iznose  u 
taj  fond iz kojeg će  financirati  daljnji rad istarskog  centra poduzetničkih  inkubatora. 
          Uspostavom Istarskog  centra poduzetničkih inkubatora omogućit će se  : 

- ubrzano otvaranje novih  radnih  mjesta i  smanjenje nezaposlenosti u Istri 
- razvoj novih i  suvremenih  tehnologija 
- otvaranje novih  vrsta inkubatora  poput studentskih poduzetničkih inkubatora i  

zapošljavanje  mladih. 
Ja se nadam da ću imati prilike  detaljnije ovaj model prezentirati. 
Evo  sada u  ovo  kratko vrijeme toliko.  
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PREDSJEDNIK(IDS)  : 
 
Hvala  lijepa.  
Riječ ima  gospodin župan. 
 
ŽUPAN (IDS) : 
 
Poštovane vijećniče, ja vam se stvarno želim zahvaliti. Hvala na apsolutno zanimljivoj  
inicijativi koju itekako prihvaćam. Ja bih predložio radi vremena da sada ne idemo u  
detaljniju  analizu, ali vi to proslijedite u našu razvojnu  agenciju, koja ionako ima iskustva sa 
poduzetničkim inkubatorom u Puli. Neki dan sam bio dolje, pa  će to ići i prema Savjetu  za  
gospodarstvo i prema našem Upravnom odjelu za gospodarstvo da svi zajedno vidimo  imali, 
da tako kažem, tržišta, interesa i je li to ostvarivo.   
Evo,  hvala još  jedanput. Itekako ćemo o tome razgovarati.  
 
PREDSJEDNIK (IDS) : 
 
Hvala.  
Gospodine Peruško  imate li  vi još  nešto za reći ? 
Nemate. Hvala lijepa.  
Slijedeća  je  na redu  za  postavljanje vijećničkog pitanja  Elvira Krizmanić  Marijanović. 
 
ELVIRA KRIZMANIĆ MARIJANOVIĆ (IDS-HNS-ZELENI): 
 
Dobar večer svima. 
Ja  bih  imala  jedan prijedlog, odnosno  sugestiju. 
Prethodnih  mjeseci  je bilo dosta govora o  gradnji  bolnice u  Puli. Bilo  bi dobro, možda je   
još prerano govoriti o tome, ali  možda  bismo  se   mogli nekako iskoristiti svoj  utjecaj i mi 
kao zastupnici i gospodin župan, da  Pulska bolnica kao buduća županijska  bolnica,  dobije  
Odjel za planiranje obitelji. Naime, radi  se o tome da  žene  sa komplikacijama u  trudnoći, 
parovi koji se  bore sa neplodnošću, prolaze kroz vrlo teške psihičke i fizičke  probleme, a uz  
to još  i  dodatno moraju  putovati bilo u  Rijeku, bilo u Zagreb, bilo u  Split, bilo u  Ljubljanu. 
Mislim da bi bilo poželjno  da  malo poradimo  na tome. 
Hvala.  
 
PREDSJEDNIK (IDS) : 
 
Hvala lijepa.   
Riječ ima  pročelnica Sonja  Grozić Živolić. 
 
SONJA  GROZIĆ  ŽIVOLIĆ (pročelnica): 
 
Zahvaljujem na primjedbi, na tome  što ste primijetili da određeni  broj roditelj , odnosno  
građana ima potrebu  takve vrste potpore i  zaštite. Nje prerano, jer takve  stvari u  razvoju  
djelatnosti  buduće bolnice svakako treba planirati. To ćemo u svakom slučaju nastojati 
realizirati.   
  
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
Hvala.  
Gospođo  Krizmanić imate li  dopunsko pitanje  ? 
Nemate. Hvala.  
Slijedeći  vijećničko pitanje  postavlja  vijećnik  Marino  Diminić. 
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MARINO DIMINIĆ : 
 
Dobar večer svima, buona  sera a tutti. 
Na prošloj  sjednici donesena je odluka o prestanku koncesije ribarske luke Alberi kod 
Savudrije, Umag. 
Postavljamo pitanje. 
Navodno u zapisniku piše da je  dogovoreno sa Gradonačelnikom Grada Umaga, sa  
gospodinom Basanezem, da će se to sanirati, da je to dogovoreno da će sanirati i luku  
staviti u  upotrebljivo  stanje  kao što je bilo. Odluka je donesena o prestanku koncesije, 
koncesija je plaćena tih godina koliko ih je  bilo. Međutim, Gradonačelnik Umaga kaže da 
onaj koji je donio odluku o  koncesiji da bi taj isto tako  trebao  dati odgovor i to bi  trebalo  
zapisnički  konstatirati kako će se sanirati i  dovesti luku u upotrebljivo  stanje.  
Evo, samo  toliko. Tražimo  odgovor  zapisnički. 
 
PREDSJEDNIK (IDS) : 
 
Hvala.  
Riječ ima  pročelnik  Josip  Zidarić.  
 
JOSIP  ZIDARIĆ (pročelnik): 
 
Hvala na pitanju. 
Gospodine vijećniče ja  sam na  toj  sjednici govorio o  tome kako je  Grad Umag izdao jedno  
rješenje o  legalizaciji  toga objekta, te lučice, da bi nakon toga  sam sebi   podnio  žalbu  na 
to isto  rješenje koje  Grad Umag izdao. Nažalost, Zakon  o legalizaciji   ne poznaje, odnosno  
ne omogućava legalizaciju  objekata  na pomorskom dobru. Ministrica  Ankica Taritaš, kao 
što znate, izjavila je da priprema isto tako jedan zakon koji će se odnositi samo  na  
pomorsko dobro. Bez tog zakona ta lučica se ne može legalizirati. 
Kao što znate na toj istoj sjednici je županija dala ovlaštenja Gradu Umagu za dodjelu 
koncesija. Prema tome  sve ono što se  na pomorskom dobru  događa  u Gradu Umagu je  
nadležan Grad Umag. Mi smo, ako se sjećate, rekao  da oduzimanje koncesije  tvrtku 
Kampinski  košta oko  90.000,00 kuna. Mi smo  im već dostavili  račun i oni su to platili. Mi 
eventualno u  nekoj  drugoj fazi  kada se to  bude moglo  realizirati,  jer je van zakona, 
možemo  u onom dijelu sredstava koja inače dobivamo iz koncesija usmjeriti jedan dio  za 
kanalizaciju. Te lučice ili za  poboljšanje uvjeta u  toj  luci.  
Evo,  toliko. 
 
PREDSJEDNIK (IDS) : 
 
Hvala.  
Gospodine Diminić imate li  dodatno pitanje ? 
Nemate. Hvala. 
Slijedeći pitanje postavlja vijećnik  Stjepan Mraković.  
 
STJEPAN MRAKOVIĆ (IDS):  
             
Dobar večer svima. Ja imam jedno pitanje vezano za  zaštitu izvornosti Istarskog pršuta. 
Naime, svi koji smo pratili dešavanja  vezana za to dobro  nam je poznato da je Istarski pršut 
izvornost  njegova zaštićena na nivou Republike  Hrvatske. Nakon toga znamo  da je 
pokrenuta inicijativa za zaštitu izvornosti  na novu  Europske unije. Mislim da je  čak to i bilo 
prihvaćeno i da je nakon toga Slovenija uložila prigovor na to  i da je taj proces, hajmo  tako  
reći,  zaustavljen. Volio bih da mi  župa uli koga on ovlasti da jednu informaciju u kakvoj  je  
sada, dakle, situacija  vezano za  zaštitu izvornosti. 
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I naravno ukoliko vrijeme dozvoli volio bih  da se osvrnete, barem, na kratko, kakva je 
situacija  vezano za zaštitu izvornosti ostalih istarskih  proizvoda, ne znam, da li pričamo o 
medu, o istarskom govedu, o biski, mislim o ostalim proizvodima. 
Hvala.  
     
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
Gospodine župane izvolite, imate riječ.  
 
ŽUPAN (IDS): 
 
Činjenica je da danas smo 27.02.1014. godine, dakle, pred točno  20 dana Europska 
komisija je prihvatila prigovor Ministarstva nama susjedne Republike Slovenije za registraciju  
Istarskog pršuta oznakom izvornosti koji je bio upućen od strane našeg resornog 
Ministarstva. I ono što je tu  još važno  reći da je  Europska komisija pozvala proizvođače iz 
Slovenije, iz  Hrvatske, da  u roku od  3 mjeseca se dogovore, ja bih  rekao  dogovore ili  
usklade ili suglase oko modela zaštite Istarskog pršuta. 
Što  to konkretno znači ? 
To znači, dakle,  da sami proizvođači. Trebaju  sjesti za  stol, a Ministarstvo poljoprivrede i  
Republike  Slovenije i Republike  Hrvatske trebaju u roku od  8  dana dati  sastav svojih 
pregovaračkih  timova. Mi  kao  Istarska  županija  smo odmah  reagirali i jesmo prema  
našem Ministarstvu uputili  ljude, odnosno  predložili  ljude koji  će biti   članovi  našeg 
pregovaračkog tima. Naravno, vi znate da dok  traju pregovori  onda nema izjava  za  medije, 
odnosno o tome pričati se ne smije, ali  ono što ja mislim da  je ovdje reći, to je kako  dalje i 
koja je ideja zaštite  izvornosti, ma ne samo pršuta, nego svih ostalih proizvoda, Ja mislim i 
smatram da jedino rješenje koje je moguće je rješenje, ja  bih ga nazvao, modela 
prekogranične suradnje, jer proizvod  ne pripada državi, nego  teritoriju. A Istra je  teritoriji 
kojeg  u svojem sastavu imaju i  Republika  Italija i  Republika  Slovenija, a i  Republika  
Hrvatska. I upravo zato   trebamo  razgovarati o Istri i mislim da će to  biti wei                                                      
aut  rješenje tog  problema, nevažno  d li pričamo o pršutu, o  bagremovom istarskom medu, 
da li pričamo o istarskom govedu ili bilo kojem  drugom  proizvodu, jer  na taj način  
postižemo  mnoge benefite, štitimo  našu Istru. Osim toga  ekonomski  gledajući  dobivamo  
veći teritoriji, samim  time  veću  dostupnost,  veću količinu i konkurentniji proizvod. Sve  to  
skupa govorim u smislu  da izbjegnemo sve ove probleme koje  danas  imamo vezano  za 
pršut, ali  nažalost ne samo za  pršut, i vjerujem da ova inicijativa, evo, koja je oveje sada 
izgovorena,  o modelu  rekao sam prekogranične   suradnje  Istre hoće naići  na plodno  tlo i 
kod našeg Ministarstva, ali  siguran sam i ostalih  kako bismo  defakto zaštitile istarske 
proizvode.           
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
Hvala lijepa.  
Gospodine Mrakoviću imate li potrebu za  dopunskim odgovorom ? 
Nemate. Hvala. 
Slijedeći riječ ima  vijećnik  Damir  Kajin. 
 
DAMIR  KAJIN (IDS): 
 
Na onaj  pledoaje o  nepogrešivosti  Istarske županije  malo kasnije. Ali  sada ovako. 
Gospodine župane, vi u to, ja sam uvjeren, točno znate koliko novaca se izdvaja za  
financiranje  medija ili kako vi kažete promidžbe u  Istarskoj  županiji. Vi to morate znati  i za 
koje novine, za  koje PR-e izdvajate taj novac. Taj iznos u  2013. godini  dostigao je iznos  od  
2,9 milijuna kuna. Ja kažem da su to sredstva za korumpiranje nekih  medija u Istri. Tim  
novcima  mediji  u Istri  se pretvara u PR vladajuće stranke. 
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U  4 godine, bi to znate, potrošili  ste 10 milijuna kuna u  Istarskoj  županiji. Koliko  se još 
potrošilo od  gradova, općina, to  ćemo vidjeti  negdje oko  40 milijuna kuna. Međutim, mene 
zanima po kojim  kriterijima vi dodjeljujete tih  2,8  ili više milijuna kuna, koji javni  natječaj 
stoji iza  tog  novca i zašto neki  mediji dobivaju, a  drugi  ne dobivaju  taj  novac.     
I  drugo pitanje, to je  recimo, Mirna iz  Rovinja. Riječ je o  pokušaju, pa  ja  ću  reći, najveće 
novovjeke otimačine u Gradu Rovinju. Geneza  je  tužila  dana Linića, Podravku, ne znam 
koga još, Sponza je u 4 sata trebao biti kod  Linića, sutra ću znati  o čemu  se razgovaralo. 
(Smijeh). Čak  ste razgovarali o preseljenju  Mirne u jedan  predivan primorski grad u Istri, 
Sveti Petar u  šumi, u pogone  Purisa. 
Da kažem ovako. Geneza  je dignula proizvodnu sa nekih  50 milijuna kuna na nekih  60 
milijuna  kuna.  Međutim, Mirna d.d. ima kćer, Mirnu  ribolov. Prva je  bankrot, ona mora  u 
stečaj, plaćanja idu preko druge. Pred stečajnom  nagodbom  to se  trebalo dogoditi. Geneza  
je  firma  koja je  došla u Mirnu  prije dvije godine, trebala  se dočepati 76 %  vlasništva  te 
tvrtke, čija  imovina je procijenjena na  200 milijuna kuna. Geneza  je, kao što znate jako 
dobro, u  dvije godine plaćena sa cirka 919.000,00 kuna. To su njihovi podaci. Ali, bila joj je  
namjera dočepati se  nekretnine i prodajom  tih  nekretnina preseliti proizvodnju i  vjerojatno 
bi onda netko u  džep stavio  10, 15 ili  više milijuna €. Koliko  stoji  iza  toga  Istarska 
županija to  ćemo  tek  vidjeti, ali znate kako  vam je to, to vam je isto kao kada biste pozvali 
električara da  vam u  stanu popravi struku, to učini dobro, ali  iz  te iste kuže vam onda izađe 
sa darovnim ugovorom kojim dobiva  cijelu kuću. E, ne može to  tako ni u  Rovinju ni  
drugdje. 
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
Molim vas ako je moguće da ne  koristite  izraze  kada govorimo o medijima tipa 
«korumpirani» itd. Pokušajte malo pristojnije reći  što očigledno mislite. 
Gospodine  župane  hoćete odgovoriti  na  postavljeno pitanje. 
 
ŽUPAN (IDS): 
Hvala vam  za ova  dva konkretna pitanja,  
Dakle, odgovor na  prvo  pitanje u  biti  je onaj isti koji  jeste postavili u Saboru i  gdje smo mi  
i  egzaktno  napisali  odgovor na to pitanje. Da ga sumiram i  skratim, dakle, odgovor je 
otprilike, nećemo sada ići po  stavkama, ali hoću  reći da u biti, kako ste vi  rekli, da mi  
«korumpiravamo» otprilike  6 puta manje novinare od  susjedne  Primorsko - goranske  
županije suma, sumarum. Drugo pitanje oko Mirne, nemojmo  sada u priče. Ja sam prije u  
startu  rekao, mislim da ne treba razgovarati  na nivou  rekla  kazala, tko je kome što rekao, 
važni  su ciljevi zašto se borimo. 
A sastanak kod  Linića je bio u  14,00  sati, ne u  16,00  sati, što znači da je završio u jednom 
pozitivnom smislu  na način da se želi spasiti proizvodnja. Razgovarali jesu i predstavnici   
Grada Rovinja i  Ministarstva  financija , kao  najveći  vjerovnik i nemojmo  špekulirati  već 
odradimo sve  da  tako i  bude.   
                       
PREDSJEDNIK (IDS) : 
Hvala lijepa.  
Gospodine Kajin  da li imate  dopunsko pitanje ? 
 
DAMIR KAJIN (Nezavisni vijećnik): 
 
Koliko oni izdvajaju za  medije ne znam, ali znam da izdvajaju  osam i pol puta  više za borbu 
protiv ovisnosti od  Istarske županije i zato je takav problem u Istarskoj  županiji, 
Ja ću  reći, Valter,  istarski medijski prostor je  najovisniji od  javnog novca u Republici 
Hrvatskoj i o ne bi bilo sporno  da je dostupan svima pod određenim kriterijima, ali je 
dostupan samo jednima, onima koji  pretvaraju, ne znam, elektroničke medije u kuće  video, 
a pisane  medije , ne znam, u kućne albume. I  urednici moraju shvatiti da je to novac  svih  
poreznih obveznika, a ne samo  nekih i tako se oni  i moraju ponašati. 
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Hvala na ovoj informaciji. Ja  sam znao, mislio sa da će biti u 16,00 sati sastanaka,  ali  
dobro, najbitniji su radnici. Da je  Geneza pripremila  stečaj s preustrojem, da  budu u 
položaju upravljanja  firmom  radnici, Grad Rovinj, Istarska  županija, pa  ja  bih  to  branio  
naprosto krvlju. Međutim, netko je naprosto  pomislio da možda ovdje  doći, da može 
upravljati određenim procesima i  nakon dvije godine izaći bogatiji za  200 milijuna  kuna, a 
da im je  posao prije toga plažen. E, to  ne može ići ni u Rovinju, ni u Istarskoj   županiji. Zato 
se ne  treba čuditi, ali o tome kasnije, što je , recimo, u  toj instituciji danas DORH. 
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
Hvala lijepa.  
Gospodine župane imate li potrebe još nešto odgovoriti ? 
 
ŽUPAN (IDS): 
 
Vrlo kratko. Evo, kako se to u Saboru kaže, jedan ispravak netočnog navoda, jer smo o tome 
upravo pričali neki dan kada smo se našli oko problematike droge. Dakle, nije dobro zbrajati 
kruške i jabuke. Istarska  županija za borbu protiv ovisnosti plaća oko 600.000,00 kuna. 
Podaci o kojima ovdje baratamo jesu  takvi  da su  neke županije dostavile zbroj i gradova i 
općina i županije, a i državnih sredstava koja  dobivaju, a neke  samo  izvorne prihode, ali 
imamo situaciju da neka županija izdvaja nula kuna, a neka tri, četiri milijuna kuna u  
Republici Hrvatskoj. Dakle, to su krivo postavljeni podaci. Gledajmo  samo one koja  županija 
izdvaja iz  svojih izvora. 
 
PREDSJEDNIK (IDS) : 
 
Hvala lijepa.   
Slijedeći pitanje postavlja vijećnik  Dragan Filipović 
 
DRAGAN FILIPOVIĆ (IDS) : 
  
Dobar večer, buona  sera a tutti. 
Ja  ne znam koliko će moje pitanje sada biti zanimljivo na kraju svega ovoga, ali  sam odlučio  
ga malo izdramatizirati, tako da svi vole čuti «krivična prijava». Da, sjedio sam u zadnjoj  
klupi i «krivična prijava je fantastična riječ. Krivična prijava ide i sutra, navodno, za prvi  
slučaj uznemiravanja – kako svi slušate, svaka vam čast, nevjerojatno, jako mi je  drago, 
osjećam se ponosno, vjerujte mi, - sredozemne medvjedice. Moje pitane se odnosi na 
sredozemnu medvjedicu kako bismo joj mogli pomoći, da li bismo izaći s nekom publikacijom  
vezanom za , župane, mislim na vas, na županijske službe, da pomognemo ljudima, da im 
objasnimo  da je to medvjedica prijatelj, da nikoga  ne napada, gađanja kamenjem i slično. 
Drugo pitanje za kolegu pročelnika Alena Damijanića, vezano za medijski  istup, vezano za 
mogućnost gradnje platformi u brodogradilištu Uljanik, pa  ako može nešto pobliže objasniti, 
pošto  radim u brodogradilištu Uljanik, pa ljudi pitaju na što  se to odnosi, malo  neko kratko 
pojašnjenje, ako može. 
Hvala lijepa.  
 
PREDSJEDNIK (IDS) : 
 
Hvala. 
Gospodine župane izvolite, imate riječ.  
ŽUPAN : Evo, hvala na pitanju. Je, je. Dakle, svako, ne daj bože ubijanje i uznemiravanje, 
tjeranje ili ozljeđivanje naše medvjedice je krivično dijelo i upravo zbog toga ja se želim 
najprije zahvaliti svim volonterima koji rade, pa ja bih rekao jedan vrlo human posao, 
volonterski besplatno, a to je čuvanje sredozemne medvjedice od, recimo to tako, onih koji 
su zainteresirani za doći vrlo blizu njoj. Hvala svima njima, hvala  Naturi histrici, hvala 
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volonterima, studentima, udrugama koje tamo  rade, ali i okolnim općinama. Mi, kao 
županija, jesmo preko Javne ustanove Natura histrica, osim tog čuvanja, pokrenuli još  dvije  
aktivnosti. Prva je vrlo važna, a to je sustav edukacije ljudi, edukacije stanovništva, kako  
bismo obznanili  pravila ponašanja  prema sredozemnoj  medvjedici. A  druga je izrada tabli, 
odnosno edukacijskih info panoa. Ja ću  reći koji vrlo egzaktno govore o tome  kakva je to  
životinja i  kakvo ponašanje prema njoj  svi  skupa pokazivati. 
Još jednu  lijep vijest. 
Vi znate da u 4. mjesecu ide akcija  «Neka naša  Istra blista». Ove godine, evo ekskluzivna  
vijest, u ime Povjerenstva mogu  reći  da će upravo sredozemna medvjedica biti  tema te 
akcije.  
  
PREDSJEDNIK : 
 
Hvala.  
Gospodine  Damijaniću izvolite, imate riječ.  .  
            
ALEN DAMIJANIĆ (pročelnik) : 
 
Poštovani  vijećniče, vijećnici, spetabili consiglieri, poštovani predsjedniče Skupštine Istarske 
županije. 
U samom početku  da kažem da je pressica bila  najavljena, kao  gradski  vijećnik  sam u 
vremenima  gdje je  predstečajna nagodba svakodnevna  valuta, u vremenima gdje su  
stečajevi toliko poznati  da ljudi  svaki  dan samo o njima čitaju, u vremenima gdje  gledamo 
gdje  su  štrajkovi  na ulicama veliki, naša je odgovornost da radimo  na  programima,  da 
radimo  na projektima, koji  će oživjeti  industriju, koji  će oživjeti  gospodarstvo i koji  će 
sigurno biti dobri za  našu  sredinu  Istri  Negdje  red godinu dana kada je  ministar za  
gospodarstvo, kada sam se prvi puta  s njim našao i  kada mi je govorio o projektu 
istraživanja  na Jadranu, razgovarali  smo upravo o tim istraživačkim platformama, a i kasnije 
o  eksploatacijskim platformama, koje  bi se trebale postaviti nakon što se  izaberu svi  
zainteresirani koji  su, međunarodne  tvrtke  i  domaće, koje su  zainteresirane za  
istraživanje  na Jadranu i koje  će sasvim sigurno, istraživačke platforme, morati  negdje  
graditi, morati negdje  opremati, a ne samo  mislim, nego i suplajer.  
Nakon toga imao  sa više  razgovora i u  Hrvatskom  geološkom  instituti i  Ministarstvu  
gospodarstva i u  ostalim institucijama i  sa predsjednikom Uprave Uljanika na tu temu , koji 
je  već pokrenuo niz  akcija da Uljanik nastavi nešto što je već davnim   osamdesetih 
spremao, a  to je gradnja tih samih  platformi. Mislim da je to  budućnost, kao što ste  čitali  u 
javnosti.. u  travnju mjesecu  će biti  raspisan međunarodni   natječaj za istraživačka  polja. 
Reći  ću  vam da je  talijanska  strana prema mojim  saznanjima, kada sam razgovarao u  
Zagrebu, ima  preko  tisuću istražnih  platformi. Računajte da  jedna istraživačka platforma 
vrijedi  danas , ovisno o dubini, od  40  d0  60 milijuna €. I moje pitanje  je  bilo, kada sam 
razgovarao sa ministrom i on je to podržao, ako  krenemo u to, ako  krenemo ispitivati 
Jadran, ako se  nađe ta nafta, ako se  nađe. A našao  se već plin, bilo  bi dobro  da  se ta 
industrija  gradi u  Hrvatskoj, bilo  bi dobro da naši  ljudi  rade, bilo  bi  dobro da tako 
pobijedimo u ovoj situaciji nezaposlenosti, što se on sam, naravno, složio. On  je u  
medijskim  istupima  već i  rekao da će metalurgija i  brodogradnja biti uključena, i  tada je  
već  to  najavio,  
Ja  kao Puležan, kao  Istrijan, želim , naravno,  da je moj  cilj, a vjerujem i  vaš, da se  dio  te 
industrije  radi u Puli. Zato  sam i rekao da je to središte popratne industrije za  istraživanje  
nafte i plina na Sjevernom  Jadranu i  vjerujem da ćemo tu  stvarno dobiti  jedan koncept svih  
političara na našem prostoru,  vjerujem da ćemo  razgovarati  s nekim sindikatima, da ćemo 
dobiti i njihovu potporu, koji  javno govore da trebamo  više raditi  na industriji i  vjerujem da 
će to, neću  reći  tako  sutra, prekosutra krenuti, ali  vjerujem da će to već  kroz  nekih  
godinu, najduže dvije godine, sigurno  krenuti. 
Ono što me raduje  je u tim svim razgovorima  i već se  aktivnosti  u  samom  brodogradilištu 
u tom  smjeru aktivnije počeli  raditi na tome i  vjerujem, ne mogu ništa  govoriti, oni su  
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privatna kompanija, vjerujem da će oni isto uskoro izaći s nekim podacima u  tom  smjeru.  
Ali, ono što  tražimo  je podršku od  svih i ono što  tražimo  je  da i u  budućnosti, nije  samo  
na Skupštini, nego i  na Gradskom  vijeću Grada Pule, a o tome  sam razgovarao i  
Gradonačelnikom  Grafa Pule i govorimo o  tome, jer to  brodogradilište je  napravilo jednu  
veliku  stvar u  2013. godini, o kojoj  se malo govori, a to je da je  ono kupilo  «3. maj», a ne 
«3. maj»  njega. To  ne znači  da danas jedna  kompanija, kada  kažem središte, to  ne znači  
da  zbog tehničkih uvjeta dosta toga  će se  i u «3.maju»  raditi, ali  na nama je  da stvorimo 
pozitivnu okruženje, da stvorimo jedan frendly warment, kako bi upravo kada  se do toga  
dođe, moglo raditi u naše pulskom brodogradilištu. 
I odmah  da ogovorim na jedno pitanje koje pretpostavljam da će se poslije i postaviti, 
vjerujem da se isto može pomiriti industrija i turizam., neka  se gradi i neka se radi u  
brodogradilištima,  a neka  se  igra i  golf na Muzilu i u ostalim dijelovima. 
Hvala.  
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
Hvala.  
Gospodine  Filipoviću imate li dodatno pitanje ? 
Nemate. Hvala.  
Prošli smo 15 minuta vrijeme predviđeno za vijećnička pitanja. Ja sam ga produžio zbog  
dužeg izlaganja župana na početku  Imamo još  dvoje prijavljenih, gospođa Mirjana Galo i 
gospodin Josip  Anton  Rupnik. 
Možemo im dati priliku da  postave vijećničko pitanje ili  na idućoj  sjednici da budu prvi, kako 
se dogovorimo.  
(Glasovi  : Neka postave  pitanja). 
Izvolite  gospođo  Galo, imate riječ. 
Molim da stvarno budemo koncizni. Imamo puno točaka  dnevnog reda za odraditi. 
 
MIRJANA GALO (SDSS) : 
 
Bit ću vrlo kratka. 
Poštovane kolegice i kolege predsjedavajući, župane i  suradnici. 
Ovih  dana smo svjedoci agonije koju proživljavaju  radnice  trikotaže Arena Pula, inače žena 
koje su  potplaćene, a sada već mjesecima  neplaćene, koje su  gladne, koje su  na rubu 
očaja, čija je i banka opljačkana i nemaju  sredstava za  život. 
Mene zanima što će i da li će Istarska  županija  naći  neki  način da pomogne tim ženama, 
bez obzira  što je to privatno poduzeće. 
Hvala.  
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
Hvala.  
Na postavljeno pitanje odgovorit  će gospodin župan. 
 
ŽUPAN (IDS):   
Pitanje oko trikotaže Arena Pula je vrlo kompleksno i dugačko, ali ja ću pokušati  maksimalno 
ga skratiti. 
Naime, jučer smo razgovarali sa zaposlenicama, a danas je primio upravo njih  i 
Gradonačelnik Grada Pule, kako bi onda konkretno  vidjeli koji programi za te, nažalost, 
nezaposlene  sada žene, mogu se upotrijebiti  u svrhu a)  njihove prekvalifikacije i  b) ono što 
je isto tako važno, socijalni program, jer nažalost neke zbilja jesu u  teškoj  financijskoj  
situaciji. 
Danas, više nema smisla govoriti o  svemu o onome što je Istarska županija radila, to su 
povoljni krediti, reprogrami, jamstveni  fondovi,  poticaji, sve ono što smo radili. Bio  bih  
sretan kada bismo opet to mogli aktivirati i kada bi opet proizvodnja krenula i  to je ono, 
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naravno,  što smo mi  spremni pomoći, Ovako zajedno  sa Gradom  Pulom radit ćemo ove d 
vije stvari o kojima  su oni danas govorili i koje vjerujem da ćemo konkretizirati slijedećih  
mjeseci.   
   
PREDSJEDNIK (IDS) : 
Hvala.  
I zadnje  pitanje  postavlja  vijećnik JOSIP ANTON RUPNIK : 
 
JOSIP ANTON RUPNIK (ZELENI) : 
 
Poštovani  gospodine predsjedniče, župane sa suradnicima, kolegice i kolege, predstavnici  
medija.  
Ja  ću  svoja  dva pitanja,  zapravo prijedloge skratiti. 
Prvi prijedlog  se odnosi na to što sam davna predlagao, a to je upravo što se dešava na 
našim prostorima, ne samo u  Istri nego i u zemlji, da bi  se na sjednicama  Istarske županije  
raspravljalo o poslovanju  pojedinih   tvrtki, prvo one veće, koje  zapošljavaju  preko  100 
ljudi. Onda u  drugoj  fazi  one koje imaju od  50 do  100 zaposlenih,  zatim od  25 do  50  
zaposlenih. Na taj  način mi  bismo  se upoznali s problematikom  tih tvrtki. One tvrtke koje  
ne bi htjele da se o njima  raspravlja to je već znak da se kaže USKOK-u idi provjeriti što se 
tamo dešava. Vjerojatno  da smo  to učinili do  sada  ili  ako  ćemo to učiniti do ovakvih 
situacija  ne bi došlo ni u tvornici  riba   u  Rovinju, niti  u trikotaži  Arena u  Puli i  sličnim  
tvrtkama u ovoj zemlji.  
Postavljam pitanje: da li se to može sprovesti ? Znam da se neke  tvrtke  neće s tim  složiti, 
ali kažem, za  njih ima lijeka, to je znak  da kod  njih  nešto nije u redu.  
Drugo pitanje, faktički prijedlog , odnosi se na , Istra  je  nekad bila  najveći proizvođač 
opreme za obnovljive izvore  energije. Gro se proizvodilo u  Istri, u  Uljaniku, Tehnomontu. U 
ovoj situaciji gdje je Njemačka izvukla tu industriju u ovoj krizi, je  bila proizvodnja  obnovljivih 
izvora  energije. 
Europska unija  nam nameće obveze  što moramo  činiti do dva deset i drugih  godina 
vezano  za  obnovljive izvore  energije. Koji postoje.  
Htio  bih  pitati: da li postoj mogućnost da na ovim prostorima obnovimo tu  proizvodnju, čiji je  
centar obnovljivih izvora energije bio u Puli. Treba vi dijeti  da li postoji  realna mogućnost da 
se to ponovno oživi i da se krene u takvu proizvodnju.    
 
PREDSJEDNIK (IDS) : 
 
Hvala lijepa.  
Mislim da je prva dobra, ako mogu reći  kao predsjednik  Skupštine i da bismo  je  trebali 
prihvatiti. Međutim, normalno, mi ne možemo zvati trgovačka  društva ovdje  da nam 
obrazlažu svoje poslovanje. To ne dolazi u obzir, ali predlažem, ako  se slažete,  da obavimo 
razgovor s Gospodarskom i Obrtničkom komorom i da nam oni eventualno pripreme  
nekakve pogodne  materijale za  raspravu o tome.  
(J.A. Rupnik: Slažem se/. 
Na drugi dio prijedloga odgovorit  će pročelnik  Alen Damijanić.  
 
ALEN DAMIJANIĆ : 
  
Hvala  predsjedniče. 
Ako mi dozvolite rekao bih podatak da u Istri ima  preko 20.000 poslovnih  subjekata od  
kojih 17.000 aktivnih, što bi značilo otprilike malo manje od 11.000 dana kada bismo  išli  na 
apoen, tako  da bih  htio pozdraviti ovo što ste rekli. 
Što se tiče  energetske učinkovitosti  mislimo pokazati program  i plan koji  smo  napisali, 
trogodišnji i  godišnji plan o energetskoj  učinkovitosti. 
Što se tiče poticanja same energetske  učinkovitosti  vidjet ćete mjere koje  ćemo danas 
predstaviti. 
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A što se tiče industrije vi ste nas usporedili s  Njemačkom, što  stvarno  laska. Mislim da je  
referentna usporedba Hrvatska - Njemačka u  tom  slučaju, ali  reći  ću  vam  jedan  detalj 
oko te industrije. Više smo puta  razgovarali upravo  i sa Tehnomontom u  Puli  da se ide u 
izradu nekog klastera obnovljivih izvora  energije  kako  bismo umrežili  te tvrtke i  kako 
bismo jače nastupali, kako bismo im omogućili  da jače nastupaju  na tržište. Naravno, 
postoji i niz  potpora koje je moguće iskoristiti za  umrežavanje klastera. Možda jedan 
podatak. U rujnu  2012. godine je zatvorena  tvrtka  Solaris, 180 zaposlenih, prije  toga  smo 
radili preko godinu dana da im pomognemo  da opstanu, to je  tvrtka za proizvodnju solarnih  
panela iz  Novigrada. Mislim da  nema institucije  kojoj nismo pisali od  Hrvatske, da ne 
kažem do  Bruxellesa, čak  je  bio i sastanak ministra gospodarstva, tadašnjim ministrom  
gospodarstva Italije . Reći  ću  vam kada bismo govorili o toj industriji, oživljavanje u toj 
industriji,     da nas direktive  tjeraju da  radimo 20 megavata u obnovljivim izvorima  energije, 
a da je sama ta tvrtka u  Novigradu proizvela godišnje  90 megavata obnovljivih solarnih  
panela, novih izvora energije što, uzmimo neke realne brojke, imamo  svega nekoliko 
mjeseci  rada da ispunimo  sve moguće potrebe europskih  direktiva.   
Naravno, svakako želim ovdje  pozdraviti ovu inicijativu koju  ste rekli. Predlažem da zajedno 
sjednemo, da pozovemo te  tvrtke u  Istarskoj  županiji još  jednom svi  skupa i da ih 
potaknemo da  napokon se umreže u jedan klaster kako  bismo  zajednički mogli  nastupiti, 
ne samo  na našem tržištu, koji  je  za obnovljive izvore energije, u tom  slučaju,  malo, nego  
na međunarodnom tržištu. 
Vi ste govorili i o vjetroelektrani. U Istri je ta vjetroelektrana napravljena 1982. na 22 kilovata. 
Danas su  te vjetroelektrane po  20  metara visoke i rade  5 megavata. Tehnologija je u tom 
smjeru išla naprijed, ali ono što  sam rekao  treba poticati industriju, treba razvijati industriju. I  
svakako, možda je to i put koji  bi  bio  dobar da prvo umrežimo i onda da joj pomognemo da 
izađe na inozemno tržište.     
Hvala  vam lijepa. 
 
PREDSJEDNIK (IDS): 
 
Hvala.  
Gospodine Rupnik,  imate li  dodatno pitanje ? 
 
JOSIP ANTON RUPNIK (ZELENI) : 
 
Kada govorimo o proizvodnji obnovljivih izvora energije tvornica Uljanik je plasirala  opremu 
prve vjetroelektrane u Južnom  dijelu  Evrope  izgrađena u  Puli  kao probni pilot projekt  
devedesetih godina. I prva  studija  elektroenergije  je radio Uljanik  Pula. Peterfilo u  zadnje 
vrijeme je isporučivao opremu za proizvodnju električne energije  na protočnim  centralama 
po potocima  za koje smo nekada imali  300 projekata u cijeloj  Hrvatskoj, pa od toga  ništa. 
Tada smo imali u  Istri pet ili  šest projekata koje je  trebalo  realizirati. Uljanik je isporučivao 
opremu za  proizvodnju  električne struje u biomasi. Uljanik je isporučivao električnu opremu 
za  ono što ja stalno  provociram da se izgrade  bio pročistači na kojim će se pročišćavati  
komunalna  otpadna voda  za  navodnjavanje i ljudske potrebe i na kojim će se postrojenjima 
proizvoditi struja, Uljanik je se to isporučivao nekada i taj  Uljanik je nekada imao u svom 
kolektiv u oko 70 ljudi   sa fakultetskom spremom. I ja bih  želio  da netko ponovno pokrene 
to, jer  Uljanik kao tvrtka  brodogradnja to  nije  željela  ni prije, ni sada ne želi  da se time  
bavi.  
Hvala.  
 
PREDSJEDNIK : 
 
Hvala lijepa.    
Imate li potrebe za  dopunskim odgovorom ? 
Nema. Hvala.  
Završavamo  vijećnička pitanja. 
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AD – 3   
  

a. Prijedlog  Odluke o  povećanju temeljnog  kapitala trgovačkog 
    društva AZRRI d.o.o. Pazin 
b. Prijedlog  Odluke o izmjeni  izjave o osnivanju  trgovačkog 
    društva AZRRI – Agencija  za ruralni  razvoj  Istre d.o.o. 
    Pazin   

 
 Usvojen je prijedlog  zajedničko uvodno  obrazloženje za točku  a. i b.   
 Uvodno obrazloženje je dao Milan Antolović, pročelnik Upravnog odjela za 
poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i  vodoprivredu.  
 

MILAN ANTOLOVIĆ (pročelnik), naglašava da je Proračunom  Istarske županije za 
ovu godinu osigurano 2.500.000,00 kuna za  dokapitalizaciju  Agencije  za  ruralni  razvoj u 
cilju praćenja razvojnih projekata koje ta Agencija provodi ovdje u blizini na Gortanovom 
brijegu, gdje se gradi Centar za održavanje bio raznolikosti. 
 Temeljni kapital je prošle godine povećan Odlukom ove  Skupštine  i spajanjem tvrtke 
MIH d.o.o. ukupno iznosi sa 31.12. ove godine 3.455.000,00 kuna, sa dokapitalizacijom 
isplatom novcem na žiro račun Agencije povećat će se na  5.955.000,00 kuna. S time 
zadovoljavamo sve pretpostavke u cilju  stabilizacije  poslovanja tvrtke i  prema poslovnim 
bankama koje su  tražile da se ova  dokapitalizacija izvrši, uvažavajući i  preporuku  Državne 
revizije da se u tom pravcu krene  sa odlukama Skupštine Istarske županije, normalnom se 
usmjeravajući prema Trgovačkom  sudu, gdje će se izmjenama izjave o osnivanju  također s 
jedne druge točke trebati povećati temeljni kapital na 5.935.00000 kuna, gdje  se usklađuje 
nadležnost župana temeljem izmjene Zakona o jedinicama lokalne samouprave (regionalne) 
samouprave, gdje se nadležnost prenosi  Skupštine za imenovanje i razrješavanje  članova u  
upravnim  vijećima i  upravnim odborima na župana i  gdje se traži   uskladbe djelatnosti 
nakon objedinjavanje MIH-a sa AZRRI-em da se Edukativni centar, koji  će naredni  tjedan 
dobiti  na Gortanovom brijegu uporabnu  dozvolu, moći registrirati i za obavljanje  edukacije 
dopunskog  educiranja  poljoprivrednika sa područja  Istarske županije.      
 Predlaže da se  jedna i druga  odluka prihvati. 
 

PREDSJEDNIK (IDS), zahvaljuje i otvara raspravu za klubove vijećnika, za koju su se 
javili vijećnici  Ivica  Butorac, Danijel  Ferić i  Tedi  Chiavalon. 
 
 IVICA BUTORAC (HDZ), naglašava da  će HDZ-e ostati  dosljedan dosadašnjem  
glasovanju  glede AZRRI-a, spajanja  AZRRI-a i  MIH-a i  povećanja temeljnog  kapitala. 
Klub vijećnika HDZ-ea neće podržati i glasati  za povećanje  temeljnog kapitala. U proteklih  
8 mjeseci  smo  već u dva navrata povećavali temeljni kapital  AZRRI-a. Prilikom spajanja  
AZRRI-a i  MIH-a imali  smo prilike čuti  da razlog za povećanju  temeljnog  kapitala  novih  
5.900.000,00 kuna  je taj  što banka traži jamstvo za  kredit  koji je  dala  za kupnju  uljare u 
Vodnjanu. Obzirom na recentne medijske napise i sve skupa  HDZ-e će ostati pri svom  
dosadašnjem  stavu, neće  glasati za povećanje  temeljnog  kapitala.  
  
 DANIJEL FERIĆ (SDP), kaže da  će biti  nešto širi od svog  prethodnika, ali da će isto 
tako reći da ni Klub vijećnika SDP-ea neće glasati za predloženu Odluku. Međutim, traži od  
župana  odgovore  na neka pitanja. 
 Moram istaknuti u početku nezadovoljstvo načinom pripremanja materijala i mislim da 
nam se daju polovične i nepotpune informacije. Od vijećnika  se očekuju da budu  glasačka  
mašinerija.  
 U samoj Odluci, vjerovali ili  ne, uopće se niti  ni obrazlaže razlog  povećanja  
temeljnog kapitala zašto 2.500.000,00 kuna. Nešto smo sad čuli od pročelnika Milana  
Antolovića i nešto sramežljivo stoji u dopisu direktora  Graciana Prekalja. Dakle, u samoj  
Odluci se ne spominje ništa.  
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 U  članku  4. ugovora o ulaganju  financijskih sredstava spominje se ugovor  kojim će 
se urediti  međusobne  tražbine,  a da se uopće ne spominju o kojim  se tražbinama radi.  
 Razlog  temeljnog povećanja  kapitala zašto  2.500.000,00 kuna ?  
 U dopisu  direktora  se spominje  da su  sredstva namijenjena za  financiranje 
izgradnje  poslovne  infrastrukture  AZRRI-a, tre izvršenje obveza  prema  poslovnim 
bankama. Kojim bankama, koje infrastrukture, da li  je to  samo  Gortanov  brijeg, malo prije  
spomenutog prvi put i obveza, za  što, da li je ta  transparentnost na koju se često  volite  
pozivati. To me je  ponukalo  da idem malo  pokopati  po financijskim izvješćima o 
poslovanju, pa sam naišao  na interesantne stvari.     
 Pa krenimo od  AZRRI-a. 
 Dugotrajna imovina prema javno  dostupnim podacima per 31.012.2013. godine 
iznosi  21,2 milijuna kuna, kratkotrajna imovina  14,00 milijuna  kuna.  
 Dugoročne obveze istovremeno iznose  9,5 milijuna kuna , kratkoročne obveze  19,3 
milijuna kuna.  
 Dakle, firma  koja ima godišnji prihod  od 7,5 milijuna kuna uspjela  je  natući  ne 
vjerojatnih 27,8 milijuna kuna. 
 Ono što je  najgore je  apsolutna neravnoteža u bilanci iz koje je vidljivo da su se  
dugotrajna imovina financirala  kratkoročnim obvezama. I to je ujedno i odgovor na pitanje 
zašto  dokapitalizacija. 
 Dugotrajna imovina, gospodo, se financira iz dugotrajnih izvora  financiranja. A 
kratkotrajna imovina iz  kratkotrajnih, a ne obrnuto. 
 Gledajući bilješke koje je  potpisivao tadašnji predsjednik  Nadzornog odbora, koji  je  
bio ujedno i  predsjednik Nadzornog odbor  MIH-a, zadržana dobit  na 31.12.2013. godine 
10.000,00 kuna, obveze, rekao sam, 28,8 milijuna kuna . 
 Petljanje  sa amortizacijom i stopama  amortizacije koje  se događaju  na ovakav 
način bude isključivo pravilo za  jednu  stvar, a to je uljepšavanje, da ne kažem, namještanje  
poslovnog rezultata, jer da su stope amortizacije onakve kakve su uobičajene za neke stvari, 
to  poduzeće bi poslovalo  s gubitkom. 
 Što se tiče samog MIH-a, dugotrajna imovina 10.500.000,00 kuna, kratkotrajna 
6.000.000,00 kuna. dugoročne obveze  0.000.000,00 kuna, kratkoročne obveze  1,6 milijuna 
kuna. Ukupno je 11,07 milijuna kuna. Stope amortizacije sasvim drukčije, normalne, 
uobičajene u odnosu  na  AZRRI, zadržana dobit  3,3 milijuna  kuna.     
 Sveukupno obveze ova  dva trgovačka  društva koja će netko morati platiti  iznose  
40.000.000,00  kuna. Obveze  AZRRI-a i MIH-a iznose  40.000.000,00 kuna. Istovremeno 
njihovi prihodi na godišnjoj razini iznose  daleko manje. 
 Mislim da su ova  Društva spremna za plan sanacija  i volio  bih  vidjeti na ovoj 
Skupštini taj plan, kao i plan otplata dugovanja. 

Imajući okolnosti informacije oko uljare San Lorenzo molio bih vas  da tu točku  
skinete s dnevnog  reda, da nam date vjerodostojna  obrazloženja, da se materijali pripreme 
kako  treba, pa da o tome  raspravljamo. 
 

TEDI CHIAVALON (IDS), navodi da se nije javljao za ispravak  netočnog  navoda, jer 
bi to puno  trajalo, ima kratko  vremena, tako  da se praktički njegovo  cijelo  izlaganje odnosi  
na ispravke  svih  netočnih navoda   i teza koje je iznio  kolega vijećnik Danijel  Ferić.  

Najzanimljivije  u njegovoj  raspravi je  bilo ovo  dramatiziranje, ovaj težak  trenutak u 
kojem  se AZRRI i MIH  danas  nalaze, jer  njegov  ton je praktički,  samo sam čekao da tu 
izađe cijela  postrojba  USKOKA-a i da uhiti  cijelu  Županijsku  skupštinu, što je zadnjih  8  
godina podržavala  sve poslovne planove MIH-a i  AZRRI-a što su jednoglasno  donesene.  
Da, gospodine Feriću, slobodno me tako  gledajte! 

Gledajte, gospodine Feriću, povijest ne počinje  s danom kada ste vi  ušli u  
Županijsku  skupštinu. Povijest AZRRI-a i  MIH-a je puno starija i povijest nas uči  da sve što 
su te firme  do  sada radile  je  bilo vrlo, vrlo  uspješno. Toliko uspješno da su  planovi i  
izvješća koja  su ta dva Društva donosila ovdje, jednoglasno  donesena, vrlo transparentno, 
čak  na jednoj od sjednica  Županijske  skupštine smo konstatirali da su i preopširna i da bi ih  
trebalo  malo  skratiti, jer je, čini mi se, Izvješće od  AZRRI-a lani imao preko stotinjak  
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stranica  sa slikama, sa tablicama i  bio je totalno u  nesrazmjeru sa nekim drugim  
trgovačkim  društvima. Konstatirali  smo ovdje iz  oporbenih klubova  da  je  previše obiman i 
da  ga treba standardizirati u  neku manju i i više sintetiziranu  varijantu.  

Bit postojanja  MIH-a i  AZRRI-a nije ostvarivanje  dobiti,  oni  nisu  trgovačka  
društva, kao što je  Hrvatska  lutrija, v i jako dobro znate kako se bilance namještaju, imali  
ste priliku odmah  čim ste postao predsjednik Uprave, namjestiti  jednu od prvih  bilanci ili  
naštimavati ili iznijeti kako vi to  želite prikazati i to znate raditi, ali  ovdje  nije bit  prikazati  
enormnu dobit niti namještavati bilance, ovdje je bit  svega postaviti  tvrtku koja  će se  baviti 
istraživanjem i  razvojem i biti  regionalni  razvojni centar. Ja bih  predložio, župane, svim  tim 
ljudima ovih tvrtki  da osiguraju jedan autobus da nas odvedu  najprije po  Istri, pa ako  treba, 
da nas podvedu u  susjedni  Veneto ili  Toscanu, to  će koštati, možemo platiti  iz  svog  
džepa, da se uvjerimo kako to vani funkcionira, Mi ništa drugo nismo  napravili nego kopirali 
model koji se uspješno provodi  u  nama susjednim državama.  Ova Županijska  skupština  je  
2009. godine donijela  dugoročni plan kako  vidi razvoj  poljoprivrede, kako vidi plan razvoja  
AZRRI-a, vidi  ga kroz  razvojne centre., što znači da  moramo itekako  pola milijuna kuna, 
planom  je definirano koliko moramo uložiti u taj  AZRRI da bi  došli do  rezultata, naših 
novaca  ovdje iz Proračuna  Istarske  županije, jer  jedan od  tih  iznosa  je i  2.500.000,00 
kuna  za dokapitalizaciju. A biti  će još  tih  milijuna kuna , ne samo iz ovog  Proračuna, nego 
iz  proračuna Europe, jer  tamo želimo dobiti novce, a dobit  ćemo ih  ako dokapitaliziramo m 
tvrtku, ako dokažemo  da ona ima  zajedno  sa županijom svoju vjerodostojnost, jer znate što 
se  nama dešava. ? Ja ću  vam biti  vrlo iskren. Nama se dešava da imamo samo jedan 
problem što smo previše uspješni, što smo  previše ambiciozni. I onda smo  skoro došli  do 
toga da više  ne možemo  kandidirati projekte  prema Europskoj komisiji, jer nemam o više  
do voljno financijskih  sredstava za  sufinancirati, najprije za  pokazati da imamo onih  10  ili  
15 %  potrebnih sredstava za  sufinanciranje, ali puno prije toga za  financirati  cijeli projekt, 
jer danas  štogod financiramo, štogod  prijavimo ne Europske  fondove moramo u potpunosti 
sami  financirati. Nakon što  Europska komisija  provede kontrolu tih  projekata tek tada 
možemo povlačiti  sredstva. A ja ću vam reći  da  u  slučaju  nekih sredstava koja su uprav o  
AZRRI-u trebala biti refundirana u šestom mjesecu  lani, kao i drugim trgovačkim  društvima, 
agencijama, gradovima i općinama diljem Hrvatske, dan danas nisu  refundirana. Šesti 
mjesec lani, danas  smo  treći mjesec skoro. Znači,  govorimo o  devet mjeseci  nečega što 
mi moramo financirati vlastitim  sredstvima ili  kreditnim sredstvima, najčešće kreditnim 
sredstvima, da bismo  dobili povrat sredstava.  Ja vam tvrdim da  tko danas  bude  protiv  
predložene Odluke je protiv  razvoja poljoprivrede na onaj  način koji  smo jednoglasno  
donijeli na ovoj Skupštini kada smo govorili o  razvoju  AZRRI-a i podcentara. Mi smo   
Proračunu definirali ovih  2.500.000,00 kuna upravo za ovu  dokapitalizaciju, Pa da, među  
ostalo i  radi poslovnih  banaka, ali  ne samo  radi uljare San Lorenzo, na koju  trebamo biti 
ponosni, jer ja  mislim da bi  trebalo  napraviti jednu  tematsku sjednicu Županijske  skupštine  
ili  čak možda  jednu neformalnu sjednicu  Županijske  skupštine  bez  medija, jer ljudi su to 
gledali, ljudi  su upoznati sa time, ali  neki poput vas koji možda nisu sjedili m u  Županijskoj  
skupštini ili su bili  okupirani  nekim drugim problemima, nije ih zanimalo što se dešavalo  na  
županijskoj  razini, ne znaju  što se tada dešavalo, i ne znaju koje su  strateške  odrednice 
ove županije bile i da su  odluke  jednoglasno  donesene. To su  činjenice. Nemojte nam  
podvaljivati neke netransparentnost, nemojte nam to podvaljivati, nemojte to  raditi, nemojte  
dramatizirati, jer ovdje nitko  nije  kriminalac, ja  mogu  ovdje  pogledati  svakoga od  vas u  
oči. Ja sam to  neki  dan rekao, vi jako dobro znate tko  smo mi, ča smo mi, ki  nan je  otac, 
ki  nan je  mati, ki nan je nono, ki  nan je nona. Možda neki drugi iz Zagreba  to ne znaju, ali  
to vi jako dobro znate. Vi jako dobro znate da nemate posla s kriminalcima i  da e na taj  
način izbori  ne dobivaju, ne dobivaju se izbori  na način da se pljuje  bližnjega svoga, jer vi 
sada govorite, ne protiv IDS-a, ne protiv  župana, niti protiv  Tedi  Chiavalona ili Milana 
Antolovića, vi  danas govorite  protiv  istarske poljoprivrede, istarskih  poljoprivrednika. Ja  ću 
vam to  šćeto i  neto  reći, jer interes poljoprivrednika je da imaju  jaku razvojnu  agenciju, jer  
samo  kroz  jaku razvojnu  agenciju će sutra imati jake  razvojne centre, koje će  se baviti  
pčelarstvom, koje će se baviti  tartufima, koje će e baviti  vinogradarstvom, koje će se baviti 
voćarstvom, koje  će se baviti  maslinarstvom i za  kraj u Raši  povrtlarstvom. Da, i Gortanov  
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brijeg. Tu je blizu, otiđite ga vidjeti, pogledajte što je  na Gortanovom  brijegu Slinu milijuni  i  
naših kuna i  državnih kuna, ali  najviše europskih  kuna. Ti projekti nisu  na pravljeni da bi 
proizveli plus u bilanci, ti projekti nisu  napravljeni da  bi  netko kasnije iz tih tvrtki u  vrećama 
nosio  nekakve milijune, ti projekti  nisu  napravljeni da bi  se te firme kasnije kotirale na 
nekakvim burzama, ti projekti  nisu  napravljeni  da bi na kraju  netko dijeli  dividendu. Ti 
projekti su  napravljeni da se iz  njih  poduzetnici, poljoprivrednici i svi oni koji imaju volju i  
želju  raditi u  poljoprivredi imaju suradnika, da imaju  partnera, kao po meni i po  rezultatima  
koje smo  dobili,  najbitniji projekt  AZRRI-a  i gdje  su  postigli  najveće rezultate, to je  
Boškarin. Mislim da  bi prije  nego što drugi put  ovako  nastupite i ovako  razgovarate, otiđite  
to pogledati,  promijenit  ćete mišljenje, koliko  god  vam je možda netko  rekao da trebate 
tako govoriti,  ja  ne mogu  vjerovati da netko  tko danas živi i radi i  rođen je u Istri, da može 
na ovakav način govoriti protiv istarskih interesa. 
 

DAMIR KAJIN (Nezavisni vijećnik), kaže da nitko ne govori protiv poljoprivrednika, 
nitko ne govori protiv razvojnih  agencija. Jednostavno  nekim ljudima se ne može vjerovati. 
Protiv  smo otimanja  zemlje, protiv  smo da se kupuju  brda za milijun  kuna, pa preprodaju  
za  3 ili  više milijuna  €, protiv  smo takvih, gospodine Chiavalon  stvari.  
 AZRRI, dugotrajna imovina, 22 milijuna  kuna, kratkotrajna mirovina je govorio  Ferić, 
dugotrajne obveze  9.500.000,00 kuna,  kratkoročne obveze  18.000.000,00 kuna, to je  28 i 
nešto milijuna kuna. MIH duguje  kratkoročno  6-000.000,00 kuna, dugoročne obveze  
10.000.000.00 kuna, kratkoročne obveze  jedan milijun  kuna, to je  11 milijuna kuna  itd. 
Obveze  jednog i drugo Društva iznose  40.000.000,00 kuna. Netko  će to platiti. OK. Cilj nije  
AZRRI-u ni  MIH-u nikad bila  dobit. Međutim, znate zašto se to  s druge  strane ne može 
podržati,  dok se neke, što ja  znam, možda akcije  negdje  ne okončaju, a prije svega, ovdje  
mislim da ovu famoznu uljaru, za koju  mnogi kažu  da je tamo. Ne bačen novac, nego  da je 
tamo  naprosto oran novac. I  kada je gospodin Valter spominjao gospodina Kovačeva, ja  
sam siguran da on  ni  ne zna koja je uloga HBOR-a u  svemu  tome. Ta banka  je dodijelila, 
gospodine župane,  toliko političkih  kredita  da se Hrvatska itekako mogla pokrenuti  da nije 
se dogodilo  sa milijardama i  milijardama kuna, ono što se  uskoro izaći  na vidjelo. A Opća 
bolnica u  Puli  će naprosto ispasti. 

 Čitam da su  neke  tvrtke, kada govorimo o  HBOR-u, dobivale tri, četiri, pet milijuna 
kuna. Znate što im je bilo jamstvo ? Prazni  stolovi, klima uređaji na stropu, vješalice   u  
uredu i tome slično. Evo, toliko, recimo,  i o  HBOR-u. 

A  s druge  strane i  HBOR, kao i MIH ili  AZRRI,  zasigurno  je financirao  milijarde i 
milijarde kuna stvarnih projekata od kojih korist ima cijela ova  zemlja, ali  ne može se ih 
rehabilitirati  vis a vis onoga loše što  naprosto  napravili  slično činili, 

Neto slično  se dogodilo i sa ovom  uljarom u  Vodnjanu. I  zato  se ne treba čuditi što 
su zainteresirane  neke institucije, Baciti, po meni,  14 milijuna  kuna  je u  najmanju  ruku  
neodgovorno,  štetno,  osim  ako  nešto drugo  nije posrijedi. U Istri mi imamo, vjerojatno  vi 
znate, 20, 30 privatnih malih uljara. Pod  istim kondicijama  ja sam duboko uvjeren da bi sve 
prodale  svoje pogone, ali  je izabrana jedna, izabrana je ova u  Vodnjanu. I što se  sada radi 
? Nelojalna konkurencija ostalima, iako i ja, da budem iskren,  kada idem  preraditi ulje ili 
masline, da cijena bude što je moguće manja, ali  netko drugi ne dobiva  županijske  kredi, 
netko  drugi ili iza  tih  drugih ne stoji  županija , nego stoje   njihovi  žuljevi. Ja sam tako  
uvjeren. Nisam razgovarao dugo  sa gospodinom  Milanom  Antolovićem, nije  ni bitno, da je 
on osobno bio protiv  te inicijative. To je odredio  netko, što ja znam, šef Kabineta župana, 
kao što  sam imao prilike  gledati.  I što  sada ? Da li  se možda zbog toga miče gospodin 
Milan Antolović iz  VSI-a, ja  ne znam, iako  me daleko više  zanima zbog  sudbine  jednog  
pojedinca, sudbina  istarskih  vodovoda.  I zato,  doista, kada govorimo o ovakvim odlukama 
vis  a vis  ove prošlosti, u  najmanju  ruku bilo bi korektno otvoriti  jednu  cjelovitiju  raspravu, 
pa   ako  treba, možda, pozvati  nekog  sa strane  da nam se  kaže koji je  njihov  predmet 
interesa u ovom  trenutku.  
 

PREDSJEDNIK (IDS), naglašava da bi prije rasprave htio samo na jednu stvar  
podsjetiti. Čini mi  se, možda ću pogriješiti, da je  ovo treći  put da u  zadnjih  par mjeseci 
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imamo  AZRRI na dnevnom redu. Čisto radi saznanja, Već smo nekoliko puta o tome  
raspravljali , tako da moram reći  da mene čudi  da sada na kraju  imamo ovakve stavove, ali 
OK, ne želim ulaziti u diskusiju. 
 Zaključuje  raspravu za  klubove  vijećnika i otvara pojedinačnu raspravu, za koju su 
se  javili vijećnici : Danijel  Ferić, Tedi  Chiavalon, Tanja  Vrbat, Silvano  Hrelja. 

 
DANIJEL FERIĆ (SDP), misli da ni sam Krešimir Macan ne bi  govorio inspirativnije 

nego što je govorio kolega vijećnik  Tedi  Chiavalon. 
 Ja se pitam zašto je uzrujan, ukoliko je  sve u redu. Isto  tako bih molio   da nas se 
poštedi te demagoške  retorike, jer očito je vijećnik  Chiavalon  veliki financijski  stručnjak, 
razumje se u bilance, jer uostalom on je  potpisao  ta Izvješća. 

No, slažem se da nije  cilj ostvarivati dobitak ovih  Društava, a ja  to nisam ni  rekao, 
ali  nadam se  da nije cilj  tih  Društava stvoriti  40.000.000,00 kuna  obveza. Možda je  to  
cilj, ne znam. Vijećnik Chiavalon  je  spomenuo novce iz  Europe kao  jedan od  razloga  
dokapitalizacije. Ja opet pitam gdje  te stvari pišu u  materijalima. Tu je  sada nabrojano  10  
razloga za dokapitalizaciju, u obrazloženju  Odluke  ne stoji niti  jedan. Da li je to  način  
pripremanja odluka. Stoga, župane, apeliram na vas  dajte da vidimo taj plan otplate tih  
dugovanja tih 40.000.000,00  kuna, eventualno  sanaciju ukoliko je potrebno. U čemu je 
problem  da se to  dostavi? 
 

TEDI CHIAVALON (IDS), gospodine vijećniče Feriću, ponovno ću se vama obratiti. 
Znate zašto sam uzrujan? Zato što vi mene nikada nećete moći razumjeti Šteta što idete van 
iz  Vijećnice, ali možda će vam netko objasniti. 
 Ja sam od danas i službeno poljoprivrednik. Danas mi je prvi  radni  dan u obiteljskom 
poljoprivrednom gospodarstvu. I ovaj mjesec ću morat ću svoju plaću zaraditi od 
poljoprivrede. Dolazim iz  poljoprivredne obitelji i razumijem poljoprivredne probleme. I zato  
sam uzrujan. Ova uljara po  vašim  tezama bi  trebala  biti meni konkurent,  jer moja obitelj 
ima  7.500 maslina i planira u nekakvoj  budućnosti , ako bude  sriće i  zdravlja  kako  reču  
naši, imati  svoju uljaru, koja  će biti  možda na 100 metara od  te uljare. Znači, ona  bi meni  
trebala biti konkurencija, ali ja je  ne vidim  kao konkurenciju. Ja  je vidim  kao partnera, vidim 
je  kao  nekog gdje ću moći pokucati  na vrata , obaviti  jednu  analizu, dobiti  stručni savjet, 
jer  ispod  te uljare se treba posaditi 180 hektara raznih  maslina, koje moje  poljoprivredno 
gospodarstvo ne može samostalno  posaditi, jer ja  ne znam  da li  bi možda bilo  dobro  
posaditi jednu arbetinu koja  se sadi u  Španjolskoj u intenzivnim  nasadima i  ne mogu  si to 
sam dozvoliti da posadim  dva hektara, jer je to  naprosto  preskupo. AZRRI  posredstvom 
fondova  to  može i može nam dokazati  da li je  dobro  da  za  4, 5 ili  10  godina  u  Istri 
beremo ulike  s kombajnima. A  to može samo  AZRRI i za to  treba postojati AZRRI. I  meni  
je  žao  da ste izašli  van iz Vijećnice  da to  ne čujete. I  zato  sam uzrujan, zato što vi  nama 
koji se bavimo poljoprivredom, koji  ćemo  živjeti od poljoprivrede želite uskratiti istraživanje i  
razvoj. Ponovit  ću još jednom velika  većina ovih  vijećnika koji ovdje  sjedi je vidjela  
Izvješća  AZRRI-a, vidjela  je  planove  AZRRI-a. Toliko su  bili detaljni da su  neke živcirali. 
U  njima su  detaljne bilance, financijski planovi i točno se vidi za što su zaduženja. Tako i 
kod  MIH, recimo, 11.000.000,00 kuna  za što je zaduženje? Ljudi moj, za sadnice,  za  
financiranje jedne trećine sredstava koja su županija, gradovi i općine, koji su  htjeli  
sufinancirati našim  poljoprivrednicima. Na tisuće poljoprivrednika  je  posadilo tako tisuće 
hektara  stabala  maslina. MIH  se zadužio  da bi prefinancirao  te  dvije  trećine. Zašto ? Jer 
je  došla  kriza i gradovi, općine i sama županija,  više nije imale te silne milijune kuna da 
godišnje iskrcava u  to, nego je  putem kredita, koji  je  MIH  povoljno dobio, obvezala se u 
ratama to vraćati  slijedećih 5, 6  godina kada  taj program  više  ne bude  aktivan. I mi  ćemo  
tih 11 milijuna kuna upravo iz Proračuna Istarske županije vratiti, upravo iz  Proračuna 
jednog Grada Vodnjana, jednog  Grada Buja itd. Jer, nitko nije  radio ispod  žita, nego je to  
vrlo  transparentno rađeno  u  suradnji  sa svim  poljoprivrednim udrugama, u  suradnji  sa 
Istarskom županijom, koja  je  na ovoj  Skupštini donosila  te planove. Mnogo  nas je ovdje 
koji smo sjedili u prošlim  sazivima Županijske  skupštine  Istarske  županije i ljudi  to mogu i  
potvrditi, jer su hvalili ova  Izvješća, a danas  sjede u  oporbi i ja znam da oni su  sigurno za  
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to  i sigurno mogu demantirati  vaše  riječi. I  kada kažete neka sanacija. Ma sram vas može 
biti. Ma sram vas može biti  da nešto što je  nama  sveto, što je pozitivno, što je   dobro, što 
se možemo  hvaliti, za  što  nas hvale  drugi, vi  želite hitati pod noge, vi  nas želite  hitati  u 
kaljužu. Ma nisam uznemiren, tužan sam da se na jedan takav način odnosite prema onome  
možda najbolje ča smo napravili, Pa nije Milan Antolović super men. Milan Antolović je 
zajedno sa timom ljudi, zajedno sa bivšim  županom, pa možda i  sa sadašnjim  županom, 
napravio  najviše  za poljoprivredu u  Republici  Hrvatskoj. I umjesto  da mu date priznanje, vi  
ga danas pred penzijom tretirate kao kriminalca. I zato  sam tužan i  sram me je da sjedite 
pored mene.  
 

TANJA VRBAT (SDP), kaže da  mora konstatirati  da je  ton rasprave nekako  napet 
na osobnoj  razini, bacaju se neke optužbe dosta općenite. Ja bih htjela pozvati svih  da se 
malo  smirimo i da govorimo  o suštini, a ovdje  je  raspolaganje   javnog novca. Da, mi 
jesmo podržali spajanje  MIH-a i  AZRRI-a. Ton tadašnjih  rasprava je  bio sasvim drukčiji od  
današnjeg. Danas je sjednica  Skupštine počela s jednim izlaganjem  župana  koje je  mene 
prilično iznenadilo u  oštrini.  I obzirom da mogu  vidjeti situaciju iz  dvije  perspektive, to  je  
zagrebačka i  županijska, a i treća umaška, onda  se čudim kako  neki subjekti mogu imati  tri 
lica. Moram se prestati  tome čuditi. 
 Danas samo razgovaramo i propitujemo  kako trošimo  javni  novac poreznih  
obveznika, u ovom  slučaju Istarske županije.  
 Moje pitanje koje ide pročelnik  Milanu  Antoloviću, jedno konkretno pitanje, u kojem  
smislu je  ova  Odluka vezana za  spajanje  ta dva Društva (AZRRI-a i  MIH-a). jer  ovdje se 
radi o  dokapitalizaciji  jednog , kojeg, zašto  tvrdite  da je to  ključno  za  spajanje  ta dva 
Društva. Da li  Trgovački sud možda ne želi  sprovesti to  spajanje zato što nema dovoljno  
temeljnog  kapitala. I  da li  postoje  rokovi koje  nam nalaže sud za  izmjene  društvenog 
ugovora. Govorimo suštini. Nažalost, nesretan je  trenutak  da su  se kroz  medije pojavili 
navodi oko  uljare i svega drugoga, ali znamo, nismo  tu od jučer, znamo  kako mediji  rade, 
optužuju ili ne optužuju, pustimo institucije  da rade svoj  posao. Govorimo konkretno. Ja  
nisam shvatila  iz ove Odluke  da se tu  radi  o  spajanju. Meni se  čini da stavljamo novac u  
AZRRI. I ono što je  rekao kolega vijećnik  Danijel Ferić da bi bilo  lijepo vidjeti kako se 
planiraju vratiti ti dugovi, da li  će to biti prvi  2.500.000.00 kuna, pa  ćemo onda onih  
11.000.000,00 kuna naknadno raspravljati, da dobijemo konkretne odgovore  na ta pitanja, 
da se prestanemo prepucavati kao onako djetlići.  
  

PREDSJEDNIK (IDS), daje riječ pročelniku Milanu Antoloviću da odgovori na 
postavljena pitanja.    
   

MILAN ANTOLOVIĆ ( pročelnik), naglašava da će pokušati odgovoriti na pitanja 
koja su  kao dileme postavljena.  
 Zahvaljuje se na pitanjima i  na raspravi. 
 Konkretno na pitanje koje je vijećnica Tanja Vrbat postavila, odmah da kažem, nisu  
ključne današnje odluke, nemaju praktično nikakvog učinka  na spajanje  MIH-a i  AZRRI-a. 
To je proces koji je završen 31.12.2013. godine. I sada govorimo o jednom trgovačkom 
društvu, samo što nismo dobili rješenje od Trgovačkog  suda  da je završen proces spajanja. 
Sada ću vam reći zašto? Zato što je jučer  završena  bilanca MIH-a sa 31.12.2013. godine, 
dostavljena u Javno-bilježnički ured ili će biti danas ili sutra predana kompletna 
dokumentacija o objedinjavanju MIH-a i  AZRRI-a i očekujemo rješenje  Trgovačkog  suda  u  
narednih 10 do 15 dana. S time je definitivno okončan proces spajanja ova dva trgovačka  
društva. Ali od 01.01. službeno temeljem odluke ove Skupštine postoji u našim dokumentima 
samo jedno trgovačko društvo koje se zove AZRRI. I ako ste primijetili danas u dokumentima 
niti u obrazloženjima se ne spominje da je ključno vezana ova Odluka o dokapitalizaciji  
AZRRI-a  sa spajanjem MIH-a. To su dva potpuno različita pojma.     
 Što se tiče plana otplata kredita, eventualne sanacije itd., to je u više  navrata 
postavljeno ovdje pitanje. 
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 Želim reći da postoje ugovori o kreditnom zaduženju. Do jučer MIH-a isključivo  za   
nabavu sadnog materijala koji se financirao ulogom županije s jednom trećinom i koje su 
sada prenijete u  AZRRI-u  te obaveze, multipliciraju i dolaze. Ovdje je rekao  gospodin Ferić, 
da je to  praktično 40.000.000,00 kuna ukupno kratkoročnih i dugoročnih obaveza  se popeo  
dug. Nisam zbrajao  cifre, neću komentirati  te cifre, ali u svakom slučaju kreditno  zaduženje 
je prenijeto  sa 01.01. u AZRRI. 
 Vi ćete dobiti  vrlo  brzo Izvještaj o  radu  i MIH-a i  AZRRI-a  za  2013. godinu, dakle, 
o poslovanju, završni  račun,  gdje će biti iskazani  svi  detalji poslovanja  jedne druge  firme. 
Čim dobijemo rješenje Trgovačkog suda  da je objedinjavanje  završeno, dobiti  ćete plan 
poslovanja Agencije  za ruralni  razvoj, sada jedne tvrtke zajedno  sa MIH-om, zaboravimo  
sada na MIH, tvrtke za  2014. godinu  poslovanja, gdje ćete imati kompletnu  sliku, Mi nismo 
vas htjeli  večeras s tim opterećivati. Sve ćete to  dobiti ajmo  reći, za  mjesec dana. Vi znate 
kada se održavaju godišnje skupštine trgovačkih  društava za poslovanja, prihvaćaju  se 
poslovanja za  prethodnu godinu. To je obično od  10.04. do  20.04. period. Ja  sam uvjeren 
imati i ranije  što  se tiče poslovanja, čekamo rješenje  Trgovačkog  suda  da možemo onda  
sa sigurnošću ovdje doći i konačnim rješenjima, to ovlaštenje  Trgovačkog  suda, da imamo 
jedno poslovanje za  2013. godinu i tada ćemo vam iskazati  sve moguće bilance, sve kredite 
koji imaju  svoju dinamiku  otplate. Ako gledamo  da mi  trebamo danas vratiti  40.000.000,00 
kuna  županija  bi  danas završila u  stečaj, slikovito  govorim, međutim, to je dinamika za  10 
godina.   
 Ja ću vas podsjetiti na jednu Odluku koju je ova  Skupština  donesla na  prvoj sjednici  
prošle  godine nakon što se konstituirala, a to je sazvana sjednica  Skupštine samo da  bi se  
donesla Odluku o produljenju rokova valjanosti  Strategije ruralnog  razvoja  Istarske 
županije od  2013. na 2015. godinu  za  prijelazno  razdoblje  kako bismo mogli pratit  i 
prilagoditi ukupno  poslovanje za prijelazno  razdoblje do kraja  2015. godine sa  europskim 
politikama. U toj Odluci  sve što mi vam govorimo  piše. U  toj Odluci  sve je prijavljeno, sve 
je iskazano, svi  krediti  MIH-a, svi  krediti  ARRI-a, u  tančine objašnjeno u  toj  Odluci. Mi 
sada možemo govoriti  da nismo  dovoljno objasnili  materijal koji  smo vam danas dostavili, 
međutim, o  AZRRI-u i  MIH-u je zadnja  3 mjeseca ovdje bilo  barem tri, četiri  odluke. Svaki 
put  smo pisala, svaka Odluka  je  samo  nadovezan  jedna na drugu, ako ih je  potrebno 
ponavljati,  dostavit ćemo  sve Odluke  unazad od  30.06.2013. godine  da ih imate ponovno. 
Smatramo  da nije potrebno to pisati.  Ja mislim da barem toliko imamo pamćenja  ako se  
bavimo politikom onda znamo što smo  napisali. Mi koji profesionalno  radimo znamo što 
smo  napisali. Iza toga  što smo  napisali stojimo.  
 Što se tiče izjave vijećnika  Damira  Kajina da je HBOR dodijelio puno kredita u  
Hrvatskoj i da bi  Hrvatska  trebala biti drukčija po tim kreditima. Ja se slažem gospodine  
Kajin  da je to tako. Ja  bih spomenuo jedno  drugo ministarstvo, Ministarstvo poljoprivrede 
koje je dodijelilo od 2000-te godine na ovamo ogromna  sredstva za  poticaje u poljoprivredi , 
da je uvoz hrane 2000-te godine bio 500.000.000,00  dolara, da  su  poticaji u  poljoprivredi 
godišnje bili na 4 milijarde kuna godišnje, a da danas Hrvatske uvozi za  2 milijarde  € hrane. 
Dakle, pitanje  kamo  su ti poticaji išli, a proizvodnja je došla na 50 %  od   one  2000-te 
godine. Dakle, imamo jako puno pitanja  što se tiče toga. I kakva  bi  Hrvatska  trebala  biti da  
je  bila, ja  bih  rekao  da se bolje  gospodarilo novcima.     
 Što se tiče vaše izjave da sam ja bio protiv uljare. Ne, gospodine Kajin, ja sam  uvijek 
bio za uljaru. Dakle, nemojte govoriti nešto to ja  nisam rekao, ja sam za ovu uljaru koju smo 
kupili ili da idemo graditi novu  kao  dio strategije  razvoja poljoprivrede bio  inicijator, da se 
tako  gradi, kao što sam inicijator da Agencija, normalno u suradnji sa direktorom Agencije, 
stručnim ljudima, ne sam, nego s Nadzornim odborom do  župana, dakle, da nikoga  ne 
preskačem, sam itekako zagovornik ovog  koncepta kojeg mi  radimo i  gradimo. Dakle, 
zašto ? Zato što  Hrvatska, odnosno  istarska poljoprivreda, da nije  stala  županija iza nje, bi 
bila na koljenima. Prva faza razvoja poljoprivrede je završena ulaskom Hrvatske u  Europsku 
uniju  prošle godine. 
 Strategija  razvoja  poljoprivrede  Istarske  županije imao sam čast pisati krajem 1992. 
na 1993. godinu, koja je  strategija ušla u izborni program IDS-a i IDS je  dobio, između 
ostalog i zahvaljujući tom programu, izbore. I tu Strategiju ja, zahvaljujući mojem zdravlju, 
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strpljenju IDS-a što me trpio toliko godina, provodim. Moja upornost i tvrdoglavost  je sve 
vijećnike do sada uvjerila da sam bio u pravu.  Ja se nadam da ću i vas.  

Znate zašto ? 
Zato što je Istarska  županija  danas prepoznatljiva županija u sektoru  poljoprivrede u 

vinogradarstvu, maslinarstvu, u  zaštiti mesa svih  kategorija. Imamo prvi proizvod  koji se  
bori  da se zaštiti na nivou  Europske unije,  i što prednjačimo i sve  hrvatske županije dolaze 
učiti ovdje. Žalosti  me da se na jednom segmentu, koji  se zove uljara,  koji je dio  Strategije  
razvoja  maslinarstva Istre,  želi ocrniti nekoliko ljudi u  Istarskoj županiji. To nije dobar 
model. Svaki čovik gre sa svojom vrićom u  malin, svaki, tako i ja. Ako je  netko  negdje 
nešto  ušećerio  i stavio u  žep on će za to odgovarati. Svatko zna gdje  je  tko što  potpisao. 
I ono što je potpisano iza toga  stojimo. Ja, barem, iza toga  potpisa  stojim. Uostalom ja  
sam potpisao do sada tisuću  kredita koje smo  dodijelili u  poljoprivredi  našim  
poljoprivrednicima, između  ostalog.  

Oprostite predsjedniče, ja moram to pojasniti, da ne bi ovdje ispalo  na ovoj  Skupštini  
zapravo da jedna grupa ljudi u ovoj dvorani lopovi. Svaka institucija  neka radi svoj dio posla. 
Ja sam 21 godinu pročelnik, bit će mi u petom mjesecu ove godine, 21 godinu, uz moju 
kolegicu Vesnu ovdje, mislim da smo isti dan došli raditi u županiju, 01.06. bit će mi  20  
godina da imam radnu knjižicu u županiji,  ja se ne  stidim onih  programa koje smo  zajedno 
provodili za ovom Skupštinom. Ni jedan strateški projekt nije odrađen da ga Skupština  
Istarske  županije  nije prihvatila. Zato bih molio  da budemo u  izjavama malo skromniji, jer  
po  Gebelsovoj metodi  deseti  put javna laž postaje  jedanaesti put  istina. Na kraju  krajeva 
to je dio života. Ja sam navikao u životu od kada se bavim politikom, a bavio sam se 
politikom i prije  formiranja  Istarske županije, i  to  žestoko sam se bavio  politikom, bio  sam 
u svim  strukturama bivše  Jugoslavije po  vertikala  do  Beograda što se tiče agrarne politike 
i  bavio se  agrarnom politikom cijeli  život i  mene nije  sramota  govoriti ovdje pred  vama, 
niti pred poljoprivrednicima niti pred Ministarstvom poljoprivrede ili bilo kojeg skupa u 
Hrvatskoj ili u  međunarodnim okvirima, a bavim se agrarnom politikom.  Mogu  reći  da sam 
tu  doma. Zato bi bilo vrijedno da pojedini  ljudi koji istupaju za ovom  govornicom malo  vode  
računa o  čemu pričaju. Nije problem vama dostaviti podatke. Moja kancelarija je ovdje,  
dođite, dobit  ćete što  vas zanima.  
Oprostite, hvala vam lipa. (Aplauz). 

    
VALERIO DRANDIĆ (Pročelnik uprave), naglašava da bi htio  vrlo  kratko  samo još 

jedan detalj  objasniti, da ne bude  nesporazuma. Očito da fali  malo informacije, jer smo mi 
iz  nekih vremena mislili da svi znaju, pa možda treba dopuniti još  to  sa informacijama..  

Godinama revizija daje primjedbu da ne možemo prenositi sredstva našim trgovačkim 
društvima  bez  da ih  kapitaliziramo. To je primjedba i  svim gradovima , svugdje je najčešće  
taj slučaj kod komunalnih poduzeća. Grad da sredstva za kanalizaciju i onda nigdje se ne 
vidi da stječe veći  kapital u komunalnom poduzeću.  Mi ta sredstva možemo prenositi  kao 
donacije, možemo prenositi kao dokapitalizaciju. Ispravnije je prenositi sredstva kao  
dokapitalizaciju. Godinama to nismo  radili, jer  smo  samo  vlasnici. Da smo  dva suvlasnika 
u  MIH-u ili u  AZRRI-u itekako  da bismo vodili  računa o tome koliko je   tko unio  kapitala. 

Prema tome, gledajte, ove tenzije koje  je dobro primijetila  gospođa Tanja  Vrbat 
primijetila da postoje, postoje iz jednog opravdanog  razloga. Mi ovu odluku moramo izglasati 
po normama trgovačkih  društava, dakle, sa tročetvrtinskom većinom. I zato je možda borba 
ovdje  za svaki  glas. Inače, vjerojatno, ne bi  bilo  tenzija. Međutim, shvatite, ako mi  ne 
odobrimo dokapitalizaciju mi ćemo jednostavno ta sredstva  kao i do sada prenositi u obliku  
donacije, jer su to sredstva za razvojne projekte i otplatu kredita. Nisu to neka  nova  
sredstva, nisu to neki  novi šoldi za  neke  sanacije. To su redovna  sredstva koja  20 ili  10  
godina, koliko  imamo  sada te firme, prenosimo, samo ih sada želimo prenositi  na način da 
se vidi  koliki je  naš kapital u tim tvrtkama.     

Morao  sam to pojasniti, jer ako ova Odluka  ne prođe, biti  će neki rebalans, prenijeti 
ćemo donaciju, a ne bi bilo dobro. Učinili smo tri dobra koraka, učinimo i četvrti.  

 



35 

 

PREDSJEDNIK: Hvala lijepa. Za raspravu su se  javili  vijećnici: Silvano Hrelja, 
Marino Roce, Ivica  Butorac i  sada vijećnik  Damir  Kajin.  
 
SILVANO HRELJA (HSU), mislim  da se u  raspravi krenulo  naopako, da je  na početku 
trebalo biti  jedno  stručno objašnjenje  malo  šire, a ona Skupštini  bi se trebala voditi  
najkvalitetnija politika  u Istarskoj   županiji. U politici treba imati osjećaj  za  trenutak. 
Naravno  da je, recimo,  osjećaj  dobre  vjere i potpunog povjerenja koje je  bio prisutan kod  
donošenja  Odluke o spajanju, na neki  način narušen informacijama koje nisu provjerene itd. 
Treba imati osjećaj  za taj  trenutak. Kada je  nekome stalo  da dobije  glas  svakog  vijećnika 
ili  tri  četvrtine vijećnika , onda je možda predsjednik Kluba  vijećnika  IDS-a  mogao sazvati 
ostale predsjednike  klubova  vijećnika, sjesti  na mir i  porazgovarati o tome  koji je današnji 
prioritet i zašto to  radimo, da ne gubimo  vrijeme. Nema te razloga  se ljutiti  zao to  vijećnici  
priupitaju, traže dodatne informacije, Nitko  se nema pravo ljutiti. Oprostite, ja  ne prihvaćam 
ucjenu   da sam manji  Istrijan zato što pitam za određene činjenice koje  možda m i nisu  
dostupne, možda su mi promakle, možda nisam dovoljno informiran. Ne, takve  kvalifikacije i 
s takvim  kvalifikacijama moj  glas neće nitko dobiti. Ali,  ako idemo  razgovarati otvoreno  o  
čemu  je problem, da li  zajednički problem možemo  riješiti  tada će uvijek imati i moju dobru  
volju i  razumijevanje. Mislim da se tako i osobno ponašan i u okviru  Kluba. Dakle, nema kod 
mene prepreke da mi i  četvrti put  damo povjerenje, ali  hajmo se onda dogovoriti da pratimo 
proces, da imamo  neka  redovna izvješća na ovim sjednicama Skupštine kako proces  
napreduje. Već  je  najavljeno  da će ih  biti, jer mislim,,ako idemo u  jedan proces, i ako  
nemamo  povratnih informacija  ne bi  valjalo, ali pošto je tu  najavljeno i pošto  ćemo imati 
prilike, ne vidim nikakvih problema da se na svakoj  sjednici odgovori kako proces napreduje. 

Mislim da bi  se sada u  svjetlu  ovih novih okolnosti mogli  dogovoriti u  Klubu  
vijećnika  SDP-ea da vidimo  koji su nam prioriteti, da ne držimo tvrdo,  jer nema razloga , ali 
molim da se  rasprava sa emocionalne razine spusti  na  jezik  argumenata, kao što je  
gospodin pročelnik i  nastupio, ja ga jako hvalim  za  tri četvrtine rasprave, ali u zadnjoj 
rečenici je i on išao malo emotivno, što nije  potrebno, stvarno nije  potrebno. Razumijemo  
svi  riječi  kada ono piše koji je  naš  cilj, što  ćemo  napraviti i  kako se to plaća, da nije cilj 
profit, nego da je cilj premošćenje . Na kraju  krajeva pola talijanskih  coperativa  imaju 
odgovarajuće institucije koje   služe samo za  premošćenje, znači,  da se osigura proizvodnja 
i da se premosti vrijeme  dok se negdje  naplati proizvod u  trgovini. Sa oproštenjem, nismo  
bedasti, ali  treba malo  jači uvod. 

Prema tome, možda predsjedniče, ako  treba i  kratka pauza, možemo  da se malo 
dogovaramo i  da ne raspravljamo, kažem, opet na emocionalnoj  razini, nego  na razini 
argumenata.  
 
TEDI  CHIAVALON (IDS), kaže da se  sa vijećnikom  Silvanom  Hreljom apsolutno  slaže i 
prihvaća sve ono što  je vrlo trezveno i pametno  rekao. Činjenica je da nismo  svi klubovi 
sjeli zajedno. Činjenica je isto tako da su svi klubovi vijećnika  bili kontaktirani od moje strane 
i razgovarali  smo. Je, činjenica je i da  ovu Odluku donosimo u  jednim drukčijim okolnosti. 
Zato i je, vjerojatno, i dio emocija. I zato je vjerojatno bio onaj  istup i župana, koji , znate, 24 
sata radi mukotrpno da bi priskrbio bolje našoj  fameji koja se zove Županija  Istrijanska i 
onda  vam je jako  teško kada znate da upravo neki od vijećnika koji ovdje  sjede  rade 24,00 
sata kako bi  vam  samo policiju  poslali u  ured i to se dešava, teško je  to odvojiti od  
emocija.        

 /Predsjednik : Molim vijećnika  Tedi  Chiavalona da se vratite  na dnevni  red/. 
Točka dnevnog reda je ta da sjednemo, ako treba, pozivam i gospodina Valeria 

Drandića i gospodina Milana Antolovića, da još jedanput odgovore onim vijećnicima koji  
možda nisu pitali, koji možda trebaju još dodatna pojašnjenje. Možda je i to jedna škola da 
svaki put one materijale opet ponovimo, jer ja  se dobro sjećam svih materijala koji su ovdje  
bili , znam svih onih  silnih  tomova  koje smo ovdje nosili, sada će to biti  lakše, jer ćemo 
imati tablete, neće biti potrebno to  više printati i onda nam kada govorimo o  nekakvoj točki 
stavit  će nam cijelu povijest i onda  će nam biti  svima lakše  razgovarati. Neće treba govoriti  
sa takvim  tonovima, jer prihvaćam sugestiju, nije u redu da tako  razgovaramo, ali vjerujte 
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mi,  borimo se za  jednu  dobru  stvar i onda vas boli kada vas netko proziva za  nešto, a 
znate da delate dobro.  
 
PREDSJEDNIK(IDS), pita Klubove vijećnika  i one koji još  trebaju  raspravljati, da li se slažu 
da se odredi  pauza da bi  se mogli sastati  klubovi  vijećnika,  s čime se Skupština suglasila. 
 Određuje stanku od 15 minuta  za sastanak Klubova  vijećnika. 
 
  - STANKA OD  19,20  DO  19,42 SATA - 
  

PREDSJEDNIK (IDS), predlaže nastavak rada nakon stanke za koordinaciju  klubova  
vijećnika.  

Za riječ  se javio vijećnik Danijel  Ferić, u ime Kluba  vijećnika  SDP-ea. 
DANIJEL FERIĆ (SDP), kaže da je rasprava među predstavnicima Klubova  vijećnika 

bila plodonosna. 
 Klub vijećnika SDP-ea, nakon što je dobio pojašnjenja koja je tražili, podržat će 
prijedloge Odluka.  

Moli župana da za ubuduće za odluke za koje je potrebna tročetvrtinska većina, da 
sjednu predsjednici Klubova vijećnika  na vrijeme da se ono što se smatra da je  nedovoljno 
pojašnjeno da se pojasni, tako da se  ne bi bespotrebno  raspravljalo.  
 

PREDSJEDNIK (IDS), naglašava da prijavljeni za raspravu: Marino  Roce, Ivica  
Butorac i  Damir Kajin, odustaju od  rasprave, pa zaključuje raspravu i  daje na glasanje pod  
a. Prijedlog Odluke o povećanju temeljnog kapitala  trgovačkog  društva AZRRI d.o.o. Pazin, 
te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština sa 36 glasova  «ZA»,  4 glasa «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela  pod 
 a) 
     O D L U K U  
 
o povećanju temeljnog kapitala trgovačkog  društva AZRRI d.o.o. Pazin 
 
 Zatim daje na glasanje o točki b. Prijedlog Odluke o izmjeni Izjave o  osnivanju 
trgovačkog  društva AZRRI – Agencije  za  ruralni  razvoj  Istre d.o.o. Pazin, te nakon  
glasanja utvrđuje da je Skupština  sa  36 glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i  5 
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela pod 
 b. 
     O D L U K U  
  
o izmjeni Izjave o  osnivanju trgovačkog  društva AZRRI – Agencije  za  ruralni  razvoj  
Istre d.o.o. Pazin. 

 
AD – 4 Prijedlog  Odluke  o izmjeni  Izjave o  osnivanju  trgovačkog 
             društva IRENA d.o.o. Labin 
 
Predlagatelj za ovu točku  dnevnog  reda je  župan Istarske  županije  Valter Flego. 
Moli pročelnika Upravnog odjela za gospodarstvo Istarske županije, gospodina  Alena 

Damijanića da dade uvodno obrazloženje. 
 
ALEN DAMIJANIĆ (Pročelnik), naglašava da se radi o Odluci u  drugom  dijelu, koja 

je  vezana, bolje reći  slična  onoj  prethodnoj o  AZRRI-u, a tehničke je  naravi, usklađenje 
sa  Zakonom u dijelu Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o lokalnoj i područnoj 
(regionalnoj)  samoupravi i Zakona o trgovačkim  društvima,  utemeljeno u  zakonu, u kojem 
piše da  općinski  načelnik, gradonačelnik, odnosno  župan, između  ostalog, imenuje i  
razrješava predstavnike   jedinica lokalne i  područne (regionalne) samouprave u tijelima 
javnih ustanova, trgovačkih  društava i drugih pravnih osoba, kako  bismo mogli sprovesti taj  
Zakon, mi smo vam predložili ovu Odluku o izmjeni Izjave o osnivanju  trgovačkog društva 
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IRENA d.o.o. Labin, budući da je Skupština Istarske županije i 100 postotni vlasnik  društva 
IRENA i  Skupština  Istarske  županije  je sama Skupština društva, pa se onda u ovom dijelu 
i ovlašćuje predsjednik  Skupštine da pri javnim bilježnikom utvrdi putem teksta ove Odluke o 
osnivanju  IRENA-e i to je isto navedeno u obrazloženju ove Odluke, koju predlažem da  se 
prihvati. 
 

Pošto se više nitko nije javio za  raspravu, PREDSJEDNIK (IDS), zaključuje raspravu 
i daje na glasanje Prijedlog  Odluke o izmjeni Izjave o osnivanju  trgovačkog  društva IRENA 
d.o.o. Labin, te nakon glasanja konstatiram da je Skupština sa 42 glasova  «ZA», bez  
glasova  «PROTI» i  bez «SUZDRŽANIH» glasova, donijela 
 

O D L U K U 
 

o izmjeni  Izjave o  osnivanju  trgovačkog  društva IRENA d.o.o. Labin. 
 
 AD – 5 Mandatni program župana Valtera Flega za  '13. – '17 – 
                       Radimo za Istru zajedno 
 
 PREDSJEDNIK (IDS), kaže da želi napomenuti  dvije  stvari.  
 Prvo, da smo mi jedina županija  gdje  župan  dolazi  na sjednicu  Skupštine županije   
predstavlja svoj  mandatni program  za mandatno  razdoblje . To je program župana, da 
bude jasno  o  čemu  raspravljamo, da ne bismo  opet ušli u  krive  rasprave. 
 Drugo, mi o ovom mandatnom programu  ne glasamo na način  da li  smo za ili protiv 
njega, nego ga prihvaćamo u biti kao izvješće, kao informaciju, koja je  dana ovoj  
Županijskoj  skupštini.    
 /D.Kajin: Da li se raspravlja o ovoj točki dnevnog  reda ?/. 
  Raspravlja se o svakoj točki koja dođe na Skupštinu. Ja sam  samo  rekao da ne 
usvajamo program kao takav, nego je to informacija  koju  župan daje ovoj  Skupštini. To je 
program  župana koji je izabran na izborima. Gospodine župane izvolite, imate riječ. 
 

Mr. sc. ŽUPAN VALTER FLEGO(IDS), naglašava da će zbilja pokušati biti  vrlo, vrlo 
koncizan i ostaviti prostor kasnije za  raspravu i ono što bi zbilja molio za  pisane prijedloge.. 
 Slaže se sa predsjednikom da nije zakonska obveza, ali kao što sam već i bio  
najavio, u skladu sa ISO standardom, ja ću pokušati vrlo kratko predstaviti mandatni program 
koji je ovdje ispred vas i koji ustvari  predstavlja, ja  bih rekao, nadogradnju  mog izbornog 
programa s kojim, evo, imam  čast obnašati ovu  časnu  dužnost  istarskog  župana i  gdje 
predstavlja on okvir županije za  naredne 4 godine. Ono što  treba  na samom  počeku, 
naravno, reći je uvod. Neću prepričavati sve ovdje što piše, mislim da i u  materijalima, u 
kojima je zbilja obiman, imali ste prilike pročitati, ali  reći  ću  da je  Istra i prema  podacima 
od prošlog tjedna Ministarstva regionalnog  razvoja  druga  najuspješnija  županija  u 
Hrvatskoj, odnosno regija. No, međutim mislim  i smatram da Istra može bolje i u tom smislu 
treba i županija, odnosno sam župan biti koordinator različitih razvojnih pro0jekata u  našoj  
županiji, kako javnog  tako i privatnog  sektora. Ono što  isto  želim reći  je da već u ovih  8 
mjeseci mogu  konstatirati  jednu  odlučnu  suradnju sa gradovima, sa općinama, ali što  je  
izuzetno  važno i sa privatnim sektorom, unatoč  teškim  ekonomskim trenucima. I to je ono 
što bih ja volio da krasi i ovu  Županijsku  skupštinu, ali  važne su  dvije  riječi, radimo  
zajedno. Vjerujte, samo na taj način možemo učiniti  bolje  sutra za  nađu  Istru. I upravo u  
tom smislu ovaj program je  i egzaktno  napisan da zajedno  sa privatnim sektorom, sa 
obrtnicima, sa poljoprivrednicima, ali i sa Ministarstvima, sa Europom, uspijemo smanjiti  
prevelik broj danas nezaposlenih u našoj  županiji, odnosno  imati bolje  ekonomske 
podatke.        
 Ovdje su, naravno, u misiji napisani određeni ciljevi. Ja  vas neću  opet opterećivati 
sa tim tekstom, ali  reći  ću da smo  svjesni  financijskog  trenutka u kojem živimo i financijski  
cilj  definitivno je smanjiti  rashode, prvenstveno, za fiksne troškove,  za  plaće u odnosu  na 
cijeli  Proračun. A financijski cilj, osim toga, je imati  stabilan Proračun, koji zbog  smanjenja  
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upravo tih  rashoda  neće ljudima  smanjiti  nivo uslugu  koju oni dobivaju. Dakle, dostupnost 
kvaliteta razina  usluga  neće pasti u ovome mandatu. 
   Vizija, piše, vrlo je  jasna, ali prvenstveno  se odnosi  na to što  sam rekao, a to je, 
dakle, koordinacija, zajednički  rad, kako bi one ciljeve  koje  ću  sada napisati i pročitati, 
uspješno realizirali. To su kapitalni projekti, to je ono što mislim i  tvrdim da možemo  
realizirati u ovom programu, i to je  suština vrlo  mjerljiva do   2017. godine, koja  sam 
uvjerena da se hoće realizirati. Ipsilon, bolnica, Kaštijun, 4 škole, studentski  dom i  menza, 
800.000.000,00 kuna, navodnjavanje u poljoprivredi. To su  kapitalni projekti. A prioritetna 
područja  su ova, neću ih  čitati i ponavljati, svaki od  njih u mandatnom programu u vašem 
materijalu  jesu  razrađena. I upravo  na jedan takav  način, koncizan i mjerljiv, uz proračune 
koje ćete svake  godine pripremljene dobivati  na klupe, uz  rad svakog upravnog odjela, koji  
će ove  programe iz  godine u godinu  ugrađivati u  Županijski proračun, uvjeren sam da onih  
kapitalnih projekata se hoće realizirati. 
 Ja mogu  reći  da u ovih 8  mjeseci, evo, ne želim niti hvaliti, niti kuditi, ovaj program, 
vidite i  sami  da je već puno toga  realizirano, ali za sam kraj  reći  ću  samo dvije  rečenice,  
a to je da molim vas, kao i sve ostale, jr  već i dobivam  prijedloge, da vas molim  da na ove  
web adrese, odnosno  e-mail  adresu, ukoliko imate prijedloga i inicijativa, pošaljete to , 
napišite  i da će onda  stručne službe najprije  to  analizirati da je  to  ostvariva, da li je  to u 
financijskim okvirima i  nakon toga  pokušamo  zajedno to i učiniti. To vrijedi  za  već  nove  
inicijative i  prijedloge od  mnogih od  vas koje jesam dobio. Hvala  vam iskrena na tome. A  
ja vam mogu  samo obećati  da se neću umoriti u ove  4 godine raditi  po ovom programu. 
 Hvala.  
 

PREDSJEDNIK (IDS), otvara raspravu za klubove vijećnika, za koju su se javili  
vijećnici: Silvano  Hrelja,  Marino Roce, Danijel  Ferić, Damir  Kajin. 
 

SILVANO HRELJA (HSU), kaže da je lijepo od župana da je, iako  nema tu  obvezu, 
predstavio svoj mandatni program rada župana za  mandatno razdoblje 2013. -2017. godine. 
U  svakom  slučaju  dobro je kad ono što  se govori  da ima i pisanog  traga i  da su  na kraju  
krajeva vijećnici kroz ovaj program mogu imati jednu kontrolnu  funkciju što je realizirano, što 
nije  realizirano itd.     
 Međutim, ono, naravno,  ako bude zaključak  da se informacija o mandatno programu  
županu prima k  znanju  da ću  glasati  za  takav  jedan zaključak ili  nešto  slično u tom 
kontekstu. Možemo  biti i suzdržani, jr na kraju krajeva, on  je dobio izbore,  možemo  
vjerovati  da možemo i drukčije, ali  ako su mu građani  Istre dali  povjerenje, nema razloga  
da i mi ne damo povjerenje, ali  da budemo dosta kritični prema  točkama o  prema 
realizaciji. 
 Međutim, zašto sam uopće ovdje javio za riječ? Htio  bih podsjetiti  župana  da  nešto 
što je on jako isticao ili  barem meni što sam senzibiliziran za  te teme,  djelovao dosta jako,  
a nigdje  toga  ne vidim u programu je osnivanje umirovljeničkog fonda u  Istarskoj  županiji.  
Ja ni  tada, ni  danas nisam znao što je pisac htio reći. Da li  se radi o  investicijskom  fondu, 
da li  se radi o  fondu solidarnosti, jer to je najavljeno, a nikada razrađeno, a s obzirom da 
pratim to područje, volio  bih znati o  čemu  se tu ustvari  radi, jer pretpostavljam da nitko 
normalan  na razini  županije ne bi osnivao fond i da  će on umjesto  države plaćati  mirovine, 
ali opet kažem, nikada nitko tu priču nije objašnjavao, a bila je jedna točka  u izborno 
programu župana osnivanje umirovljeničkog fonda na razini županije. Evo, zbog  toga, kao  
jedna mala opaska, da mi to nedostaje. Samo znajte da vas pratimo i što  ste rekli  
građanima i što je u realizaciji. 
 

MARINO ROCE (HDZ), ističe da je jučer dok je pratio prenošenje izvještaja  sa 
Markovog  trga, slušajući  neke  poruke, bilo mu je  kao da je to već čitao, pa  jutros kada 
sam išao čitati ovaj program onda sam shvatio gdje sam to pročitao, pa onda vidim ovdje 
povećane gospodarske neprilike u zemlji, nekoegzistentnost  porezne politike, nespremnost  
gospodarskih  subjekata za korištenje sredstava iz  fondova, nepovoljna financijska   situacija  
na tržištu, kapitalna nedovoljna suradnja  sa državnim tijelima. Kompletni problemi 
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prepoznatljivi, i ako gospodin župan se složio da bi ova  Vlada treba podnijeti ostavku, mislim 
da se sa njegovim programom mogu apsolutno složiti i vidim  da se apsolutno i on  
poistovjetio  sa  svim jučer izrečenim stvarima na Markovom  trgu, tako da u taj  dio  mi u  
HDZ-eu pohvaljujemo i mislim da je dobro, iako  drugi  dio kroz ovaj program vidimo  ova 
ključna 7 pitanja koja su  navedena  vidim, osim  jednog, onih  800.000.000,00 €, onaj  je  
malo mlađi, ali  ovi  drugi, ja kao  katolik bih  rekao  već  su stekli, dakle,  možemo  pričepit, 
pretrpjeti . To vam je  treći razred osnovne  škole. Tako  da i  tu  smo dobri, kaskamo i  jedino  
je ona situacija gdje sam negdje pročitao  da  će se za mlade u iduće 4 godine tisuću  
volonterskih mjesta osigurati u javnom  i  realnom sektoru, ne znam da li u  AZRRI,  realnom 
sektoru, tako da mi je  taj  dio  upitan. S druge  strane ja  ću  prihvatiti  župana i mislim da 
ima  dobru  volju, ali  naročito , sam zadovoljan sa konstatacijama problema  koje je  naveo. 
 

DANIJEL FERIĆ (SDP), zahvaljuje  županu na programu  rada koji je dostavio. Dobio 
je povjerenje građana ove županije i naravno želimo mu  da ostvari ono što  je obećao  
građanima u  kampanji i u ovom programu. 
 Gledajući ove kapitalne projekte, rekao  bih da dobar dio  njih ovdje  kao  da gledamo 
projekte Vlade RH. Iako iz ovog programa  bi  se dalo iščitati kao da predstavnici  IDS-a ne 
sjedi u ovoj  Vladi. 
 Ono što pozdravljamo najavu činjenica u prikazu aktualnog stanja, najavu  
racionalizacija. Nadamo  se da će ovi izvorni prihodi za  plaće smanjiti dobrano i  to  20  % , 
pa  da će se onda moći i zaposliti novi  radnici koji će raditi  na problemu  legalizacije. 
Nadajmo  se da će kreirati konkretni projekti kada je u pitanju  dodjela zemljišta kako bi  
postojala  nekakva osnova za  tu  dodjelu. 
 Što se tiče samih projekata  navedeni su  na slajdu. Ne znam koja  će biti uloga  
županije. Znam da će taj Istarski ipsilon graditi  Bina – Istra, da preko  stotinu milijuna  kuna 
dolazi iz  Držanog proračuna kao  subvencija  Bina – Istri. Drago mi je da će za  razliku od  
HDZ-eove  vlade ova  Vlada sa 600.000.000,00 kuna  pomoći izgradnju  opće bolnice u  Puli, 
sa značajnim sredstvima i za  izgradnju Županijskog  centra, da će veliku  većinu  sredstava 
od ove  4 škole ići iz Državnog proračuna, da će za izgradnju  studentskog doma i menze  ići  
25.000.000,00 kuna, a naravno privlačenje  ovih  800.000.000,00 kuna  je  sposobnost 
svakog  da aplicira kvalitetne projekte, a iz  Hrvatskih  voda ove godine će biti  preko  
250.000.000,00 kuna uloženo u  Istru.  
 Što  se tiče ostalih projekata pozdravljamo  najavu  financiranja mjera za  poticanje 
istarskog gospodarstva, ovih  10.000,000,00  kuna i ovih  100.000.000,00 kuna. Nešto slično  
smo i mi predlagali  kroz  Istarski impuls i  Istarski poduzetnik. Međutim, u ovom mandatnom 
programu, za  razliku od  predizbornog programa, ne vidimo neke brojke koje su se  tamo 
spominjale, a spominjalo  se 3.000 novih  radnih mjesta, 70 malih hotela, 
 Volio bih  da se ostvare ove  najave. 
 Isto  tako spominju  se neiskorištene nekretnine koje bi se trebali staviti u  funkciju. 
Međutim, osim  načelnih  najava, nikakav  konkretan projekt, koliko je meni znano,  u formi  
nekakvog  suvislog  dokumenta, elaborata, nije pripremljen. Slažem se da ima neiskorištenih 
vojnih nekretnina, zemljišta, međutim, trebalo bi nešto konkretno izraditi. 
 Što  se tiče nove poduzetničke infrastrukture tu bih  apelirao na vas  da pomognete 
gradu  Pulu da sve  zemljište  koje  tamo bilo  namijenjeno industriju, poduzetništvo je  
rasprodano kako  bi se izgradili  šoping  centri. Stoga jer  naš prijedlog  da  zona Tison  bude  
na neki  način  objedinjena poslovna  zona  kako  za Grad Vodnjan tako i za  Grad Pulu, jer 
jednostavno  se nema  gdje  raširiti. Što se tiče  financiranja iz  sredstava Europske unije  
pozdravljamo ove projekte. Međutim, volio bih  da se jednom  projektu, koji ste također  
isticali u  predizbornoj  kampanji, a ovdje poprilično sramežljivo  spomenuli  jedva,  a to je 
projekt sanacije i  dovršetka   pulskog lukobrana. angažirate i radite o  projektu  teškom  
11.500.000,00  €. 
 Drago mi je  da će se angažirati  30 %  više  ljudi  na programima koji će raditi  na EU 
projektima. Međutim, iz  mandatnog programa  ne vidi  se  30 %  više u odnosu  na što  ? 
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   Sve u svemu  to se tiče našeg Kluba vijećnika mi ćemo i  nadalje biti  na raspolaganju 
za lobiranje i za ove, ali i za  neke druge projekte, te vam želimo puno uspjeha u  ostvare nju 
programa. Zahvaljujem. 
 

TEDI CHIAVALON (IDS). ispravak krivog navoda, kaže da projekta Istarskog  
ipsilona i  Opće bolnice u  Puli, izgradnja  Regionalnog  centra za  gospodarenje  otpadom, 
izgradnja  4 škola, izgradnja studentskog  doma i menze, nastavak  izgradnje sustava 
navodnjavanja  poljoprivrednih  površina u  Istarskoj županiji, ne bi bilo nikada da nije bilo  
ljudi koji sjede u  Županijskoj  skupštini i koji su mukotrpno  radili, imali  viziju  za  napraviti 
novu  bolnicu, kada su  nam se neki smijali. Istina, Vlada će  financirati izgradnju  Opće 
bolnice u  Puli, ali s čijim  novcima ? Trenutačno  su  Vladini, možda  za  jeno  četiri ili  osam  
lit, će to biti naši šoldi. Trenutačno su Vladini šoldi, ali  smo mi pripremali tu  dokumentaciju, 
Ured Državne uprave u  Puli zajedno  sa gospodinom  pročelnikom je izradio sve elaborate 
za  izvlaštenje zemljišta na  Ipsilonu, konkretno ovaj gospodin kojeg je ova  Vlada i  smijenila, 
ali  je  napravio  najveći  posao na Ipsilonu. Da  njega nije bilo i ovog gospodina  
samozatajnog tamo odozada mi  danas ne bismo  imali  Ipsilon kakvog  dana imamo, ne 
bismo imali ni  onaj krak prema Medulinu i to možda zahvaljujući i  gospodinu Marinu  Roce, 
jer je  gospodin Marino  Roce tada pomogao. Danas pomaže ova Vlada i  dobro je  da 
pomaže, ali ja  vam kažem i  tvrdim da mi nismo projekte  pripremali, da nismo  napravili  
jedno  tri  palete dokumentacije za Opću  bolnicu u  Puli, nikad mi  Opću  bolnicu u  Puli  ne 
bismo imali, nikada. I to   treba reći.  
 

DAMIR KAJIN (Nezavisni vijećnik), kaže da ako netko želi da Županijsko 
Poglavarstvo uspije, onda to želi on. Njihov uspjeh bit će uspjeh svih njih, a ne samo  nas. 
Ali,  nažalost, ovdje  nema ničeg. Ovdje je nabrojano samo ono što financira država. S druge  
strane 400.000.000,00 kuna to je Proračun na godišnjoj razini Istarske županije plus AZRRI, 
cesta, 200.000,00 kuna, u 4 godine to je negdje 2,4 milijarde kuna. A, ako  gledamo  sve 
istarske gradove i općine, financijski kapacitet sa komunalnim poduzećima, iznosi  negdje 
oko  3 milijarde kuna, puta 4, 12 milijardi kuna. 
 Međutim, idimo  sada malo preko. 
 Istra nazaduje. 
 2002. godine Istra je imala 36,6 %  veći  brutto  društvenih  proizvod od  republičkog 
prosjeka, 2010. godine  28 %, danas je  negdje  na 26 %. Svi  su  drugi išli  gore, mi  smo išli  
dolje. 
 Istra je 2002. godine imala 18 % veći brutto društveni proizvod od Primorsko-
goranske županije, 2010. godine, možemo govoriti u apsolutnim iznosima, svega 4 %, a 
danas 2 %. 
 A Zagreb je  2002. godine imao  18  % veći  brutto  društveni proizvod od  Istre, 2010. 
godine  36 %, danas  blizu  40 %. 
 Ja sebi onda  postavljam pitanje zašto je tome  tako. Da li je to zbog onoga o čemu  
smo popodne govorili uljara, Mirna, bolnica Rovinj, droge, nekretnine, Bale, recimo, da ja  tu 
ubacim i tome  slično, da li je ovdje  posrijedi, recimo,  jedan nepotizam, da li je zbog 
političkih  dogovora jedna ovakva  situacija u  Istri, da li zbog  medijske kontrole, da li  zbog, 
recimo, kupovanja opozicije. 
 Istra, gospodo, kako ja to vidim, nazaduje. 
 U zadnja 3 mjeseca, prvo što  želim reći, Hrvatska je ostala bez 75.000 radnih mjesta. 
Od tih 75.000 radnih mjesta negdje oko tri tisuća  i nešto otpada na Istru. Istra danas u ovom 
mjesecu imat će negdje oko 13,000 nezaposlenih ili u trećem mjesecu 1.000 više nego u 
istom  periodu  lani. 
 Hrvatska je u 3 mjeseca ostala bez 4700 mi nešto obrta, Istra 370. Da  nemamo mora  
uz  zapadnu obalu Istre i istočnu obalu Istre,  ma mi  bismo  bili  zapravo,  gospodo, kaput. 
 Pogledajte najveće razmjere pljačke nakon pretvorbe, da parafraziram, jednog 
pravosudnog  djelatnika. 
 Predstečajne nagodbe. 
 Ja ih neću, da se ne svađam sa javnošću ili sa medijima, sada nabrojati. 



41 

 

 Ja ne znam da li to lokalna samouprava vidi. Želim vjerovati da, ali  nemoj se 
ponašati isto  tako kao Alisa, ne znam, u zemlji  čudesa.  
 Sve propada. Lokalna samouprava tiska  na sve krajeve. Gledam ove male obrtnike i  
ne znam tko  će naprosto od njih  preživjeti. Izađite im u susret ovog  purlartizma kojeg smo  
slušali, kada, na početku, ne znam, ove  sjednice, a mogli  smo  napraviti neki tablicu i u  
usput  reći za toliko ćemo smanjiti parafiskalne namete poduzetnicima, jer  ja  ne znam od 
ovih malih tko će uopće preživjeti. Toliko smo mogli  smanjiti prireze  gradovima ili 
građanima, najnoviji je povećan u  gradu  Pazinu, K,  vjerojatno  radi  dvorane, ali  je dobro 
da se to radi, toliko ćemo smanjiti cijene komunalnim  uslugama, toliko  ćemo  možda 
korigirati te plaće sa  onima u državnoj  službi, toliko  ćemo , ne znam, revidirati, jedna ja  bih 
rekao, ona amoralna  preuzimanja  svih tih  nekretnina od strane lokalnih čelnika, bilo  da je 
riječ o Grožnjanu, Gračišću, Oprtlju. Ovo što mi u  zadnje  vrijeme  ljudi donose  ne mogu  
vjerovati, a mi  sve samo  poskupljujemo, dodatno  zapošljavamo,  radimo isto što i  Vlada. 
Vlada koja  je  najprije  rekla  nema 300.000.000,00 kuna, recimo, za nasipe oko  Siska, 
Velike  Gorice ili  ne znam gdje, a drug dan se uvezlo  1580  automobila  za 271.000.000,00 
kuna. I  ne može to  tako. 

Nama, ja  bih rekao, ne treba ovaj program. Zašto? Jer imamo onaj program 7  puta 
7, iza  kojega je stajala  Manjgura, iako ja  želim vjerovati, da će  i tu  ekipu  jednom netko 
pitati kako se financira ovdje  na prostorima Istarske županije, koliko  god  će netko  podivljati 
protiv  mene i koliko god  se vodi  kampanja  protiv  mene.   Obećali  ste, netko je ovdje  
rekao,  70 hotela, OK, ja  mislim da je  to  na tragu hugenhajma ili  mosta od  Zadra do  
Ankone, ali  se meni  više  sviđa  jedno  drugo obećanje, aerodrom u  Cerovlju. To  sam 
zapamtio i to mi ne ide iz  glave i svaki  put kada vozim ovom  cestom razmišljam  kako  će 
se ti avioni spuštati  sa sjevera, istoka , zapada ili  tome  slično, ali o tome  se razgovaralo, 
možda, a tragu  nekih  savjetnika  koji su za  to bili zaduženi za  zrakoplovstvo, ali  neću  s 
ada o tome govoriti. 

Smanjimo  rashode. Nitko ništa  neće osjetiti  ako se ide  prema onom amandmanu  
kojega sam nedavno podnosio. 

I konačno, gospodo, kada govorimo  o ovim programima. 
Izgradnja  Istarskog  ipsilonu u  punom profilu, 
Pa  Istarska županija, kao što znate, ne daje ništa. 
Izgradnja Opće bolnice u  Puli. 
Koliko daje  županija ? 25 %, ako  se ja  ne varam. 
Regionalni centar za  gospodarenje otpadom, isto  tako.    

 Izgradnja  4 škole, javno – privatno  partnerstvo 55 % Državni proračun, 45 %  
gradovi i  županija. 
 Studentski  dom i menza financira se iz  Državnog proračuna. 
 Privlačenje  800.000.000,00 kuna, da bi se privuklo  800.000.000,00 kuna  svi porezni 
obveznici  Republike  Hrvatske moraju izdvojiti 400.000.000,00 kuna ili  kako  situacija stoji u  
RH svi poreski obveznici Hrvatske  će izdvojiti 800.000.000,00 kuna da bi onda u  Hrvatsku 
došlo tih  800.000.000,00 kuna. 
 Jasno, mi imamo  sjajnih  firmi, ne znam, da ih ja  sad  tu ne nabrajam, ali  isto imamo 
onih  firmi o kojoj  smo jutros  razgovarali,  kojima  zasigurno  treba pomoć. 
 

TEDI CHIAVALON (IDS), u ispravku  krivog  navoda, ističe da kolega  vijećnik  Damir  
Kajin kaže da  sve spomenute projekte financira  Vlada svojim novcima. Vi  ste, kolega Kajin 
nas 20  godina uvjeravali da su to naši novci, da Vlada sa našim novcima  financira sama te 
projekte. Sada nas uvjeravate da sa našim novcima Vlada financira sama te projekte.  Hajmo  
se dogovoriti, parafrazirajte onog poznatog  političara iz Vojvodine, hajmo  se dogovoriti , 
gospodine Kajin, čije su naše pare ? (Aplauz). 
 

PREDSJEDNIK (IDS), zaključuje raspravu za  klubove  vijećnika i otvara pojedinačnu  
raspravu, za koju su se javili  vijećnici: Tanja Vrbat, Danijel  Ferić, Damir  Kajin, Zdenko 
Pliško, Vili  Rosanda. 
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TANJA VRBAT (SDP), kaže da ima osjećaj da neki vijećnici nastupaju za 
govornicom, a da se druge kolege vijećnici  lijepo zabavljaju. 

Želi pohvaliti  župana što je izašao  s ovom  točkom, jer to nije  njegova zakonska 
obveza, mi se  čini, tako da pohvaljujem  raspravu i ovu inicijativu. Jer da mi se ovo  činilo  
letak, kako mi  svi  manje više radimo, sv e stranke za  izbore i sve izbore, 

Činjenica je da su to  neki veliki  projekti koji su planirani  dugoročno i  rade se u 
sinergiji  Vlada, raznih  vlada, raznih  županijskih  struktura, garnitura, gradskih i lokalnih itd.  

Na prošloj  točki  dnevnog  reda smo malo  spustili loptu i idimo  svi  skupa  raditi  da 
se to  realizira  koliko tko može iz  svojeg kuta. 

Ono što bih ja htjela reći osobno o ovom programu  župana, mislim da fali, ne znam 
što je u vašim ovlastima, više nego ove stvari, a to je  srednjoškolsko obrazovanje  što  
spada pod  županiju i hitna medina i  narav no tu  se moram svrnuti  na grad, odnosno  na  
sredinu iz koje dolazim. Umag se nigdje  ne spominje u vašem  programu. Znam da ste jučer 
bili u radnom posjetu. Da ste neke  stvari dogovorili, to pozdravljam. Samo molim vas 
nemojte formirati  nova  radna  tijela i nove  komisije, jer kada se  formiraju komisije, onda je 
to komisija da se  ništa  ne bi  riješilo. 

Bolnica u Puli super, međutim, nama je još uvijek daleko. To je ono što ja uvijek i 
nikad neću prestati govoriti, hitna medicina, hitna medicina u Umagu, odnosno za  Bujštinu je 
nešto što je gorući problem, neki pomaci su učinjeni. Žao mi je da nema danas kolege 
Miodraga Čerina da malo  nas izvijesti  što je bilo u  međuvremenu, da li se što događalo. 

I naravno  srednja  škola koja  fali Gradu Umagu . 
Želim podsjetiti  na činjenicu da 6 autobusa dnevno  mladih  Umažana ide  sa 

sufinanciranim prijevozom  od  strane  Grada Umaga i  države, i taj novac se doslovno baca 
godinama, mogli  smo 10 škola  sagraditi zato što nema politi8čke odluke  da  se škola 
prebaci u Umag. To je  suludo. Generacije i  generacije  Umageža idu u  Buje u  školu. Meni 
je  žao Grada Buja, ali smo se odvojili. Zaista apeliram župane, podržite to i neka se to  
realizira, neka konačno jedan od većih gradova u našoj  županiji dobije svoju srednju  školu, 
ako ništa  drugo, gospodarsku školu, ako nećemo misliti  na gimnaziju. Apeliram na to.      
 Drugo, naravno, dajem vam podršku i  otvoreni smo za  suradnju.   
 

DANIJEL FERIĆ (SDP), kaže da je vezano za izgradnju Istarskog ipsilona siguran da 
je uloga bivšeg predstojnika  Ureda Državne uprave toliko značajna da ne postoji nikakav  
razlog  zašto  ga je  Vlada razriješila i  imenovala  za novog  predstojnika Državne uprave 
člana IDS-a.   
 Drago mu je da  bivši predstojnik Državnog ureda ima očito  takve zasluge, pa ga je 
vaš  klub uspio zaposliti u Pula Parking.  
 /T. Chiavalon : Ispravak krivog  navoda). 
 

PREDSJEDNIK (IDS), ja ću vam dati riječ za ispravak krivog navoda, ali ovo je 
mandatni program župana i molio bih stvarno malo digniteta u ovoj raspravi. Ako ćemo  sada 
raspravljati o ovim stvarima, to  nema veze  s mandatnim programom župana.  
  

TEDI  CHIAVALON (IDS), kaže da  bi htio ponoviti  da je uloga  bivšeg predstojnika  
Državne uprave i našega pročelnika bila iznimno velika u ostvarivanju projekta Istarskog 
ipsilona, a rezultat toga je da su svi gradonačelnici Istarske županije, izuzev  načelnice  
Općine Fažana, stali kod ministra uprave Arsena Bauka i tražili da gospodin Mladen 
Tomljanović, bivši predstojnik Državne uprave u Puli, ostane na tom mjestu. Ministarstvo je  
na prijedlog Vlade odlučilo drukčije, bez da za to pita niti župana, niti jednog  gradonačelnika, 
niti jednog  načelnika.  
 

DAMIR KAJIN (Nezavisni vijećnik), na pitanje čije  su  pare, kaže, naše su  pare!. 
 Ali su te pare bile naše, Tedi, i za vrijeme Sanadera, pa  se nisu  vraćale, i to je  bit. 
Došao je kiler i nešto  vraća, a Hrvatska  danas ima puno  manje  no što je imala, recimo, 
pred tri, četiri ili pet godina i to je bit. Ja sam 20 godina  govorio i  govorim i  danas da Istra 
daje  daleko više od onoga što se vraća. Tako  će biti,  vjerojatno i ubuduće. Imamo tih  26 % 
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veći društveno brutto proizvod od ostatka Hrvatske, prosjek. I uvijek sam govorio  20  godina 
ili  više od  20 godina, 24 godine, da Hrvatsku treba ustrojiti ili lokalnu samoupravu onako 
kako je bila ustrojena po Ustavu iz 1974. godine  kada smo se  svi  daleko  najbrže razvijali. 
To je bila  Jugoslavija. Neće mi  netko zbog  neke nostalgije  bilo što zamjeriti.  
 Rekoh, Istra daje još uvijek  daleko više no što se vraća, ali se po prvi puta nešto  
vraća. Ja mogu sada odmah izdiktirati još nekih 400.000.000,00 kuna od sanacije  bolnice, 
jamstava itd. Pustimo  decentralizirana sredstva, poticaji i  slično, to  će doći u  Istru. 
 Govori se ovdje o pravnoj sigurnosti. DORH I USKOK su destabilizirali «broj»  
dužnosnika u koje se može imati  povjerenje, ali nikome  ne želim ništa zlo, ali znate što, sve 
treba reducirati, kao što to čine ovi mali  gospodarstvenici. Istra ima u užoj  lokalnoj  
samoupravi 1.100  do  1200 zaposlenih. Lokalna samouprava u užem dijelu ima  negdje oko 
12.900. Realno bi ovdje  trebalo biti  650 zaposlenika.. Neću govoriti koliko to  izgleda u  
materijalnim  troškovima, odnosno plaćama, ali jedemo  naprosto sami sebe. Mi se moramo 
koncentrirati, ja to iz unutra pratim, kako naprosto izgleda to golo  preživljavanje, ne znam, 
tih malih  obrta, tih  malih industrija, ne znam, kako ti ljudi  naprosto uopće žive ili dokle  će 
naprosto živjeti u ovakvim naprosto okolnostima.  
 Ja još jedanput ću reći, želim svima  vama koji  ste tamo i  samim time  najodgovorniji  
za vođenje Istarske županije, svako dobro, da naprosto u  svemu to i  uspijete. 

Malo prije smo govorili o AZRRI-u, poljoprivredi itd. Svi  smo  za  onog  malog seljaka, 
svi smo da mu se pomogne, svi smo da mu  se olakša, svi smo da  se izborimo za te poticaje 
itd., ali smo  svi mi  danas s ove druge strane htjeli nešto čuti što se naprosto dešava u onoj  
nesretnoj uljari dolje. Ja nikome neću ništa imputirati. Hrelja je rekao malo prije da nema 
većeg Istrijana od  njega. I ja  ću  reći da nema većeg Istriajana od  mene, iako nikome neću  
reći  da sam ja  veći Istrijan od bilo koga drugoga. Nikome ništa ne želim naprosto uskratiti, 
ali  kada netko viče to jest ovdje nekima da ih sram može biti, ja ću  reći ovako, da sram 
pojedince može biti i za  Mirnu i za  Rovinjsku  bolnicu, i za uljaru i za  neke droge i za  neke  
nekretnine i da ne nabrajam dalje. Nema potrebe se naprosto ovdje vrijeđati, jer nam je  
jedan MIH  bio potreban, kao što je  danas  AZRRI, kao što je  potreban i Milan Antolović, 
koji je sigurno u ovih  21 godinu, koju je  spomenuo, puno naprosto  napravio ovdje  za  Istru.      
  

MARINO ROCE (HDZ-e), ispravlja krivi  navod. 
Rečeno je da  Sanader nije  vraćao sredstva, iako je htio. Gospodine Kajin, prijašnja 

Kukuriku koalicija je zaustavila  izgradnju Ipsilona,3 godine se nije  radilo, a dolaskom  HDZ-
ea na vlasti sve je ovo napravila, osim što je  trebalo  otkupiti  sve zemljište i  Hrvatske  ceste 
su osigurale  novac. Ali, sama je  slika  da je u to vrijeme  kad se radio i plinovod da su svi 
građevinari radili,  a danas koliko  se vraća sredstava,  vidimo što sada  radite , ova  Vlada  
radi sve one projekte koji su  započeli još u onoj prijašnjoj  Vladi, od  kružnog toka Stancije  
Peličeti. Sve su to projekti koje ste naslijedili i  sada nastavljate raditi, kažete da je puno više 
dano, vidi se koliko ima  zaposlenih u  građevinarstvu.  
 

ZDENKO PLIŠKO : (Istarska stranka  umirovljenika), kaže: Previše črnega gre iz 
ove govornice. Pesimizam kod ljudi  je dovoljan. Mislim da ga mi  ne bismo  trebali  širiti. Ja  
ću probati  samo  reći da ovaj program  župana , da tako kažem, ove  crne stvari o kojima 
govorimo mislim da možemo  reći  da bi  pesimizam nakon četiri  lita trebao biti  zamijenjen 
optimizmom. Ali bin stija i nešto zamoliti  župana, 

Mislim ako se pomno čita program u dijelu  socijalne skrbi onda se  može nazrijeti  da 
će briga za osobe starije dobi i osobe u potrebi tuđe pomoći postojati i gdje spominje  
razvijanje i drugih oblika izvaninstitucionalne skrbe i pomoći u kući za starije i nemoćne 
osobe, ali  ja  bih  volio da se to  malo preciznije u ovom programu, ako  je to moguće, nađe.  

I  nisam vidio  da program sadrži izgradnju  hospicija i  palijativne  skrbi.  Znam da se 
na tome  radi već  sada i  ne bi bilo loše da se to  nađe i  detaljnije u  samom programu. 

Mogu  da pohvalim program  koji  nam je  župan  prezentirao.  
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VILI ROSANDA (IDS), također se zahvalio  županu  na prezentiranom programu. 
 I htio bi reći da se iz  predloženog  vidi da se  radi  o  jednom konkretnom i  
ostvarivom programu koji  će zasigurno imati  efekta i  na društveni  standard i  na kvalitetu  
života u  Istri, koja je prema apsolutno  svim , recimo,  službenim podacima  u ovom  trenutku  
najviše razvijena županija u  Hrvatskoj s koeficijentom  razvijenosti od  156,6 % iznad 
nacionalnog prosjeka. To je  županija  koja ima u prosijeku  nezaposlenost od  10  %, što je  
čak ispod prosjeka  euro zone, to je  županija koja ima najveći  izvoz po  glavi  stanovnika, 
 Sada bih htio postaviti pitanje samo  da mi izvozimo more, ako je to tako,  to je  
županija  za koju  čitamo  da imamo  najbogatije  gradove, najuspješnije  gradove,  da ima 
najtransparentniji  grad, da ima  također i najštedljivije  gradske uprave. Znači, prema svim, 
recimo,  službenim  podacima. 
 Također bih htio  reći  vezano  za  plan da posebno  treba pohvaliti  dio vezan za 
mlade, jer mladi su  svakako  naš  najveći  resurs što volimo isticati, ali zato se treba izdvajati  
još  više novaca za  stipendije, svakako poticati izvrsnost, treba ulagati u škole, treba  
finalizirati projekt   Pulskog  sveučilišta.  
   Za  kraj  samo  bih  napomenuo  da je  prema apsolutno  svim  hrvatskim kriterijima 
Istarska  županija čista petica. Sigurno može biti  to puno bolje i  biti  će bolje, a siguran sam 
sa ovakvim projektima  i  sa, recimo, ovakvim ljudima i   rezultatima da ćemo još dugo   
vrijeme biti  itekako uspješni.  
 

PREDSJEDNIK (IDS), zaključuje raspravu i daje završnu riječ gospodinu  
županu. 
 

ŽUPAN (IDS), kaže da si je pažljivo pisao što je rečeno i da je htio  malo  šire 
odgovoriti na postavljena pitanja, ali  s obzirom  da par vijećnika  koji  su  postavili pitanja, 
nisu prisutna , bit će kraći.  
 Gospodin Silvano Hrelja je pitao  što je pisac htio  reći vezano za umirovljenički  fond, 
a mi koji  svakodnevno  radimo i koji smo dogovarali savjet za umirovljenike itekako znamo 
da se radi o  tome, ne da na jednom kupu  budu šoldi koji  će se negdje  partiti, nego  da 
imamo  10  %  više izdvajanja u odnosu  na lani za umirovljenike , tako  da ove godine smo 
na oko 3.400.000,00 kuna, ali  namjenski, što  znači  da  Savjet za umirovljenik tih  10  %  
više šoldi  raspoređuje, da li idu u projekte, da li u  pomoći ili u  pojačavanje. Vjerujem, kao  
domaćica, na primjer, u programu  pomoć u kući. To su  ta sredstva, koja  ne želim ni  ja 
odlučivati, već  upravo pripadnici treće životne dobi.  
 Ono što isto  treba reći da puno  rasprava koje  ovdje  jesam čuo imaju isti  zajednički  
naziv. I to je  samo jedan dokaz  da nas u  Hrvatskoj  treba decentralizirati. Gospodin  Danijel 
Ferić i Damir Kajin, pričali su upravo o tome, dakle, kako  ovo jesu projekti i programi  Vlade, 
Pa znate zašto? Zato jer ta Vlada zbog ovakve porezne politike u  Republici  Hrvatskoj ili ona 
prošla ili ona  pretprošla ili ona  pretprošla imaju oko 90 %  ukupnih novaca i vi to znate, I  
nama ne preostaje drugo  već  radimo upravo ovo što i  vi  sami jeste primijetili, a  to je 
priprema dokumentacije i  apliciranje prema ovoj  današnjoj ili onoj  sutrašnjoj vladi, nevažno. 
To je dokaz  da Hrvatsku  treba decentralizirati i zato ove  rasprave, prvenstveno, kažem, 
gospodina  Ferića i Kajina, ali  sada bih  rekao i gospodina Marina Rocea, imaju isti 
zajednički   nazivnik, što mi je  drago, što znači da jesmo opet jedinstveni u ovoj  Skupštini.  I 
da, ja sam  sutra na Markovom  trgu u  10,00  sati  na jednom jako  važnom sastanku, to 
znači  da se radi, da se surađuje, ali ono što je  važno  jesu konkretne  stvari. Dakle,  
nemojmo politizirati, pričajmo konkretno, kao što je  gospođa Tanja  Vrbat rekla, ja  jesam 
jučer bio  u  Gradu Umagu dogovorili  smo konkretno  dvije  stvari, ali ovdje molim i  
saborske  zastupnice i  zastupnike, da zajedno  redefiniramo i  mrežu  škola,  koju je ova  
Županijska  skupština 2010  je  usvojila na nacionalnom  nivou, ali i  sredstva, uvjeren sam, 
za izgradnju  škole i u  Umagu ili poboljšanja  Hitne  medicinske pomoći na našem istarskom  
načinu. 
 Prihvaćam apsolutno  to što je gospodin vijećnik  Zdenko Pliško  rekao. Dakle, pomoć 
u kući, hospiciji, palijativna skrb, sve su  to  stvari  na kojima  se već operativno  radi.  Ja vas 
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molim s obzirom da i  večeras je dosta  sati  da na ovim  web adresama,  e-mail  stranicama, 
dostavite  vaše konkretne prijedloge i  idimo onda  vidjeti kako ih možemo zajedno  realizirati.  
  

PREDSJEDNIK (IDS), predlaže da se primi na znanje Mandatni program župana 
Valtera Flega kao informaciju i kao mogućnost da ga Županijska skupština po istom 
programu  može  pratiti, isticati  i kontrolirati i ono što je on  tražio  da mu damo i  sugestije 
koje još  stvari  treba ugraditi u  program. 
 Zaključuje  raspravu i daje na glasanje primanje na znanje program župana  kao  
informaciju, te nakon  glasanja  konstatira da je Skupština sa 30 glasova  «ZA», bez  glasova 
«PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»   glasova, primila na znanje kao informaciju 
 

MANDATNI  PROGRAM 
 

Župana  Valtera Flega za  '13- - '17. – Radimo za Istru  zajedno 
 
 Pošto ostaje još  25 točaka dnevnog  reda za  raspraviti, predlaže da se preskoče  
uvodna izlaganja, da se  otvori raspravu i ako bude potrebno dati dodatna obrazloženja  da 
se po toj točki  uključe i predlagatelji. 
 Skupština se suglasila takvim načinom rada.  
 
 AD -  6 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvještaja o  stanju  
            sustava zaštite i spašavanja  na području  Istarske županije za  2013. godinu 
 

Predlagatelj za ovu točku dnevnog  reda je župan Istarske županije  Valter Flego.   
 
 PREDSJEDNIK (IDS), koristi priliku da čestita djelatnicima Službe zaštite i  
spašavanja, koji 28.02.2014. godine dobivaju nagradu Državne uprave za zaštitu i  
spašavanje, kao najbolje organiziran sustav u Republici Hrvatskoj.   
 Pošto se nitko nije javio za raspravu, daje na glasanje Prijedlog Zaključka o 
prihvaćanju Izvještaja o stanju sustava zaštite i spašavanja na području Istarske županije za  
2013. godinu, te nakon glasanja konstatira da je  Skupština  jednoglasno donijela 
 

Z A K L J U Č A K 
 

o prihvaćanju  Izvještaja o stanju sustava zaštite i spašavanja  na području  Istarske 
županije za  2013. godinu 

 
 AD – 7 Prijedlog Odluke o produljenju  trajanja  Županijske 
                       razvojne  strategije  Istarske županije 2011.-2013.  
                       na razdoblje  od  2011.-2014. godine 
 

Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je župan Istarske županije  Valter Flego.   
 U pojedinačnoj raspravi je sudjelovao vijećnik  MARINO ROCE, koji kaže da strategija  
nije naš problem, jer ni država nije donijela strategiju razvoja od  2013. godine na dalje, pa je 
moramo produžiti privremeno za jednu godinu dana. To je to što je rečeno o problemima, 
Vlada ne radi, jer ni za novac koji  treba skupiti iz Europskih  fondova  nije u stanju u dvije 
godine  spremiti dokumentaciju. 
 Klub vijećnika HDZ-ea će podržati prijedlog Odluke, jer je treba odgoditi u interesu 
Istarske županije, ali vidi se da ministar Grčić, koliko god  govori da puno radi, dokazi su i 
ovo što danas radimo.  
 

PREDSJEDNIK (IDS), zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog Odluke o 
produljenju trajanja Županijske razvojne strategije Istarske županije 2011.-2013. na razdoblje 
od 2011.-2014. godinu, te nakon glasanja konstatiram da je Skupština jednoglasno «ZA», 
bez glasova «PROTIV» i  bez «SUZDRŽANIH» glasova, donijela  
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O D L U K U 

 
 o produljenju trajanja  Županijske razvojne strategije Istarske županije 2011.-2013.   
na razdoblje od  2011.-2014. godine 
 
 Prelazi se na točke 8. i 9. koje se odnose na energetsku učinkovitost. 
 
 AD – 8 Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa energetske  
                       učinkovitosti u  neposrednoj  potrošnji  energije  Istarske 
                       županije 2014.-2016. godine 
 AD – 9 Prijedlog  Odluke o prihvaćanju   Plana energetske 
                       učinkovitosti u neposrednoj  potrošnji  energije  Istarske 
                       županije za  2014. godinu 
 
 Predlagatelj  za ove dvije točke dnevnog reda je župan Istarske županije Valter Flego.  
 Skupština je bez rasprave odvojenim glasanjem jednoglasno donijela pod 

AD – 8  
O D L U K U 

 
o prihvaćanju Programa energetske učinkovitosti u neposrednoj  potrošnji  energije  
Istarske županije 2014.-2016. godine 
 AD – 9  

O D L U K U 
 
o prihvaćanju Plana energetske učinkovitosti u neposrednoj potrošnji energije  
Istarske županije za 2014. gonu 
 
 AD – 10  Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom  dobru 
                         na području Istarske županije za  2014. godinu 
 
 Predlagač  za ovu točku  dnevnog  reda je  župan  Istarske  županije  Valter Flego 
 Skupština je bez  rasprave jednoglasno  donijela  
 

P L A N 
 

 davanja koncesija na pomorskom  dobru na području  Istarske  županije  za  2014. 
godinu 
 
 AD – 11 Prijedlog  Srednjoročnog Plana davanja koncesija na 
                          pomorskom dobru na području  Istarske županije  za 
                          razdoblje  od 2014. do  201 6. godine   
 
 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je  župan Istarske županije Valter Flego. 
 Skupština je bez rasprave jednoglasno  donijela  
 

SREDNJOROČNI PLAN 
 
davanja koncesija na pomorskom dobru na području  Istarske županije  za 
                          razdoblje od 2014. do 201 6. godine   
 
 AD – 12  Prijedlog Odluke o prihvaćanju  Plana rashoda  za  nabavu 
                          materijala, dijelova i usluga  tekućeg  i investicijskog 
                          održavanja  osnovnih i   srednjih škola, te učeničkih 
                          domova  Istarske županije za  2014. godinu 
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 AD – 13 Prijedlog  Zaključka  o  davanju  suglasnosti  Lučkoj  upravi 
                         Poreč na potpisivanje Ugovora  o izvođenju  radova na 
                          sanaciji  i  dogradnji  postojećeg lukobrana i molova  luke 
                          javnog prometa Červar Porat – II  faza  
 
 Predlagatelj za ove dvije točke dnevnog reda je župan Istarske županije  župan  
Valter Flego. 
 Skupština je bez rasprave i primjedbi za točke 12. i 13. dnevnog  reda, odvojenim 
glasanjem, donijela pod 
 Ad.12 

O D L U K U 
  

o prihvaćanju  Plana rashoda  za  nabavu  materijala, dijelova i usluga  tekućeg  i 
investicijskog  održavanja  osnovnih i   srednjih škola, te učeničkih  domova  Istarske 

županije za  2014. godinu 
 

AD – 13 
Z A K L J U Č A K 

 
o  davanju suglasnosti Lučkoj upravi  Poreč na potpisivanje Ugovora  o izvođenju  
radova na sanaciji i dogradnji postojećeg lukobrana i molova luke javnog prometa 
Červar Porat – II  faza  
 
 AD -14 Prijedlog  Odluke o kriterijima , mjerilima i  načinu 
                       financiranja domova za starije i  nemoćne osobe u  2014. 
                       Godini 
 
 Predlagatelj za ovu točku  dnevnog  reda je  župan Istarske županije župan  Valter 
Flego. 
 U raspravi za klubove vijećnika sudjelovao je vijećnik MARINO ROCE (HDZ-), koji 
kaže: prvo nama je tu, poslije ima i u onom dugom dijelu, reći i za onu drugu točku dnevnog 
reda. Ali, za prvu, malo nam je čudno, mislim da svi građani, ako je ista usluga, da bi  trebali 
imati isti trošak, pa toliko velika razlika po skoro od 1.000,00 kuna od minimalne po korisniku 
u rashodima je najskuplja, ne zna kako do toga dolazi, jer ne vjeruje da  Raša  neku  
posebnu drugu uslugu daje u Staračkom domu da je toliko više vrijedi. I mislim da bismo 
prema svim građanima Istre trebali omogućiti isti  tretman u domovima u kojima je ista 
usluga pružena  
 I druga stvar, mi tu Odluku nećemo podržati, dajemo prijedlog da ipak ona, ovlast 
koja se daje županu da može sa milijun kuna prebacivati, raspolagati mislim da je to  prevelik 
iznos i da se to može staviti u okvir da je to skoro  10 % kompletno i više financijskih  
sredstava u tom dijelu, mislim da, pošto se i proširilo sada dio da se može bez javne nabave, 
da se to prepolovi, jer je možda prihvatljivo, jer mislimo da  milijun kuna  preveliki iznos koji 
se odobrava da se ga može intervencijom  župana upotrijebiti. Znam da se nekada može 
desiti potreba, ali ima sredstava i u Proračunu s kojima može on interventno reagirati ako 
treba privremeno dok ne bude druga sjednica Županijske skupštine. .  
 

SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ (pročelnica), u odgovoru kaže da se radi o prijedlogu 
Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja domova za starije i nemoćne osobe za  
2014. godini, koja je  napravljena po metodologiji u osnovi po svemu što donosi  Vlada 
Republike Hrvatske. Raspodjeljuju se rashodi za  zaposlene, materijalni rashodi i rashodi za  
nabavu nefinancijske imovine i za hitne intervencije. Kriteriji i mjerila za donošenje  
rasporeda sredstava definirali su Odlukom Vlade RH i mi ovdje nemamo velike intervencije, 
niti smo ih puno dirali. U suštini oni su vezani uz niz propisa koji se odnose na reguliranje 
visine plaća u javnim službama, na Pravilnik o vrsti djelatnosti doma, usluge i opremu i 
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prosto koji  trebaju zadovoljavati i  na kolektivnom ugovoru za  službenike i  namještenike u 
javnim  službama, određeni  su vrlo konkretnim  propisima.  
 Ne znam na što ste mislili kada ste rekli cijena je ovakva ili onakva različita u  svakom  
domu. Nije cijena različita, nego je ovdje  samo prikazan u ovim  tablicama naprosto iznos po 
korisniku. On se primjerice  razlikuje. Ako mislite na prvu tablicu za  plaže, zato što  broj 
zaposlenih ovisi o broju korisnika, zato što je broj  zaposlenih u  nekim  ustanovama, koje su 
manje, kao što je Dom u  Raši, zapravo relativno  veći  nego u domovima  koji su veliki, kao 
što je primjerice Novigrad. Imamo zapravo nešto veći iznos za  plaće u Rovinju zbog toga  
što je nekada taj  Dom radio na dvije lokacije, pa  kada je jedna od lokacija zatvorena, 
zapravo su ostali zaposlenici u Domu. Dakle, to je struktura ovog prijedloga. Ne radi se o 
cijenama koje su različite i u uslugama koje isto različito dobivaju korisnici u ovim 
ustanovama.    
 Milijun kuna je prijedlog proizašao iz pragmatičnih  razloga. Sve izmjene i  dopune 
ovog  akta, budući da ih donosite vi kao vijećnici Županijske skupštine, prisiljeni  smo onda u  
slučaju bilo kakvih izmjena slati opet kod vas na Skupštinu na suglasnost. Pokazalo  se da je 
višak nekih izmjena i zasjedanja  Skupštine  nam ne omogućava uvijek  da u potpunosti 
iskoristimo sredstva decentraliziranih funkcija, jer za neku sitnu izmjenu, možda, trebalo  
posebno sazivati sjednicu Županijske skupštine.    
 PREDSJEDNIK (IDS) zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog  Odluke o 
kriterijima, mjerilima i načinu financiranja domova za starije i nemoćne osobe u  2014. godini, 
te nakon glasanja konstatira da je Skupština sa 23 glasova «ZA», 4 glasa «PROTIV» i bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela  
 

O D L U K U 
 
o kriterijima , mjerilima i  načinu financiranja domova za starije i  nemoćne osobe u  
2014. godini 
 

AD - 15 Prijedlog Odluke o  kriterijima, mjerilima, načinu 
             financiranja i  rasporedu  sredstava za  decentralizirane 
              funkcije za  zdravstvene  ustanove u  2014. godini 

 
 Predlagatelj za ovu točku dnevnog  reda je župan Istarske  županije  Valter Flego.  
 U raspravi u ime klubova  vijećnika sudjelovao je MARINO ROCE (HDZ), koji je imao 
istu primjedbu kao i za  točku 14. dnevnog reda, koji je u nastavku sudjelovao u pojedinačnoj  
raspravi, koji kaže da se za iznos od milijun kuna neće ponavljati, ali da mora  spomenuti 
iznos od 9 milijuna kuna, jer da je dobivao kritike, iako nije kriv, država uvijek  kreditne 
obveze prema bolnici i svuda svim bolnicama rješava, jedino  Istarskoj  županiji već  dvije 
godine na vlasti isti koji su me prozivali i dalje stoji  ta kreditna obveza od  9.000.000.000, 
kuna, tako da ne znam što je prije bilo krivo. I s druge strane mogu  vam reći da sam dobio 
odgovor, ali nisam stigao vidjeti koje je stanje sanacije. I mogu vam reći da bolnica ima duga 
nekih 160.000.000,00 kuna i dalje i da niti ništa se nije promijenilo od onog dana kada je ušla 
u sanaciju, nego čeka se opet, stalno se nešto čeka, tako da  rješenje je ono isto kakvo je 
bilo u kada smo raspravljali da li ići u tu sanaciju, ništa  novoga nije  napravljeno.  

Pošto se više  nitko nije  javio za  raspravu PREDSJEDNIK (IDS) zaključuje  raspravu 
i daje na glasanje  Prijedlog Odluke o  kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i  rasporedu  
sredstava za decentralizirane funkcije za  zdravstvene  ustanove u 2014. godini, te nakon  
glasanja utvrđuje da je Skupština sa 25 glasova  «ZA», 4 glasa «PROTIV» i bez  suzdržanih  
glasova, donijela  

O D L U K U 
 
o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i  rasporedu sredstava za decentralizirane 
funkcije za zdravstvene ustanove u 2014. godini 
 

AD – 16 Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i  načinu 
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                financiranja  materijalnih i  financijski  rashoda centara za 
                socijalnu  skrb i  pomoći za  podmirenje  troškova  ogrijeva 
                korisnicima koji se  griju  na drva u  2014. godini 

 
 Predlagatelj za ovu točku  dnevnog  reda je  župan Istarske  županije Valter Flego. 
 U  pojedinačnoj  raspravi je  sudjelovao  vijećnik  ZDENKO PLIŠKO  
( Istarska stranka umirovljenika), naglašava da je pomalo smiješno da se iz socijalne skrbi  
financiraju  samo oni   koji se griju  na drva. Poznatomu je da tabla iz koje se vidi  koliko u 
kojem gradu, koliko u kojoj općini ima osoba koje se griju  na drva. Odnosno obitelji, da su  to 
neprovjereni  podaci. Sugerira ili  da se prestane financirati  na ovaj  način kao što se do 
sada financira i da to  bude  transparentnije, ali i da se  i obitelji  koje su  takvom socijalnom 
stanju da imaju  potrebe  da im  netko financira grijanje  da to  budu, neovisno od  toga, o 
kakvom  se energentu  radi.   
 Pročelnica  SONJA GROŽIĆ – ŽIVOLIĆ, u odgovoru na postavljeno pitanje  ističe da 
zapravo ni ovo pravo nije pravo koje je uvela Istarska županija ni lokalna samouprava, nego 
je  pravni temelj za donošenje predložene Odluke sadržano u  Zakonu o socijalnoj škrbi koje 
obvezuje županije da isplaćuju i odobravaju prava za  podmirenje pomoći  na ogrjev, 
naprosto to mora biti tako. Nije transparentno, jer jedinice lokalne samouprave na temelju  
suradnje i podataka koje dobivaju od centara za socijalnu  skrb, provode upravni postupak i 
za  svakog  pojedinačno korisnika donose rješenje. 
 (PREDSJEDNIK: Da li je to samo za drva ili  za  sve ). 
 Pročelnica naglašava da je Zakon o socijalnoj  škrbi prvenstveno  predvidio ovakav 
oblik pomoći korisnicima koji žive u ruralnim područjima. Međutim, vjeruje da jedinice lokalne 
samouprave, pogotovu u nekim stambenim zonama gdje grijanje  na država iz  
arhitektonskih razloga nije moguće, na primjer u Puli neke zgrade nemaju  ni dimnjaka, da 
nisu toliko  striktni. 
 ZDENKO PLIŠKO (Istarska stranka umirovljenika), naglašava da mu je jasno iz koji 
zakonskih propisa proizlazi spomenuta  prava, što mu je  potpuno jasno, ali to ne znači da ne 
ože biti i na neko drugo gorivo, čudi ga da to pravo nije na ugljen. To datira još iz tih  
vremena. Misli da je vrijeme da se nekome ukaže na tu glupost i da se ili prestane na ovaj  
način financirati obitelji koje se griju na drva. U gradu Puli možda svaka osma do deseta  
obitelj se grije na drva, a u potrebi je daleko više onih koji se ne mogu grijati na drva i  ne 
griju se na drva, jer im jednostavno nije moguće se grijati na drva i onda ima neke druge  
potrebe. Kako će jedan starac koji ima 85 ili više godina grijati se  na drva kada nije u stanju 
niti donijet niti dvije kalotine u kuću, zato se grije na jedan prihvatljiviji način, ali to ne znači  
da ne bi trebao biti potpomognut ako se grije nekim drugim energentom. 
 PREDSJEDNIK (IDS), kaže da će prijedlog vijećnika Zdenka Pliška prihvatiti kao 
njegovu inicijativu da Stručne službe pokrenu postupak za izmjenu Odluke. 

Zatim daje na glasanje Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja  
materijalnih i financijski rashoda centara socijalnu skrb i pomoći za podmirenje troškova  
ogrijeva korisnicima koji se griju na drva u 2014. godini, te nakon glasanja utvrđuje da je 
Skupština sa 24 glasova «ZA», 4 glasova «PROTIV» i bez «SUZDRŽANIH» glasova, 
donijela   
 

O D L U K U 
 

o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i financijski rashoda 
centara socijalnu skrb i pomoći za podmirenje troškova ogrijeva korisnicima koji se  
griju na drva u 2014. godini 
 

AD - 17 Prijedlog Zaključka o utvrđivanju Popisa prioriteta za 
              raspored sredstava decentraliziranih funkcija u 2014. godini 
              između zdravstvenih ustanova nad kojima  Istarska 
              županija ima osnivačka prava 
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 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je župan Istarske županije Valter Flego. 
 Skupština je bez rasprave i primjedbi jednoglasno sa 28 glasova «ZA», bez  glasova 
«PROTIV» i bez «SUZDRŽANIH» glasova, donijela 
 

Z A K L J U Č A K 
 
o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava decentraliziranih funkcija u  
2014. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima Istarska županija ima 
osnivačka prava 
 

AD - 18 Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijenos  koncesije 
              na pomorskom dobru u  svrhu gospodarskog korištenja 
              morskih površina za uzgoj školjaka i riba 
 

 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je župan Istarske županije Valter Flego. 
 Skupština je bez rasprave i primjedbi jednoglasno sa 29 glasova «ZA», bez  glasova  
«PROTIV» i bez «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 
 

O D L U K U 
 

o davanju suglasnosti na prijenos koncesije na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja morskih površina za uzgoj školjaka i riba 
 

AD -19 Prijedlog Odluke o davanju koncesije u svrhu gospodarskog 
              korištenja morske plaže «Crvena uvala» u Zambratiji 
 
Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je župan Istarske županije Valter Flego.  
U raspravi je sudjelovao vijećnik IVICA BUTORAC (HDZ), koji ističe da se ponovno 

ponavlja kod koncesije u članku 5. stavak 2 «stalni dio koncesijske naknade plaća se 
razmjerno mjesecima korištenja plaže» što smo imali prije par mjeseci pa smo ispravili, 
naveli smo da nije razmjerno mjesecima korištenja plaže, pa me zanima da li je opet propust 
ili  se radi o nečemu drugome. 

Također želi u ime Kluba HDZ-ea reći da iako nije obveza županija možda trebala  
razmisliti da se naknade o koncesijama objavljuju u elektroničnom oglasniku. Veliki dio 
koncesija se daje na traženje investitora, ali možda bi i Službe županije mogle biti  malo  
kreativnije u osmišljavanju toga. Možda bi dobili više zainteresiranih ukoliko bi se išlo prema 
elektronskom oglasniku. Danas sam bacio pogled na elektronski oglasnik i našao sam neke 
županije primorske koje ovakav tip koncesija objavljuju na  elektronskom oglasniku, tako da 
predlažem da za neko buduće razdoblje možda i mi ovdje razmislimo da krenemo u tom 
pravcu. Molio bih tko je zadužen da  pojasni stavak 2. članak  5. 

Pročelnik  JOSIP ZIDARIĆ, u odgovoru ističe da se koncesija plaža za ono vrijeme za 
koje se nešto koristi, a to je ljetni period. To je obrazloženje  vezano za  članak  5, stava 2. 

Cijene su  utvrđene  Uredbom. Prijedlog je bio objavljen   u  «Narodnim novinama». Iz  
razloga što se samo jedan javio na ovu koncesiju predlažemo ovakvu  odluku.  

To je bilo, ako se sjećate, kada smo skinuli te dvije točke  dnevnog  reda   i za  
Zambratiju i  Červar – Porat u  paketu sa PLAVOM LAGUNOM.  

/I.Butorac: To smo bili ispravili za Plavu  lagunu/. 
Moram priznati da se ne sjećam da li e tada u Plavoj  laguni bilo tako.  

 /Predsjednik: Koliko se ja sjećam mijenjali  ste Odluku, jer nije bilo jasno  da li se  to 
odnosi  na ukupnu koncesiju ta cijena, jer se moglo tumačiti da se ta  cijena dijeli samo za  
mjesece za koje se koristi koncesija. Nije bilo jasno. Ova  cijena sada je cijena  za taj period/. 

Za period za koji e koristi. Ako se plaža  ne koristi ili bilo što drugo, onda se za to ne 
može naplaćivati koncesija. kao što se  za barke  naplaćuje na godišnjoj razini, jer  su barke   
cijelo ljeto u moru. 



51 

 

Koncesiju dajemo na  period  na koji je koncesiju  tražio. Na pet godina mu dajemo 
koncesiju. Plaža se koristi po ljetu. Na plaži ne  vrši nikakvu  aktivnost  ne samo on, nego i 
drugi, osim u periodu ljeta kada je kupališna sezona, 

/Predsjednik: Ja bih volio da ovakve  stvari koje nisu jasne  da se dobro obrazlože. 
Moram priznat da ni meni nije jasno. Stvarno bih lio da to ama  bude jasno. Može biti  da nije, 
a može biti da je stalno problem, jer ako se  kaže  da se cijena odnosi  samo  na period  koji 
se koristi, onda se stvarno može tumačiti da to nije  ta cijena, nego podijeljena sa  12 pita 
broja  mjeseci u kojima  se plaža koristi. Molim da nama to objasnite  da nama to bude jasno. 
Možda je to u redu, ali dajte nam obrazloženjem. Meni sobno to isto nije jasno, moram 
priznati. Gospodine Zidariću, možemo li dobiti  točno obrazloženje, cijena je tolika, plaćat će 
se toliko./. 

Plaća se za  period kupališne sezone, sedmi, osmi i deveti mjesec. 
 
TEDI CHIAVALON (IDS), ako je cijena 100. u ugovoru mora pisati 100. Ako je  cijena 

100, a koristi se 3 mjeseca, onda je cijena 30 po vašem tumačenju, onda treba pisati  30, 3 
dvanajstine, ali recite nam kolika je cijena. Ali, ja ponavljam, opet niste problem, problem je 
očito u ljudima ispod vas, odnosno u konkretnom slučaju, u gospodinu koji se bavi 
koncesijama, jer ovo je već četvrti, peti ili šesti put, i ja vas molim da nadležnog gospodina  
opomenete ili  ga premjestite  na drugo  radno mjesto ili ga pošaljete dva mjeseca na godišnji 
odmor da se očito materijali počinju pripremati za koncesije kako treba, jer  ovo  tu  još nismo 
doživjeli niti jednom mandatu kada su u pitanju koncesije.   

 
PREDSJEDNIK (IDS), apelira da se ne raspravlja dobacivanjem iz  klupa, jer se to 

što se kaže ne čuje  i nije u skladu sa Poslovnikom, pa  ako netko ima što za kazati  neka 
dođe za govornicom. Moli da se način plaćanja koncesije  pojasni. Ukoliko se ne može 
pojasniti  odgodit će se donošenje Odluke za  slijedeću sjednicu. Nije prvi put da se to  
događa.  

 
PROČELNIK županijske uprave predlaže da se odgodi donošenje predložene Odluke 

za drugu sjednicu Županijske skupštine čine se Skupština suglasila.  
 
PREDSJEDNIK (IDS), naglašava da je ista stvar i sa ovom točkom dnevnog reda.  
  
AD – 20  Prijedlog  Odluke o  davanju koncesije u  svrhu  
                gospodarskog korištenja dijela morske plaže s aquaganom 
                u TN «Červar – Porat». 
 
Odgađa se donošenje Odluke o  davanju koncesije u  svrhu gospodarskog 

korištenja dijela morske plaže s aquaganom u TN «Červar – Porat»,  za  narednu 
sjednicu Skupštine Istarske županije. 
 

AD - 21. Prijedlog Odluke o izmjenama  Odluke o davanju koncesije 
               na pomorskom  dobru u  svrhu gospodarskog korištenja 
               morskih  plaža u sklopu hotela,   turističkih  naselja  i 
               kampova tvrtke PLAVA LAGUNA d.d. Poreč 

 
 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je župan Istarske županije Valter Flego. 
 Pročelnik JOSIP ZIDARIĆ, ističe da predložene izmjene i dopune idu za tim da se 
ispravljaju pogreške u tekstu Odluke koju  su  vijećnici zadnji puta imali  na usvajanju. 
Prepisane su cifre iz  natječaja, a ne iz ponude. Bilo je jako puno plaža o umjesto da je pisalo  
2 %  piše 3 posto i onda umjesto 3 je prepisano 2. S ovom Odlukom se to ispravlja. Plava 
laguna je informirana o tim greške u prijepisu, tako da su oni spremni na ove izmjene i 
dopune.      
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Pošto se više nitko nije javio za  riječ, PREDSJEDNIK (IDS) zaključuje  raspravu i 
daje  na glasanje Prijedlog Odluke o izmjenama Odluke o davanju koncesije na pomorskom  
dobru u  svrhu gospodarskog korištenja morskih plaža u sklopu hotela,   turističkih  naselja  i 
kampova tvrtke PLAVA LAGUNA d.d. Poreč, te nakon glasanja konstatira da je  Skupština  
sa 31 glasom «ZA», bez  glasova «PROTIV» i bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela   

 
O D L U K U 

 
o izmjenama  Odluke o davanju koncesije na pomorskom  dobru u  svrhu 

gospodarskog korištenja morskih plaža u sklopu hotela, turističkih naselja  i kampova 
tvrtke PLAVA LAGUNA d.d. Poreč 
 

AD - 22 Program  rada Savjeta mladih  za  2014. godinu 
 
 U raspravi po ovoj točki dnevnog  reda je  sudjelovala TATJANA MRKONJIĆ, u ime 
Kluba vijećnika HDZ-ea, naglašava je Program rada Savjeta za 2014. godinu u načelu   copy 
page od prošlog programa. To se  tako dade  iščitati, jer je sve općenito  napisano i  za nju  
to nije nikakav  program, jer nema ništa konkretno. 
 Žao joj je što na sjednici nije predsjednik Savjeta mladih. 
 U  programu  je navedeno obilježavanje značajnih obljetnica obilježava se  1. siječnja, 
9. svibnja, neki datumi, ne piše kako  će se oni obilježiti, gdje  će se oni obilježiti. Program je  
štur i samo copy paste, jer koliko ona piše programe i koliko zna ovdje se pišu programi  
samo  copy paste, ništa konkretno, osim  jednog izleta u Strausburgu, koji se  trebao održati 
u siječnju mjesecu, pa sam htjela pitati da li se održao, koji su zaključci, o tom potom.   
 
 VILI ROSANDA (IDS), ispričava predsjednika Savjeta mladih Vedrana Ivančića, koji 
je bio prisutan sjednici, ali je morao otići, pretpostavlja  da se javio i  Predsjedniku, budući je 
bolestan. 
 Naime, ovdje se ne radi o Izvješću o radu, ovo je program rada, tako da pretpostavlja  
da još ne znaju tko će negdje putovati. Program je dovoljno konkretan i operativan, ali na 
sjednice se govori uvijek o Savjetu mladih koji je savjetodavno tijelo koje se treba izjašnjavati 
o nekim odlukama koje donosi Županijska skupština vezane za mlade, vezane za  odluke  
koje na kraju treba i predlagati, a uz to Savjet mladih se bavi i provođenjem nacionalnih 
programa, odluka, strategija i povelja. 
 U svakom slučaju, ono što sam upoznat s radom Savjeta mladih, a upoznat sam, 
trenutačno je jedan dobar saziv, operativan, saziv  koji u svakom  slučaju izvršava, 
prvenstveno, svoju savjetodavnu ulogu, jer do  sada je  Savjet mladih uvijek imao problem da 
je nastojao se baviti raznoraznim organizacijama i drugim stvarima, što im naravno nije  niti 
zadatak, niti cilj, niti svrha postojanja.        
 Predlaže da svi skupa zajedno poradimo malo više da uključimo mlade, a i Savjet 
mladih u donošenju odluka nekih naših zaključaka i u tu svrhu svakako  ćemo još  jedanput  
na dnevni red staviti  točku o osnivanju Odbora za mlade, kao savjetodavnog  tijela  Istarske  
županije u Savjet mladih, koji trenutačno je savjetodavno tijelo  župana. 
 
 PREDSJEDNIK (IDS) naglašava da je Savjet mladih savjetodavno tijelo  Skupštine 
Istarske županije, a ne župana, da ne bude  zabune.  
  
 TATJANA MRKONJIĆ (HDZ-e), ističe da nije rekla da je Izvješće, već da je to 
program Savjeta mladih, koji je pisan u prosincu 2013. godine. I putovanje koje je navela se 
navodno održalo 15. do 17. siječnja 2014. godine u Strassbourgu. 
 
 Pošto se više nitko nije javio za riječ, PREDSJEDNIK (IDS). Zaključuje raspravu i 
daje na glasanje program rada Savjeta mladih za  2014. godinu , te nakon glasanja utvrđuje 
da je Skupština sa 24 glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i 5 «SUZDRŽANIH» glasova , 
usvojila  
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P R O G R A M 

 
Savjeta mladih  za  2014. godinu 

 
AD . 23  Prijedlog Odluke o  davanju  suglasnosti na odluku 
              Upravnog  vijeća  zdravstvene ustanove  Istarski domovi 
              zdravlja  o  darovanju  nekretnina Gradu  Novigradu 

 
 Predlagatelj za ovu točku dnevnog  reda je  župan Istarske  županije  Valter Flego. 
 IVICA BUTORAC, u ime Kluba vijećnika  HDZ-ea, iznosi  da uz  materijale koje su 
imali  na sjednici nadležnog Odbora, nije  bila priložena kopija katastarskog plana, pa je  htio 
predložiti tada, ponavlja i sada, da misli da bi kod ovakvih odluka bilo  korektno i svrsishodno 
priložiti u privitku  materijala kopiju katastarskog plana. Međutim, javio se za riječ zato što je 
potražio kopiju katarskog plana i nije uspio je  naći, pa  pita da li  čestice nisu  ucrtane ili što 
je drugo posrijedi, pa moli pojašnjenje. Našao je samo jednu veliku  katastarsku česticu da je 
ucrtana u katastru i moli ako se može kratko  reći o kojoj točno prometnici se radi i za što je 
točno izdana lokacijska dozvola, jer se iz Odluke vidi  da Upravno vijeće domova zdravlja 
spominje parkiralište, pa  ga zanima da li se radi o cesti, prilaznom putu parkiralištu, o čemu 
je riječ, čisto da  se pojasni za  što točno idu katastarske  čestice. 
   
 Pročelnica SONJA GROZIĆ – ŽIVOLIĆ, iznosi da je na sjednici nadležnog Odbora 
bila primjedba da se ovakve točke ubuduće dopune kopijama iz  katarskog plana. U tom 
smislu smo prihvatili prijedlog i ubuduće ćete dobiti kopiju katastarskog plana. 
 Onoliko koliko ja iz  prijedloga Odluke, koja je prihvaćena i na  Upravnom  vijeću 
Istarskih domova zdravlja, mogu iščitati jeste da je  to zapravo nekretnina koja  se  daruje za  
potrebe  pristajanja, nekretnina izdana sukladno lokacijskoj dozvoli održavanje  nerazvrstane 
ceste, koja je sukladno Zakonu o cestama dužan održavati Grad Novigrad. Nekih  više 
detalja o tome doista ne zna. Osim onoga što može pročitati u izvatku iz  zemljišno-knjižnog  
uloška nemam. Međutim, sam Grad Novigrad i Upravno vijeće Istarskih domova  zdravlja je 
procijenilo da je takvo darovanje nekretnina u cilju izrade pristupnog puta samoj  
zdravstvenoj  stanici u Novigradu u  interesu  za lokalnu zajednicu.   
 
 MARINO ROCE (HDZ), ističe da je direktno županija vlasnik Doma zdravlja, 
indirektno županija, koja daje Gradu Novigradu katastarsku česticu. Tamo se spominje, ne 
zna se što će se tamo raditi, ako je to za neku cestu, pristup, sve je jasno. Jasno je  i drugo 
da će raditi parkiralište, ali ipak moramo razmišljati da li jedno parkiralište koje je i do sada, 
ispred Doma zdravlja postoji parkiralište, da li se poklanja  Gradu Novigradu, da bi  sutra 
Grad Novigrad tu sutra postavio  plave crte, pa naplaćivao parkiranje, onda mi za te  svari 
nismo. Ispred doma  zdravlja  parkiralište mora biti  besplatno. Možda jesmo i tu, ali nešto se 
poklanja, spominjete lokacijsku dozvolu, a ne znamo za koju svrhu. Mislim da je prijedlog  
apsolutno nespreman.    
 
 PREDSJEDNIK (IDS), ističe da bi volio da neke stvari budu jasne kada se postavi 
pitanje. Možemo mi glasati, nije problem, ali bilo  bi dobro  da znamo o čemu se radi ako se 
zna.  
 
 MARIN GRGETA (Član Upravnog vijeća Istarskih domova zdravlja),iskreno kaže da 
nema materijal pred sobom, ali to je bilo na Upravnom  vijeću  pred dosta  vremena, ali po 
sjećanju kaže da može reći da je  to zapravo cesta koja  postoji ,  da treba objediniti parcele 
u katastru. Istina, ono što govori vijećnik Marino Roce tamo neka  parkirna mjesta postoje i 
isto tako da je bio zahtjev Upravnog vijeća prema Gradu Novigradu, odnosno uvjet za 
darovanje te nekretnine, da se ostave parkirna mjesta potrebna za funkcioniranje te 
ispostave Istarskih domova zdravlja u Novigradu. 
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 Ocjena Upravnog vijeća je bila takva da stvarno ima smisla  s obzirom da se  radi 
isključivo o cesti i o malom pojasu zelenom na kojem ne može ništa  drugo nastati osim 
zelene površine uz štetu Gradu Novigradu koji je dužan  i po zakonu i po nekoj odluci 
održavati tu  cestu, kositi tu zelenu površinu. I ostalo  tako kao što je palo vama napamet da 
jedini tu  neki mali interes može biti  parkiralište. Postignut je dogovor  da se  ta parkirališna 
mjesta koja koristi Dom zdravlja neće naplaćivati, odnosno neće ući u sustav  naplate. Ne 
znam da li je prijedlog ugovora priložen, ali mislim da takva  neka stvar može ići i u ugovor o 
darovanju.  
 
 PREDSJEDNIK (IDS), zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog Odluke o 
davanju suglasnosti na odluku Upravnog vijeća zdravstvene ustanove Istarski domovi 
zdravlja o darovanju nekretnina Gradu Novigradu, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština 
sa  25 glasova «ZA», bez  glasova «PROTIV» i 4 «SUZDRŽANA» glasa, donijela  
     

O D L U K U 
 
o davanju suglasnosti na odluku Upravnog vijeća zdravstvene ustanove Istarski 
domovi zdravlja o darovanju nekretnina Gradu Novigradu 
     

AD - 24. 
a.  Prijedlog Odluke o  davanju  prethodne suglasnosti na prijedlog 
     Odluke o  izmjeni  Statuta Osnovne škole Vodnjan – Scuola 
     elementare Dignano 
b.  Prijedlog Odluke o davanju  prethodne suglasnosti na prijedlog 
    Odluke o  izmjeni Statuta Osnovne škole Svetvinčenat 
c.  Prijedlog Odluke o davanju  prethodne suglasnosti na prijedlog 
     Odluke o  izmjeni Statuta Osnovne škole Juršići 
d.  Prijedlog Odluke o  davanju  prethodne suglasnosti na prijedlog 
     Odluke o  izmjenama i dopunama  Statuta Osnovne škole Mate 
     Balote Buje 
e. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog 
     Odluke o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne škole Vitomir 
      Širola – Pajo Nedešćina 

 
 Predlagatelj za ovu točku dnevnog  reda sa podtočkama  od  a. do e. je  župan 
Istarske  županije  Valter Flego. 
 

IVICA BUTORAC, u ime Kluba vijećnika  HDZ-ea, navodi da će Klub vijećnika  HDZ-
a podržati točke a.b.,c., osim točke e. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na 
prijedlog Odluke o izmjenama i  dopunama Statuta  Osnovne škole Vitomir Širola – Pajo 
Nedešćina. Tamo je osim proceduralnih  stvari  su promijenjene i odredbe o visini javne 
nabave koju može obaviti ravnatelj. Mi smo upoznati da je taj zakon izmijenjen i da su te 
izmjene u skladu sa zakonom, međutim, HDZ-e na državnom nivou s jednim glasom glasao 
protiv izmjena toga zakona i smatramo da radi dobre prakse ne bi bile  potrebe da se 
povećavaju ti cenzusi, stoga ćemo biti uzdržani isključivo glede izmjene Statuta Osnovne 
škole Vitormir Širola – Pajo Nedešćina. 

 
Pošto se više nitko nije javio za  raspravu, PREDSJEDNIK (IDS), zaključuje raspravu 

i  odvojeno daje na glasanje točke a., b., c. d., e., te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština  
sa 30 glasova «ZA», bez glasova  «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH» glasova donijela : 

   
O D L U K U 

 
a.  o  davanju  prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o  izmjeni 
     Statuta   Osnovne škole Vodnjan – Scuola   elementare Dignano 
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b.  o  davanju  prethodne suglasnosti na prijedlog 
    Odluke o  izmjeni  Statuta   Osnovne škole Svetvinčenat 
c.  o  davanju  prethodne suglasnosti na prijedlog 
     Odluke o  izmjeni  Statuta   Osnovne škole Juršići 
d.  o  davanju  prethodne suglasnosti na prijedlog 
     Odluke o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne škole Mate 
     Balote Buje 
 

i sa 26 glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i 4 «SUZDRŽANA»  glasa, pod 
e. 

O D L U K U 
 
o  davanju  prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i  dopunama 
Statuta  Osnovne škole Vitomir Širola – Pajo Nedešćina 
 

AD - 25 Prijedlog  Odluke o  davanju  prethodne  suglasnosti  na 
              prijedlog Odluke  o izmjenama i dopunama Statuta  Škole za 
             turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula 

 
 Predlagatelj za ovu točku dnevnog red je župan Istarske  županije Valter Flego. 
 IVICA BUTORAC (HDZ), smatra da zbog dobre prakse ne bi trebalo povećavati 
cenzus pa  će stoga Klub vijećnika HDZ-e kod glasanja biti suzdržani. 
 PREDSJEDNIK (IDS), zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog  Odluke o  
davanju prethodne  suglasnosti na prijedlog Odluke  o izmjenama i dopunama Statuta  Škole 
za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula,  t nakon glasanja utvrđuje  da je  Skupština sa  27 
glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i  4 «SUZDRŽANA» glasa, donijela  
 

O D L U K U 
 
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta 
Škole za  turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula 
 

AD - 26 Prijedlog Odluke o promjeni adrese sjedišta Srednje škole 
              Zvane Črnja Rovinj, Scuola media superiore «Zvane 
              Črnja» Rovigno 

 
 Predlagatelj za ovu toku dnevnog reda je župan Istarske županije Valter Flego. 
 Skupština je bez rasprave i primjedbi sa 31 glasom «ZA», bez glasova «PROTIV» i  
bez «SUZDRANIH» glasova, donijela  
 

O D L U K U 
 
o promjeni adrese sjedišta Srednje škole Zvane Črnja Rovinj, Scuola media superiore 
«Zvane Črnja» Rovigno 
 

AD - 27 Prijedlog  Zaključka o prihvaćanju  Izvješća o kakvoći mora 
              na morskim plažama u Istarskoj županiji u 2013. godini 

  
 Predlagatelj za ovu toku  dnevnog  reda je  župan Istarske županije  Valter Flego. 
 Skupština je  bez  rasprave i primjedbi sa 31 glasom «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  
bez  «SUZDRANIH»  glasova, donijela  
 

Z A K L J U Č A K 
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Zaključka o prihvaćanju  Izvješća o kakvoći mora na morskim   plažama  u 
Istarskoj  županiji  u  2013. godini 
 

AD - 28. Prijedlog  Rješenja o  imenovanju  ravnatelja Povijesnog i 
                pomorskog muzeja Istre – Museo storico e navale dell'Istria 
                u  Puli 

 
 Predlagatelj za ovu toku dnevnog reda je župan Istarske županije Valter Flego. 
 Skupština je bez rasprave i primjedbi sa 31 glasom «ZA», bez glasova «PROTIV» i  
bez  «SUZDRŽANIH» glasova,  
 

R J E Š E N J E 
 
o  imenovanju ravnatelja Povijesnog i pomorskog muzeja Istre – Museo storico e 
navale dell'Istria u Puli (Gracijano Kešac) 
 

AD - 29 
a. Prijedlog Rješenja o razrješenju  ravnatelja  IKA-e – Istarske 

Kulturne agencije – Agenzia culturale Istriana 
 b. Prijedlog  Zaključka o imenovanju  Natječajnog  povjerenstva za 
              provođenje javnog natječaja za imenovanje  ravnatelja /ice IKA-e 
              –  Istarske kulturne agencije - Agenzia culturale Istriana 
 
 Predlagatelj za ovu točku  dnevnog reda je župan Istarske županije Valter Flego. 

Skupština je bez rasprave i primjedbi odvojenim glasanjem za točku  a. b. sa 31 
glasom «ZA», bez glasova «PROTIV» i bez «SUZDRANIH»  glasova, donijela pod 
 a. 

R J E Š E N J E 
 
o razrješenju ravnatelja IKA-e – Istarske kulturne agencije – Agenzia culturale Istriana 
(Tajana Ujčić) 
 b.  

Z A K L J U Č A K 
 
o imenovanju Natječajnog povjerenstva za provođenje javnog natječaja  za 
imenovanje ravnatelja /ice IKA-e – Istarske kulturne agencije - Agenzia culturale 
Istriana 
 

I. 
 U Natječajno povjerenstvo za provođenje javnog natječaj za imenovanje  
ravnatelja/ice IKA-e – Istarske kulturne agencije - Agenzia  culturale Istriana imenuju se : 
1. Manuela Hrvatin, Viša savjetnica za međunarodnu suradnju u Upravnom odjelu za  
međunarodnu suradnju i europske integracije Istarske županije - Regione Istriana 
2. Darko Komšo, ravnatelj Arheološkog muzeja Istre u  Puli 
Vladimir Torbica, pročelnik Upravnog odjela za kulturu Istarske županije - Regione Istriana  

II. 
Natječajno povjerenstvo iz točke I. ovoga Zaključka  dužno je  raspisati Natječaj  za izbor  
ravnatelja  IKA-e – Istarske kulturne agencije – Agenzia culturale Istriana te Županijskoj  
skupštini podnijeti  izvješće o provedenom postupku i dostaviti prijedlog za imenovanje  
ravnatela/ice. 

III. 
Ovaj  Zaključak  stupa na snagu danom donošenja. 
 

AD - 3 Odluka o osnivanju  antikorupcijskog   povjerenstva na 
               razini Istarske  županije   
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VESNA IVANČIĆ (Tajnica Skupštine IŽ), ističe da je inicijativa za osnivanje  

Antikorupcijskog  povjerenstva na razinu  Istarske županije došla od strane Ministarstva 
pravosuđa  RH. Ističe da Povjerenstvo nije zamišljeno da rješava konkretne slučajeve. 
 

DANICA MILETIĆ (Predsjednica Komisije za izbor i imenovanja), izvješćuje da je  
Komisija za izbor i imenovanja na svojoj 8. sjednici, održana dana 27. veljače, između ostalih  
točka, razmatrala i ovu točku dnevnog  reda. 
 Kako je  župan uputio u  skupštinsku proceduru Odluku o osnivanju  Antikorupcijskog  
povjerenstva, Komisija je predložila  da se u  Povjerenstvo imenuju  

1. Slavica  Popadić, 
2. Tanja  Vrbat, 
3. Davor Komar, 
4. Evelina Biasiol  Brkljčić,   
5. Marino  Roce. 
U međuvremenu je Slavica Popadić javila da zbog poslovnih obveza odustaje od 

članstva u navedenom Povjerenstvu, pa Komisija umjesto nje u Povjerenstvo predlaže  
gospođu  Sandru Čakić Kuhar. 

Komisija je donijela ZAKLJUČAK: Podržava se prijedlog Odluke  o osnivanju  
Antikorupcijskog  povjerenstva  na razini  Istarske županije s time da se umjesto  Slavice  
Popadić u Povjerenstvo  predloži  Sandra Čakić Kuhar, a  Davor Komar za  predsjednika. 

 
TICIJAN PERUŠKO (Hrvatski laburisti – Stranka  rada), u ime Kluba vijećnika  

Hrvatski  laburist – Stranka  rada, pozdravlja donošenje  Odluke o osnivanju Antikorupcijskog 
povjerenstva. 

Kako je zadaća Povjerenstva  vrlo  složena,  u Odluci  stoji da obuhvaća 
 

1. Izrada Programa suzbijanja korupcije kojim će se procijeniti korupcijski rizici, 
predložiti i osmisliti mjere za njihovo sprečavanje.  

2. Izrada Akcijskog plana suzbijanja korupcije,  
3. Koordinirati provedbu Programa suzbijanja korupcije i Akcijski plan,  
4. Jačanje međuinstitucionalne suradnje u provedbi mjera Akcijskog plana.  

 
Ne želeći da Antikorupcijsko povjerenstvo bude  samo ispunjavanje forme prema 

javnosti postavljam slijedeća pitanja:  
 
1. Tko će izraditi programa suzbijanja korupcije u Istri, procjenu rizika i akcijski plan. 
2. Koje su  reference  tih osoba, osobno u  području  rada na suzbijanju korupcije,  

koje će izraditi Program suzbijanja korupcije u Istri, koji  će izvršiti procjenu 
kolektivnog  rizika, pojačavati mjere za  sprečavanje  korupcije, izraditi akcijski 
plan, raditi na jačanju međuinstitucionalne suradnje i  provedbi mjera akcijskog 
plana za  suzbijanje korupcije u Istri. 

 
TEDI CHIAVALON (IDS) u ime Kluba vijećnika IDS-a, ističe da su  pitanja vijećnika  

Ticijana Peruška na mjestu, koja pokazuje koliko ova država donosi akata, prijedloga, mjera, 
a da je kasnije praktički provedba  upitna. 

Činjenica je da se iz redova 45 vijećnika mora izabrati 5 osoba za  članove  
Povjerenstva. Dogovoreno je da troje  budu iz opozicije, dvoje iz  pozicije,  tako da ne bude  
da pozicija ima većinu u tom Povjerenstvu. Vi  ste se od  toga ogradili. Ja shvaćam zašto. 
Međutim, mi odlažemo ovu Odluku  već nekoliko mjeseci. U prvoj Odluci su bila  2 djelatnika  
Istarske  županije, 3 vijećnika, pa nam je sugerirano da moraju biti svi  vijećnici 

Ja se isto tako pitam kakva znanja  i kakve sposobnosti moraju imati ti  ljudi da bi 
ispunili zadatke koje traži Ministarstvo pravosuđa RH. Ja se duboko nadam da će naše  
Stručne službe u tome  sudjelovati i pomoći. Isto se tako  nadam da je netko  na razini  
Hrvatske napravio neku šprancu po kojoj će ti ljudi djelovati. Inače, donositi takve propozicije, 



58 

 

a ne razraditi cijelu priču sa početkom i krajem nema smisla. I Vijećnik  Ticijan Peruško je 
dobro postavio ta pitanja. Međutim, vjerojatno će ostati bez odgovora, jer konkretnih 
odgovora vjerojatno nema u našim Stručnim službama, ali mi to moramo napraviti  da nas ne 
bi opet netko prozivao da to nismo  napravili i da nismo formirali Antikorupcijsko vijeće, jer mi 
smo županija u kojoj  ima jako puno korupcije, sada Antikorupcijsko vijeće imamo. Nadam se 
da ćemo dobiti upute kako  izradite  te programe. Podržavam apsolutno sve ono što ste za 
ovom govornicom rekli i nadam se da će takvih odluka u budućnosti u ovoj Skupštini biti  sve 
manje.    

 
VESNA  IVANČIĆ (Tajnica  Skupštine Istarske županije), naglašava da su pitanja 

brojna, koja možda do kraja nisu sagledana, ali da može reći  samo ono što je u praksi 
učinjeno do sada. Ministarstvo pravosuđa je nacionalnoj razini formiralo Antikorupcijsko 
povjerenstvo koji ima svoje  zadatke u suzbijanju korupcije i  na tom  tragu  će naše 
Povjerenstvo djelovati i Stručne službe Skupštine  Istarske  županije  će pomoći koliko može 
i pratiti što rade  druge  županije.   

 
TICIJAN PERUŠKO (Hrvatski  laburisti - Stranka rada), ističe da je razumio da će 

Stručne službe naći neki tim, a da će Povjerenstvo koje  mora biti  samo iz  redova  vijećnika 
samo nadzirati, pa je pitao koje su to osobe, da li su to vijećnici ili su to  neki koji, rečeno  je 
da su to vijećnici, pa će Klub vijećnika Hrvatskih laburista- Stranka rada kod glasanja biti  
suzdržani.      

 
PREDSJEDNIK (IDS), zaključuje raspravu i daje na glasanje Odluku o osnivanju  

antikorupcijskog povjerenstva na razini Istarske  županije, e nakon glasanja utvrđuje da je  
Skupština sa 25 glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  3 «SUZDRŽANA»  glasa, donijela     
 

O D L U K U 
 
o osnivanju Antikorupcijskog povjerenstva na razini Istarske županije 
 

I. 
Osniva se Antikorupcijsko povjerenstvo na razini Istarske županije za praćenje i 
provedbu mjera suzbijanja korupcije.  
 

II. 
Zadaća Povjerenstva je:  
 

1. Izrada Programa suzbijanja korupcije kojim će se procijeniti korupcijski 
rizici, predložiti i osmisliti mjere za njihovo sprečavanje.  

2. Izrada Akcijskog plana suzbijanja korupcije,  
3. Koordinirati provedbu Programa suzbijanja korupcije i Akcijski plan,  
4. Jačanje međuinstitucionalne suradnje u provedbi mjera Akcijskog plana.  

III. 
U povjerenstvo se imenuju:  
 

1. SANDRA ČAKIĆ KUHAR, članica  
2. Tanja Vrbat, zamjenica predsjednika  
3. Davor Komar, predsjednik  
4. Evelina Biasiol Brkljačić, članica  
5. Marino Roce, član  

IV. 
 
 Administrativne poslove za Antikorupcijsko povjerenstvo obavlja Stručna 
služba Skupštine. 
 



59 

 

 
V. 

 
Ova Odluka stupa na snagu osam dana od dana objave u "Službenim novinama 
Istarske županije" .  
 

Pošto je time dnevni  iscrpljen PREDSJEDNIK VALTER DRANDIĆ (IDS)  zaključuje  
9. sjednicu  Skupštine Istarske županije. 

 
Sjednica je zaključena u  22,25 sati.  

 
ZAPISNIK VODIO :                                                   PREDSJEDNIK SIŽ : 
 
IVAN KLARIĆ           VALTER DRANDIĆ  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  


